

ມີຢູ່ແລ້ວ. ວຽກນີ້ຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດຕ່າງກັນໄປແບບຍຸດທະສາດ, ບົນພື້ນຖານຂ່າວສານຂໍ້ມູນ ໄດ້ຮັບຈາກຊ່ຽວຊານວິຊາການສະໜັບສະໜູນໂຄງການ IMT ດັ່ງໄດ້ກ່າວໄວ້ຂ້າງເທິງ 2). ໃນໂຄງການດັ່ງກ່າວນີ້, ເຂດພື້ນທີ່ພູດອຍເຊັ່ນເຂດພາກເໜືອ, ບ່ອນທີ່ມີການເຮັດໄຮ່ ເຄື່ອນຍ້າຍ, ຈະຕ້ອງໄດ້ຮັບການພັດທະນາເໝືອນກັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ກິດຈະກຳເຫຼົ່ານັ້ນ ມີສະ ຖຽນລະພາບ ກໍຄືການຮັບປະກັນການຜະລິດສະບຽງອາຫານ.

- 2). ການຊຸກຍູ້ການມອບໂອນການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ (ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ)  
ໃນປັດຈຸບັນບໍ່ມີຖານຂໍ້ມູນລະອຽດ ສຳລັບກິດຈະກຳຊົນລະປະທານໃນປະເທດ. ຍ້ອນແນວ ນັ້ນການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການນີ້ ສະເໜີແນະນຳໃຫ້ເປັນໂຄງການສະໜັບສະໜູນ IMT ເພື່ອເກັບກຳຂໍ້ມູນສະເພາະ ແລະ ການໃຫ້ຄຳເຫັນແນະນຳ. ລາຍການນີ້ລວມມີການກໍ່ສ້າງ ຂໍ້ມູນພື້ນຖານຊົນລະປະທານລວມມີເງື່ອນໄຂຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ຊັບພະຍາ ກອນມະນຸດ, ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການສຳລັບການປັບປຸງຜະລິດກະສິກຳ, ເນື້ອທີ່ຊົນ ລະປະທານ, ເງື່ອນໄຂຄວາມສະດວກ, ກິດຈະກຳຂອງການຈັດຕັ້ງຊາວນາ, ຄວາມຕ້ອງ ການໃນການຟື້ນຟູ ແລະ ຂໍ້ມູນອື່ນທີ່ຈຳເປັນ. ໄປພ້ອມກັບການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການນີ້, ການໃຫ້ບຸລິມະສິດຂອງການພັດທະນາຊົນລະປະທານກວມທົ່ວປະເທດ ກໍຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດ ເພາະສະນັ້ນແລ້ວຂະບວນການ IMT ຈຶ່ງສາມາດປະຕິບັດໄດ້ເປັນແຕ່ລະບາດກ້າວໃນອະ ນາຄົດ.
  
- 3). ນຳໃຊ້ນຳຊົນລະປະທານທີ່ຊຸດຄົ້ນຂຶ້ນມາໃຫ້ໄດ້ດີທີ່ສຸດກັບການຊຸກຍູ້ການກະສິກຳປະສົມ ປະສານ.  
ໂຄງການນີ້ໄດ້ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານຂະໜາດກາງ ແລະ ຂະໜາດໃຫຍ່ໃນເຂດທ່າ ແຮງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ກຸ່ມຜົນເອງທາງດ້ານສະບຽງອາຫານ ກໍຄືການຊຸກຍູ້ການປູກໝົດປະສົມ ປະສານ, ດ້ວຍວິທີນີ້ ການເພີ່ມຜົນຜະລິດກະສິກຳທົ່ວໄປ ໂດຍນຳໃຊ້ນຳທີ່ຊຸດຄົ້ນມາຈາກ ກິດຈະກຳຂະແໜງການອື່ນຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ ເຊັ່ນການພັດທະນາໄຟຟ້ານຳຕົກຂະໜາດ ໃຫຍ່. ດ້ວຍການສຳຫຼວດໂດຍກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າ ໄມ້ແຂວງ ແລະ ຄຳເຫັນຂອງການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ, ເນື້ອທີ່ ທີ່ເປັນທ່າ ແຮງໃນປະເທດໄດ້ຮັບການສຳຫຼວດ. ຕົວຢ່າງ ລັດຖະບານສາທາລະນະລັດສິງຄົນນີຍົມ ຫວຽດນາມ, ໄດ້ສຳເລັດການສຶກສາວາງແຜນພັດທະນາຊັບພະຍາກອນນຳ ໃນທົ່ງພຽງໃຫຍ່

ລຽບຕາມລຳແມ່ນ້ຳຂອງ ພາຍໃຕ້ໂຄງການຮ່ວມມືດ້ານວິຊາການ ຊ່ວງໄລຍະປີ 1997 ຫາ 2000. ອີງຕາມໝາກຜົນດັ່ງກ່າວນີ້, ປະມານ 400,000 ເຮັກຕາໃນ 7 ທົ່ງພຽງໃຫຍ່, ທີ່ປະກອບດ້ວຍທັງທົ່ງນາ ແລະ ທົ່ງເນີນສູງ ໄດ້ສະເໜີສຳລັບຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮອດປີ 2010. ຍ້ອນແນວນັ້ນບາງເນື້ອທີ່ທ່າແຮງເຫຼົ່ານີ້ ຈະຕ້ອງໄດ້ພິຈາລະນາເຂົ້າໂຄງການນີ້

4). ພັດທະນາຊົນລະປະທານນ້ຳໃຕ້ດິນ.

ໂຄງການນີ້ ແມ່ນເພື່ອແນະນຳ ແລະ ຊຸກຍູ້ໂດຍສະເພາະພືດທີ່ມີລາຄາສູງ ດ້ວຍການປັບນ້ຳໃຕ້ດິນເປັນການສະໜອງນ້ຳຊົນລະປະທານ ເພື່ອເຕີມ. ໂຄງການນີ້ປະກອບດ້ວຍການຄົ້ນຫາທ່າແຮງຂອງນ້ຳໃຕ້ດິນ, ກໍ່ສ້າງຊົນລະປະທານນ້ຳໃຕ້ດິນທົດລອງ ດ້ວຍການແນະນຳປູກພືດທີ່ມີລາຄາສູງ ແລະ ຂະຫຍາຍລະບົບຊົນລະປະທານນ້ຳໃຕ້ດິນຕິດກັບໂຄງການພັດທະນາຊົນນະບົດ.

5). ໂຄງການຫຼີກລຽງຜົນເສຍຫາຍຈາກໄພນ້ຳຖ້ວມ.

ໂຄງການທີ່ໄດ້ສະເໜີນີ້ ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນການຜະລິດກະສິກຳ ແລະ ຊັບສົມບັດຢູ່ບ່ອນນ້ຳຖ້ວມຂັງຕາມສາຂາແມ່ນ້ຳຂອງ ຈາກນ້ຳຖ້ວມຂອງລະດູຝົນ. ໂຄງການປະກອບດ້ວຍການປະເມີນຄວາມເສຍຫາຍລະອຽດຢູ່ເຂດພື້ນທີ່ນ້ຳຖ້ວມຂັງ, ຄັດເລືອກເນື້ອທີ່ບຸລິມະສິດ, ວາງແຜນ, ອອກແບບ ແລະ ກໍ່ສ້າງສິ່ງປ້ອງກັນນ້ຳຖ້ວມ.

(3) ຂັ້ນຕອນໃນການປະຕິບັດ.

ລວມທັງໝົດ, ມີ 11 ໂຄງການທີ່ໄດ້ຈັດໄວ້ໃນລາຍງານ ສຳລັບຂະແໜງການ ການຍ່ອຍຊົນລະປະທານພາຍໃຕ້ຍຸດທະສາດດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງ. ແຜນການການປະຕິບັດ ແມ່ນບົນພື້ນຖານແບ່ງອອກເປັນສາມໄລຍະ ໄລຍະສັ້ນ, ໄລຍະກາງ ແລະ ໄລຍະຍາວ.

ໂຄງການ, ທີ່ຈະຕ້ອງແນະນຳຈັດຢູ່ໃນໄລຍະສັ້ນ ແມ່ນການຟື້ນຟູ ແລະ ກໍ່ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານຂະໜາດນ້ອຍທີ່ກຳລັງດຳເນີນຢູ່, ເຊັ່ນ CMISP, DIDMP ແລະ ໂຄງການພັດທະນາກະສິກຳ ຕ້ອງສືບຕໍ່ດຳເນີນຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ເພື່ອປົວແປງ ແລະ ຍົກລະດັບໜ້າທີ່ຂອງເຂົາເຈົ້າ ດ້ວຍການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ ດ້ວຍການຊ່ວຍເຫຼືອຂະບວນການມອບໂອນການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານ. ຄຸ້ມຄອງກັບການຊຸກຍູ້ IMT ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການຈະຕ້ອງດຳເນີນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງຍຸດທະສາດຂະບວນການມອບໂອນການຄຸ້ມຄອງລະບົບຊົນລະປະທານ ໃນຕໍ່ໜ້າໃຫ້ກວມໝົດທົ່ວປະເທດ. ໂຄງການຫຼີກ

ເວັ້ນຄວາມເສຍຫາຍຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມກໍ່ເໝືອນກັນ ຈະໄດ້ປະຕິບັດໃນຊ່ວງໄລຍະຕົ້ນ, ໃນເມື່ອສາຂາຂອງແມ່ນໍ້າຂອງໃນແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ແຂວງພາກກາງ - ພາກໃຕ້ມີຜົນກະທົບເສຍຫາຍໜັກໜ່ວງໃນລະດູຝົນຂອງທຸກໆປີ.

ໃນຊ່ວງໄລຍະກາງ, ບາງໂຄງການສໍາລັບການຟື້ນຟູ ແລະ ກໍ່ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານຂະໜາດນ້ອຍທີ່ກໍ່ລ້າງດໍາເນີນຢູ່ຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ປະຕິບັດ. ນອກຈາກນັ້ນໂຄງການຄຸ້ມຄອງຊົນລະປະທານຂະໜາດນ້ອຍຂອງຊຸມຊົນນໍາໃຊ້ຂະບວນການ IMT ຈະໄດ້ແນະນໍາໃຫ້ເຮັດຢ່າງເຕັມສ່ວນຈາກຊ່ວງໄລຍະນີ້ ບົນພື້ນຖານຂໍ້ມູນ, ການແນະນໍາ ແລະ ບຸລິມະສິດກຽມໂດຍການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ທີ່ຊຸກຍູ້ IMT ໃຫ້ປະຕິບັດກ່ອນປີ 2005. ໂຄງການດັ່ງກ່າວນີ້ຈະຕ້ອງສືບຕໍ່ເປັນກ້າວໆ ໃນຊ່ວງໄລຍະຍາວຮອດປີ 2020 ໃນເມື່ອເປົ້າໝາຍຈະກວມເອົາພືດທົ່ວປະເທດ.

ການກຸ້ມຕົນເອງທາງດ້ານສະບຽງ ກໍ່ຄືພືດປະສົມປະສານພື້ນຖານ ຈະຕ້ອງບັນລຸໃນທ້າຍແຜນການໄລຍະກາງຜ່ານກິດຈະກຳໄລຍະຕົ້ນ ດັ່ງກ່າວຂ້າງເທິງ. ຍຸດທະສາດໄລຍະຍາວ, ສົ່ງເສີມການປູກພືດປະສົມປະສານຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ພືດທີ່ມີມູນຄ່າສູງ ຈະຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດສືບຕໍ່ໄປ ເພື່ອການຜະລິດກະສິກຳສິນຄ້າ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງໃນເຂດເນື້ອທີ່ເປັນທ່າແຮງ ດ້ວຍການກໍ່ສ້າງລະບົບຊົນລະປະທານຂະໜາດກາງ ແລະ ຂະໜາດໃຫຍ່ ແລະ ແນະນໍາໃນການພັດທະນາລະບົບຊົນລະປະທານນໍ້າໃຕ້ດິນ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມສະພາບການໃນຕໍ່ໜ້າ ສໍາລັບຂະແໜງກະສິກໍາໃນ ສປປລາວ ກັບບັນດາປະເທດໃກ້ຄຽງອາດຈະປ່ຽນ, ສະນັ້ນບົດສະເໜີແຜນປະຕິບັດການນີ້, ຍຸດທະສາດ ແລະ ຕາຕະລາງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຈະຕ້ອງໄດ້ກວດການທົບທວນຄືນເປັນແຕ່ລະໄລຍະ.

- (4) ຄາດຄະເນຜົນຈະໄດ້ຮັບ.  
ຜົນດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້ ທີ່ຄາດຄະເນວ່າຜົນທີ່ຈະໄດ້ຮັບ ດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງບັນດາໂຄງການຕ່າງໆ,
  - 1). ການກຸ້ມຕົນເອງດ້ານອາຫານ ຈະໄດ້ສືບຕໍ່ປົວແປງຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ.
  - 2). ລະບົບຊົນລະປະທານ ກວມເອົາປະມານ 100,000 ເຮັກຕາ ຂອງເນື້ອທີ່ຍັງຢາຍໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ການນໍາໃຊ້ກໍ່ຈະໄດ້ດີໝາຍໃຕ້ IMT ຮອດປີ 2020.

- 3). ລາຍຮັບຂອງຊາວນາຈະເພີ່ມຂຶ້ນ, ໂດຍສະເພາະສຳລັບຜູ້ທີ່ຢູ່ເຂດພື້ນທີ່ຊົນນະບົດຫ່າງໄກ, ດ້ວຍການເຮັດຟາມປະສົມປະສານ.
- 4). ການເຮັດໄຮ່ຈະມີສະຖຽນລະພາບ ດ້ວຍກິດຈະກຳຊົນລະປະທານ.



ພາກທີ 7 ແຜນປະຕິບັດວຽກງານສຳລັບການພັດທະນາກະສິກຳແບບປະສົມ  
ປະສານ

7.1 ແຜນປະຕິບັດວຽກງານຮອດປີ 2020 ສຳລັບການພັດທະນາກະສິກຳແບບປະສົມປະສານ

ແຜນປະຕິບັດວຽກງານຮອດປີ 2020 ສຳລັບການພັດທະນາກະສິກຳແບບປະສົມປະສານແມ່ນສ້າງຂຶ້ນສຳລັບ 10 ຂະແໜງການຍ່ອຍຄື: (i) ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນ້ຳ, (ii) ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ, (iii) ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, (iv) ເນື້ອທີ່ປູກພືດ, v) ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ, (vi) ການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ແບບຄົງທີ່, (vii) ການປຸງແຕ່ງກະສິກຳ ແລະ ການຕະຫຼາດ, (viii) ການເງິນຊົນນະບົດ, (ix) ພັດທະນາຊົນນະບົດ ແລະ x) ຊົນລະປະທານ. ແຜນປະຕິບັດວຽກງານປະກອບດ້ວຍຫຼາຍອົງປະກອບຍ່ອຍທີ່ມີແຕ່ລະຂະແໜງການຍ່ອຍ. ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າເຖິງຂໍ້ຈຳກັດ & ທ່າແຮງ, ຈຸດປະສົງ, ສະເໜີແຜນປະຕິບັດ, ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ ແມ່ນໄດ້ສະເໜີເປັນຂັ້ນຕອນທີສອງ. ສຸດທ້າຍສະເໜີໂຄງການທີ່ຈະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຊຶ່ງໄດ້ກຳນົດສະເພາະສະເໜີໃນແຜນປະຕິບັດ ແລະ ວິທີການທີ່ຈະບັນລຸຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ. ແຜນປະຕິບັດວຽກງານສຳລັບແຕ່ລະຂະແໜງການຍ່ອຍແມ່ນສະແດງໃນໜ້າຕໍ່ໄປ.

ທັງໝົດ 110 ໂຄງການແມ່ນໄດ້ກຳນົດ ແລະ ມີຂໍ້ມູນລະອຽດລວມທັງຫົວຂໍ້ໂຄງການ, ອົງການຈັດຕັ້ງບໍລິຫານ, ໄລຍະ, ທີ່ຕັ້ງ ແລະ ອົງປະກອບຕ່າງໆ ໄດ້ມີຢູ່ໃນເອກະສານຄັດຕິດ 1 “ ບັນຊີສະເໜີແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ”. ຈຳນວນໂຄງການທີ່ສະເໜີສຳລັບຂະແໜງການຍ່ອຍໄດ້ສະແດງດັ່ງລຸ່ມນີ້:

ຕາຕະລາງ 7.1. ສັງລວມແຜນງານ ແລະ ໂຄງການທີ່ສະເໜີ

	ຂະແໜງການຍ່ອຍ	ຈຳນວນແຜນງານ ແລະ ໂຄງການ
1	ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນ້ຳ	9
2	ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ	13
3	ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ	7
4	ເນື້ອທີ່ປູກພືດ	22
5	ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ	12
6	ການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ຄົງທີ່	9
7	ປຸງແຕ່ງ-ກະສິກຳ ແລະ ການຕະຫຼາດ	9
8	ການເງິນຊົນນະບົດ	13
9	ພັດທະນາຊົນນະບົດ	5
10	ຊົນລະປະທານ	11
	<b>ລວມ:</b>	<b>110</b>

ໝາຍເຫດ: 110 ແຜນງານ/ໂຄງການ ລວມໃນ 9 ແຜນງານ/ໂຄງການຍ່ອຍ

1. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

ລຳດັບ	ສິດທິ ຫຼື ການປະຕິບັດ	ເປົ້າໝາຍ	ສິດທິ ຫຼື ການປະຕິບັດ	ປະລິມານ	ເວລາ	ເງິນ	ສິດທິ ຫຼື ການປະຕິບັດ	ສິດທິ ຫຼື ການປະຕິບັດ
4. ແຜນງານ ຄົ້ນຄວ້າຊັບພະ ຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> - ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ຍ້ອນຂາດການຄົ້ນ ຄວ້າສໍາລັບພັດທະນາເຕັກນິກ ຫົວສິດປະ ດິດສ້າງແລະ ສະໜອງພື້ນຖານຂໍ້ມູນ & ອຳນວຍການ.	- ເຮັດໃຫ້ເພີ່ມຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ແບບຍືນຍານ ໂດຍນໍາໃຊ້ເຕັກ ໂນໂລຊີ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ເໝາະສົມ.	- ພົນຟູ ແລະ ຍົກລະດັບການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກ ການປ້ອງກັນນໍ້າຖ້ວມ  - ຫົບຕອນສິນຂໍ້ມູນທີ່ມີຂອງ ໂຄງການທີ່ ສໍາເລັດແລະ ໂຄງການທີ່ຍັງປະຕິບັດຢູ່. - ພັດທະນາລະບົບການຄຸ້ມຄອງເຫຼືອຫາງ ດ້ານວິຊາການ.  - ຄົ້ນຄວ້າກິດຈະກຳ ໂດຍນໍາໃຊ້ວິທີການ ເຂົ້າຮ່ວມາກຊາວກະສິກອນໃຫ້ເກີດມີ ຜົນດີ. - ເຕັກນິກການຝຶກອົບຮົມພະນັກງານທັງ ເຮັດທັງຮຽນແລະການຄົ້ນຄວ້າຮຽນຢູ່ ພາຍໃນປະເທດ.	2020 60-%				
5. ຍົກລະດັບ ລະບົບພະຍາ ກອນອຸຕຸນິຍົມ ອຸທິກກະສາດ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> - ການສູນເສຍຜົນຜະລິດກະສິກໍາດ້ວຍ ໂມເບີບັດທຳມະຊາດ ຍ້ອນການຂາດຂໍ້ມູນ ພະຍາກອນອາກາດ	- ເພີ່ມລະບົບພະຍາ ກອນດ້ານອຸຕຸນິຍົມ ກໍາສິກຽວກັບຜົນການພະຍາກອນເປືອ ສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ຈຳເປັນສໍາລັບອັບປະ ັບໂມເບີບັດທຳມະຊາດ	- ພົນຟູ ແລະ ຍົກລະດັບການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກໃນການພະຍາກອນອຸຕຸນິ ຍົມແລະ ອຸທິກກະສາດ - ຈັດໃຫ້ມີແຜນການຍົກລະດັບການສຶກ ສາສໍາລັບ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸຕຸ- ອຸທິກກະສາດ	- ສະໜອງຂໍ້ມູນອຸຕຸ- ອຸທິກກະສາດ ແລະ ຫ້ອງການໃຫ້ແກ່ການຜະລິດກະສິກໍາ ດ້ວຍວິທີ: * ວັດແທກແລະ ບັນທຶກ * ວິເຄາະຂໍ້ມູນອຳນວຍການ * ອອກອຳນວຍພະຍາກອນອາກາດ		LW-7	ພົນຟູ ແລະ ອຸທິກກະສາດ ກະສິກໍາ ແລະ ລະບົບພະຍາ ກອນອາກາດ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
6. ແຜນການ ຄຸ້ມຄອງແລະ ນໍາໃຊ້ດິນຍົມ ພື້ນຖານການ ກໍາມັດຄວາມ ຕ້ອງການຂອງ ຊຸມຊົນແລະ ແບບຍືນຍານ ທີ່ເພີ່ມພັນກັບ ເປືອທີ່ເຂດ ຖາງປ່າເອັດ ໄອ່ນແລະ	- ລະບົບການສ້າງແຜນການສໍາລັບເມືອງ ພື້ນຖານດິນຈຶງຂອງເມືອງ, ແຂວງ & ການສະເໜີໄດ້ອັບຜົນສໍາເລັດແລ້ວ - ຂາດການແນະນໍາ ແລະ ລະບົບການຈັດ ປະເພດດິນຍົມພື້ນຖານຄວາມສາມາດ ຂອງດິນ/ ຄວາມເປັນໄປໄດ້. - ຂາດຂໍ້ມູນດິນ, ການທົດລອງດິນ & ການ ວິເຄາະວິໃຈ, ການບໍລິການ & ຂັ້ນຕອນ - ຄວາມສາມາດຂອງແຂວງມີຈຳກັດສໍາ ລັບການຄຸ້ມຄອງແລະ ອາງແຜນຊັບພະ ຍາກອນທຳມະຊາດ	- ສ້າງຕັ້ງການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນ ມານກ່ຽວກັບອ່າງອັບນໍ້າໃຫ້ມີຄວາມ ສອດຄ່ອງແລະ ເໝາະສົມກັບການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ.	- ພັດທະນາລະບົບການຈັດປະເພດດິນລະ ດັບຊາດແລະ ຂັ້ນຕອນຂອງການວາງ ແຜນນໍາໃຊ້ດິນ - ເພື່ອສ້າງຕັ້ງການບໍລິການແລະ ພະນັກ ງານຂອງໃນການທົດລອງດິນ ແລະ ເຄື່ອງມືອຸປະກອນຕ່າງໆ.	- ລະບົບການຈັດປະເພດນໍາໃຊ້ດິນ & ຂັ້ນຕອນການວາງແຜນທີ່ມີຜົນຖານ ເພີ່ມຄຸນແບບກ່ຽວກັບດິນ, ຄວາມຄ້ອຍ ຊົມ, ຄວາມສ່ຽງການເຊາະເຈື່ອນ ແລະ ມາດຖານອື່ນໆ. - ແຂວງ/ເມືອງວາງແຜນສໍາຫຼວດແລະ ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ດ້ວຍຕົນເອງ.		LW-8 HR-1	ພັດທະນາການຈັດແບ່ງປະເພດແລະ ເຂດ ດິນກະສິກໍາຄຸ້ມຄອງດິນ & ລະບົບຂໍ້ມູນ ການສ້າງເສີມເປືອດິນ ພັດທະນາການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນ ທຳມະຊາດຂອງແຂວງ.	ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ

7-2

1. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ອໍານິດ ແລະ ຫາແຮງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ມີການດຳເນີນງານ	ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຮັບຜິດຊອບ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
						ລະຫັດ	ຫົວຂໍ້	ຜູ້ສະໜອງຝ່າຍ
			- ຝຶນຝູ້ ແລະ ຍົກລະດັບການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກ ການປ້ອງກັນນໍ້າຖ້ວມ	2020 60-%				
4. ແຜນງານ ຄົ້ນຄວ້າຊັບພະ ຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ	<ອໍານິດ> - ຜົນຜະລິດກະສິກໍາຍ້ອນຂາດການຄົ້ນ ຄວ້າສໍາລັບພັດທະນາເຕັກນິກ ຫົວຄິດປະ ດິດສ້າງແລະ ສະໜອງຝຶນຖານອ້ມູນ & ອໍາວສານ.	- ເຮັດໃຫ້ເພີ່ມຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ແບບຍືນຍານ ໂດຍນໍາໃຊ້ເຕັກ ໂນໂລຊີ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ເໝາະສົມ.	- ຫົບຫວນຄືນອ້ມູນທີ່ມີຂອງ ໂຄງການທີ່ ສໍາເລັດແລະ ໂຄງການທີ່ຍັງປະຕິບັດຢູ່. - ພັດທະນາລະບົບການຊ່ວຍເຫຼືອທາງ ດ້ານວິຊາການ.  - ຄົ້ນຄວ້າກິດຈະກຳ ໂດຍນໍາໃຊ້ວິທີການ ເຂົ້າຮ່ວມຈາກຊາວກະສິກອນໃຫ້ເກີດມີ ຜົນດີ. - ເຕັກນິກການຝຶກອົບຮົມພະນັກງານທັງ ເຮັດທັງຮຽນແລະ ການຄົ້ນຄວ້າຮຽນຢູ່ ພາຍໃນປະເທດ.	- ພັດທະນາເຕັກ ໂນໂລຊີອະນຸລັກດິນສໍາ ລັບພັດທະນາ - ການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ - ພັດທະນາເຕັກ ໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມສໍາ ລັບການຄຸ້ມຄອງນໍ້າໃຊ້ນໍ້າຊົມລະປະ ທານ.	ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້	LW-5	ແຜນງານຄົ້ນຄວ້າເຕັກ ໂນໂລຊີອະນຸລັກ ດິນແລະນໍ້າ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
						LW-6	ແຜນງານຄົ້ນຄວ້າຄຸ້ມຄອງນໍ້າໃຊ້ນໍ້າຊົມ ລະປະທານ	
5. ຍົກລະດັບ ລະບົບພະຍາ ກອນອຸຕຸນິຍົມ ອຸທິກກະສາດ	<ອໍານິດ> - ການສູນເສຍຕໍ່ຜົນຜະລິດກະສິກໍາດ້ວຍ ໄພຜິດທຳມະຊາດ ຍ້ອນການຂາດອ້ມູນ ພະຍາກອນອາກາດ	- ໄພິນລະບົບພະຍາ ກອນດ້ານອຸຕຸນິຍົມ ກໍາທີ່ກ່ຽວກັບຜົນການພະຍາກອນເພື່ອ ສະໜອງອ້ມູນທີ່ຈຳເປັນສໍາລັບລັບປະ ກັນໃຫ້ແກ່ການຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ລະ ງັບໄພຜິດທຳມະຊາດ	- ຝຶນຝູ້ ແລະ ຍົກລະດັບການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກໃນການພະຍາກອນອຸຕຸນິ ຍົມແລະ ອຸທິກກະສາດ - ຈັດໃຫ້ມີແຜນການຍົກລະດັບການສຶກ ສາສໍາລັບ DMH ແລະ ຫ້ອງການອຸຕຸ- ອຸທິກແຂວງ	- ສະໜອງອ້ມູນອຸຕຸ-ອຸທິກຊັດເຈນ ແລະ ຫັນເວລາໃຫ້ແກ່ການຜະລິດກະສິກໍາ ດ້ວຍວິທີ: * ວັດແທກແລະບັນທຶກ * ວິເຄາະອ້ມູນອໍາວສານ * ອອກອໍາວພະຍາກອນອາກາດ	ກົມອຸຕຸນິຍົມແລະ ອຸທິກກະສາດ ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້	LW-7	ຝຶນຝູ້ແລະ ສະໜອງແຜນງານຂອງ ສະຖາບັນອຸຕຸ-ອຸທິກສໍາລັບການພັດທະນາ ກະສິກໍາແລະ ຄວບຄຸມໄພນໍ້າຖ້ວມ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
6. ແຜນການ ຄຸ້ມຄອງແລະ ນໍາໃຊ້ດິນຍືນ ຝຶນຖານການ ກຳນົດຄວາມ ຕ້ອງການຂອງ ຄຸ້ມຄຸ້ມແລະ ແບບຍືນຍານ ທີ່ໄວ້ພັນກັບ ເປື້ອນເຂດ ຖາງປ່າເຮັດ ໄອໄນແລະ	- ລະບົບການສ້າງແຜນການສໍາລັບເນືອງ ຝຶນຖານຕົວຈິງຂອງເນືອງ. ແຂວງ & ການສະເໜີທີ່ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດແລ້ວ - ຂາດການແນະນໍາ ແລະ ລະບົບການຈັດ ປະເພດດິນຍືນທີ່ຖານຄວາມສາມາດ ຂອງດິນ/ ຄວາມເປັນໄປໄດ້. - ຂາດອ້ມູນດິນ, ການທົດລອງດິນ & ການ ວິເຄາະວິໃຈ, ການບໍລິການ & ຂັ້ນຕອນ - ຄວາມສາມາດຂອງແຂວງມີຈຳກັດສໍາ ລັບການຄຸ້ມຄອງແລະ ອາງແຜນຊັບພະ ຍາກອນທຳມະຊາດ	- ສ້າງຕັ້ງການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນ ນານກ່ຽວກັບອ່າງຮັບນໍ້າໃຫ້ມີຄວາມ ສອດຄ່ອງແລະ ເໝາະສົມກັບການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ.	- ພັດທະນາລະບົບການຈັດປະເພດດິນລະ ດັບຊາດແລະ ຂັ້ນຕອນຂອງການວາງ ແຜນນໍາໃຊ້ດິນ - ເນື້ອສ້າງຕັ້ງການບໍລິການແລະ ພະນັກ ງານແຂວງໃນການທົດລອງດິນ ແລະ ເສື້ອນມືຊ່ວຍປະກອມຕ່າງໆ.	- ລະບົບການຈັດປະເພດນໍາໃຊ້ດິນ & ຂັ້ນຕອນການວາງແຜນທີ່ມີຜົນຖານ ເຕັມຄຸນແບບກ່ຽວກັບດິນ, ຄວາມຄ່ອຍ ຊັນ, ຄວາມສ່ຽງການເຊາະເຈື່ອນ ແລະ ນາດຖານອື່ນໆ. - ແຂວງ/ເນືອງວາງແຜນສໍາຫຼວດແລະ ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ດ້ວຍຕົນເອງ.	ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ກະ ຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້/ກົມ ປ່າໄມ້.	LW-6	ພັດທະນາການຈັດແບ່ງປະເພດແລະ ເຂດ ດິນກະສິກໍາຄຸ້ມຄອງດິນ & ລະບົບອ້ມູນ ການສົ່ງເສີມເປື້ອນດິນ	ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
						HR-1	ພັດທະນາການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນ ທຳມະຊາດຂອງແຂວງ.	



1. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

1. ການພັດທະນາສິດທິ າະແຈ້ງ ແລະ ການປັບປຸງໃຊ້ໃນການເປັນເຈົ້າຂອງ ທີ່ດິນ	<p>&lt;ຂໍ້ຈໍາກັດ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ອາດແຜນການໄລຍະຍາວລະດັບຊາດສໍາລັບແຜນການການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ການມອບດິນ-ມອບປ່າໃນເຂດຄຸ້ມນະບົດ</li> <li>- ບໍ່ມີສິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ LUP &amp; LA</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເມື່ອປະຕິບັດແບບມີສ່ວນຮ່ວມ LUP &amp; LA</li> <li>- ເມື່ອການຖາງປ່າເຮັດໂອ້ຄົງທີ່</li> <li>- ເມື່ອຮັບປະກັນຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຊາວກະສິກອນໃນການມອບດິນ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຂະຫຍາຍ LUP &amp; LA ດ້ວຍວິທີການການເຮັດທົດລອງຢູ່ບາກສະໜາມ.</li> <li>- ທົບທວນສື່ນ ກິດຈະກຳຂອງ LUP &amp; LA ແລະ ສືບຕໍ່ຕິດຕາມ ຖ້າຫາກຈໍາເປັນ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຂຶ້ນທະບຽນສິດການນໍາໃຊ້ດິນໃນການຄອບຄອງໃນໄລຍະຍາວໃຫ້ເລັ່ງໄວຂຶ້ນ</li> <li>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ຊາວບ້ານເປັນເຈົ້າຂອງທີ່ດິນຫຼາຍຂຶ້ນ</li> </ul>	<p>ແຜນງານລະດັບຊາດສໍາລັບຢຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໂອ້ ແລະ ຈັດສັນອາຊີບຄົງທີ່</p>	<p>LW-1 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ແຜນການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ (LUP) &amp; ມອບດິນ-ມອບປ່າ (LA) ແລະ ການຂຶ້ນສໍານະໂນທີ່ດິນໃນເຂດຄຸ້ມນະບົດ</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ</p>
2. ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າ	<p>&lt;ຂໍ້ຈໍາກັດ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ອັດຕາແບ່ງທີ່ພື້ນທີ່ນໍ້າລະຫວ່າງອະແພງການ(ຕົວຢ່າງ ຊົນລະປະທານ, ເຂື່ອນໄຟຟ້າແລະການປະມົງ)</li> <li>- ຜົນເສຍຫາຍຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມຕໍ່ຊັບສິນ ແລະ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ</li> <li>- ຕົນເຊາະເຈືອນຢູ່ໃນເຂດສະເພາະ</li> <li>- ການຜະລິດກະສິກໍາຕໍ່າຍ້ອນນໍ້າບໍ່ພຽງພໍໃນບາງເຂດ</li> </ul> <p>&lt;ທ່າແຮງ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ມີແຫຼ່ງນໍ້າອຸດົມສົມບູນ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນ ນໍ້າຢ່າງເໝາະສົມ ໃນແງ່ເສດຖະກິດ ແລະ ສະພາບແວດລ້ອມ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງການນໍາໃຊ້ນໍ້າໃຫ້ພໍປະໂຫຍດສູງສຸດ ໃນອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງແຜນພັດທະນາຊັບພະຍາກອນນໍ້າແລະສະພາບແວດລ້ອມແບບຍືນຍານ</li> <li>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄະນະກໍາມະການປະສາງານຊັບພະຍາກອນນໍ້າກັບອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງອຶນຕອນການຄຸ້ມຄອງອ່າງໂຕ່ງແບບປະສົມປະສານ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງການອາງແຜນນໍາໃຊ້ນໍ້າໃຫ້ພໍປະໂຫຍດສູງເບິ່ງໃນແງ່ນະ ໂຍບາຍນໍ້າ, ເສດຖະກິດແລະສະພາບແວດລ້ອມ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບການ ປົກປັກຮັກສາສິ່ງແວດລ້ອມ ຄຸ້ມຄອງອ່າງ ໂຕ່ງແບບຍືນຍານ</li> </ul>	<p>ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ອົງການວິທະຍາສາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ</p>	<p>LW-2 ການຊ່ວຍເຫຼືອວ່າປະກອບສ່ວນຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າທົ່ວປະເທດ</p> <p>LW3 ແຜນງານຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຈັດ ສັນອ່າງໂຕ່ງ</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ</p>
3. ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນດິນ	<p>&lt;ຂໍ້ຈໍາກັດ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຄວາມປົກຫຸ້ນປ່າໄມ້ຫຼຸດລົງ ຕົນເຊາະເຈືອນເນື້ອຂ້ອນການຖາງປ່າເຮັດໂອ້ແບບບໍ່ຍືນຍານ</li> <li>- ໄດ້ຮັບຜົນເສຍຫາຍຫຼັກໜ່ວງຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມຕໍ່ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ຊັບສິນ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນດິນທີ່ເໝາະສົມສໍາລັບການຜະລິດກະສິກໍາແບບຍືນຍານ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງແຜນທີ່ ແລະ ຖານອຸມຸນຊັບພະຍາກອນດິນ</li> <li>- ສ້າງແຜນຄອບຄວມເອົາຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດທັງໝົດ ແລະ ຄຸ້ມຄອງຕາມພື້ນທີ່ໃນລະດັບຊາດ</li> <li>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງລະບົບການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດໃນລະດັບຊາດ ແລະ ລະດັບບ້ານ/ຊຸມຊົນ</li> <li>- ພັດທະນາແຜນທີ່ການຈັດປະເພດແບ່ງເຂດດິນກະສິກໍາ</li> <li>- ປະເມີນຜົນລະອຽດກ່ຽວກັບເນື້ອທີ່ເສຍຫາຍຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ປະຕິບັດການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບແອ່ງອັນການນໍາໃຊ້ ແລະ ເສດຖະກິດ ພື້ນຖານກະສິກໍາດ້ານກາຍະພາບ ເນື້ອທີ່ພື້ນຖານທີ່ເໝາະສົມ</li> <li>- ຮັບປະກັນຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ຊັບສິນບັດໃນເຂດທີ່ມີກະເກີດມີນໍ້າຖ້ວມລຽບຕາມລໍານໍ້າຂອງເອກກະສານອໍາສິ່ງເປົ້າໝາຍຄວາມປົກຫຸ້ນປ່າໄມ້ໃນປັດຈຸບັນ 47% 2010 55%</li> </ul>	<p>ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້</p>	<p>LW-4 ການພັດທະນາລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງດິນ ການຈັດແບ່ງປະເພດເຂດດິນກະສິກໍາ,</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ</p>

1. ການພັດທະນາຊຸບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

ອົງປະກອບ ສິກ	ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ຫ່າແຮງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສ້າງການໃຫ້ນິທານດຳເນີນງານ	ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ເປັນສູນກາງ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
						ລະຫັດ	ຫົວຂໍ້	ບໍລິເວນຮ່ວມ
1. ການພັດ ທະນາສິດທິ ຈະແຈ້ງ ແລະ ການບັງຄັບ ໃຊ້ໃນການ ເປັນເຈົ້າຂອງ ທີ່ດິນ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> - ອາດແຜນການໄລຍະຍາວລະດັບຊາດ ສຳລັບແຜນການການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ການມອບດິນ-ມອບປ່າໃນເຂດຊົນນະບົດ - ບໍ່ມີສິນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ LUP & LA	- ເພື່ອປະຕິບັດແບບມີສ່ວນຮ່ວມ LUP & LA - ເພື່ອການຖາງປາເຮັດໂອ້ຄົງທີ່ - ເພື່ອອັບປະກັນຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງ ຊາວກະສິກອນໃນການມອບດິນ	- ຂະໜາຍ LUP & LA ດ້ວຍວິທີການ ການເຮັດທົດລອງຢູ່ພາກສະໜາຍ, - ທົບທອນສິນ ກິດຈະກຳຂອງ LUP & LA ແລະ ສືບຕໍ່ຕິດຕາມ ຖ້າຫາກຈຳເປັນ	- ຍືນຫະບຽນສິດການນໍາໃຊ້ດິນໃນການ ຄອບຄອງໃນໄລຍະຍາວໃຫ້ເລັ່ງໄວຍື່ນ - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ຊາວບ້ານ ເປັນເຈົ້າຂອງທີ່ດິນຫຼາຍຍື່ນ	ແຜນງານລະດັບ ຊາດສຳລັບຢຸດຕິ ການຖາງປາ ເຮັດໂອ້ ແລະ ຈັດ ສັນອາຊີບຄົງທີ່	LW-1	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ແຜນການ ນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ (LUP) & ມອບດິນ-ມອບປ່າ (LA) ແລະ ການອັນສໍາມະໂນທີ່ດິນໃນ ເຂດຊົນນະບົດ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
2. ການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາ ກອນນໍ້າ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> - ຂໍ້ອັດແຍ່ງທີ່ພົວພັນນໍ້າລະດັບຕ່າງໆຂະ ແໜງການ(ຕົວຢ່າງ ຊົນລະປະທານ, ເຮືອນໄຟຟ້າແລະການປະມົງ) - ຜົນເສຍຫາຍຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມຕໍ່ຊັບສິນ ແລະ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ - ດິນເຊາະເຮືອນຢູ່ໃນເຂດສະເພາະ - ການຜະລິດກະສິກໍາຕໍ່າຍ້ອນນໍ້າບໍ່ພຽງພໍ ໃນບາງເຂດ <ທ່າແຮງ> - ມີແຫຼ່ງນໍ້າອຸດົມສົມບູນ	- ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາ ກອນ ນໍ້າຢ່າງເໝາະສົມ ໃນແງ່ເສດຖະ ກິດ ແລະ ສະພາບແວດລ້ອມ	- ສ້າງຕັ້ງການນໍາໃຊ້ນໍ້າໃຫ້ມີປະໂຫຍດ ສູງສຸດໃນອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ - ສ້າງຕັ້ງແຜນພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ ນໍ້າແລະສະພາບແວດລ້ອມແບບຍືນຍານ - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄະນະກຳ ມະການປະສາງານຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ກັບອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ - ສ້າງຕັ້ງອັນຕອນການຄຸ້ມຄອງອ່າງ ໂຕໆແບບປະສົມປະສານ	- ສ້າງຕັ້ງການວາງແຜນນໍາໃຊ້ນໍ້າໃຫ້ມີ ປະໂຫຍດສູງເປີດໃນແງ່ນະໂຍບາຍນໍ້າ, ເສດຖະກິດແລະສະພາບແວດລ້ອມ - ສ້າງຕັ້ງລະບົບການ ປົກປັກຮັກສາສິ່ງ ແວດລ້ອມ ຄຸ້ມຄອງອ່າງໂຕໆແບບຍືນ ນານ	ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ອົງການວິທະຍາ ສາດ ແລະ ສິ່ງ ແວດລ້ອມ	LW-2 LW3	ການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າປະກອບສ່ວນຄຸ້ມຄອງ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າທົ່ວປະເທດ ແຜນງານຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຈັດ ສັນອ່າງ ໂຕໆ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
3. ການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາ ກອນດິນ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> - ຄວາມປົກຫຸ້ມປ່າໄມ້ຫຼຸດລົງ ດິນເຊາະ ເຮືອນເພີ່ມຂຶ້ນຍ້ອນການຖາງປາເຮັດໂອ້ ແບບບໍ່ຍືນຍານ - ໄດ້ຮັບຜົນເສຍຫາຍໜັກໜ່ວງຈາກໄພ ນໍ້າຖ້ວມຕໍ່ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ຊັບສິນ	- ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາ ກອນດິນທີ່ເໝາະສົມສຳລັບການຜະລິດ ກະສິກໍາແບບຍືນຍານ	- ສ້າງແຜນທີ່ ແລະ ຖານອັນມູນຊັບພະຍາ ກອນດິນ - ສ້າງແຜນຄວບຄຸມເອົາຊັບພະຍາ ກອນທຳມະຊາດທັງໝົດ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ຕາມພຳນັ້ນໃນລະດັບຊາດ - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງລະບົບການຄຸ້ມ ຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດໃນລະດັບ ຊາດ ແລະ ລະດັບບ້ານ/ຊຸມຊົນ - ພັດທະນາແຜນທີ່ການຈັດປະເພດແບ່ງ ເຂດດິນກະສິກໍາ - ປະເມີນຜົນລະອຽດກ່ຽວກັບເນື້ອທີ່ເສຍ ຫາຍຈາກໄພນໍ້າຖ້ວມ	- ປະຕິບັດການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານ - ສ້າງຕັ້ງລະບົບແອ່ງອັນການນໍາໃຊ້ ແລະ ເສດຖະກິດ ມີມູນຖານກະສິກໍາດ້ານ ກາຍະພາບ ເພື່ອທີ່ຜືນຖານທີ່ເໝາະສົມ - ຮັບປະກັນຜົນຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ຊັບ ສິນບັດໃນເຂດທີ່ມີກະຕືລືຢູ່ນໍ້າຖ້ວມລຽບ ຕາມລຳນໍ້າຂອງ ເອກກະສານອ້າງສິ່ງ ເປົ້າໝາຍຄວາມປົກຫຸ້ມປ່າໄມ້ ໃນປັດຈຸບັນ 47% 2010 55%	ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້	LW-4	ການພັດທະນາລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງດິນ ການຈັດແບ່ງປະເພດ ເຂດດິນກະສິກໍາ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ

1. ການຜິດຫະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

ປະເພດການຜິດຫະນາ	ຈຳນວນເອກປ່າ	ເນື້ອທີ່ (ເຮັກຕາ)	ຄ່າຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ (ກີບ)	ຈຳນວນເອກປ່າ	ເນື້ອທີ່ (ເຮັກຕາ)	ຄ່າຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ (ກີບ)	ຈຳນວນເອກປ່າ	ເນື້ອທີ່ (ເຮັກຕາ)
ນອກເຂດປ່າ ສະຫງວນ (ແຫ່ງຊາດ).								

1. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນດິນ ແລະ ນໍ້າ

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ຜົນກຳໄດ ແລະ ຫາແຮງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ພິການດ້ານເງິນ	ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຮັບຜິດຊອບ	ບົດສະເໜີ ຂອງ ການ ແລະ ແຜນງານ		
						ລະຫັດ	ທິດສະດີ	ບໍລິຫານງານ
ບອກເຂດປ່າ ສະຫງວນ (ແຫ່ງຊາດ).								

2. ການຈັດຕັ້ງ ແລະສະຖາບັນ

<p>1. ສ້າງ ຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະຖາບັນສ້າງຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງກະຊວງ ກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້</p>	<p>&lt; ຜູ້ຈຳກັດ &gt;                  - ຈຳນວນພະນັກງານຢູ່ລະດັບສູນການມີຈຳກັດ                  - ບັດໃຈຊຸກຍູ້ຈຳກັດ &amp; ເງິນ ເດືອນຕໍ່າ.                  - ມະໂນບາຍ ແລະຊັບພະຍາກອນມະນຸດຂອງກະຊວງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ ແມ່ນຊື່ນກັບການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກພາຍນອກ                  - ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການສູນຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການສະຖິຕິຕໍ່າ                  - ບໍ່ມີບາດບັດບາດອັນຈະແຈ້ງສໍາລັບສະຖາບັນ ແລະພະນັກງານ                  - ບັງຄັບຄວາມສໍາລັບສິນຄ້າຂອງການລົງທຶນ (ເງິນປະມານຈຳກັດສໍາລັບການເພີ່ມພະນັກງານ)                  - ມີຜູ້ຈຳກັດດ້ານຄວາມຮູ້                  - ຄວາມສາມາດສໍາລັບການປຸກປັດແບບຫຼາຍຊຸບຫຼາຍສີ ຫຼວງກິດກະສິກໍາແລະການຕະຫຼາດ (ພະນັກງານລົງສະ ໝາຍປະສົບການມີຈຳກັດຢູ່ບາງສະຖາບັນ)                  &lt; ຫ່າແຮງ &gt;                  ໂດຍຜືນຖານແລ້ວພະນັກງານກະຊວງກປປ ມີ ລະດັບການສຶກສາດີ ແລະມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ.                  - ຫ່າແຮງດ້ານຍຸກຄະລາກອນ 60% ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 35 ປີ.</p>	<p>- ເມື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ ກະຊວງກະສິກໍາ ກ່ຽວກັບ ການວາງແຜນ ການຄົ້ນຄວ້າ ການປະສານງານ ການປະສານງານກັບການຊ່ວຍເຫຼືອແລະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ                  - ເມື່ອເຮັດໃຫ້ມີຄວາມກ້າຫານຕໍ່ຄວາມອັນຜິດຊອບກັບຊາວກະສິກອນທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການພະນິດແບບຫຼາຍຊຸບຫຼາຍສີເມື່ອຮ່ວມປະກອບສ່ວນໃຫ້ແກ່ເສດຖະກິດການຕະຫຼາດ.</p>	<p>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະຖາບັນຂອງກົມແຜນການ ກົມປຸກຝັງ ແລະສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະຊວງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້                  - ບັບປຸງການປະສານງານຄົ້ນຄວ້າກັບບັນດາປະເທດຕ່າງໆ                  - ບັບປຸງລະບົບການຄຸ້ມຄອງກັບແຕ່ລະກົມແລະອົງການຈັດຕັ້ງ                  - ບັບປຸງສະຖິຕິແລະແຜນການ (ພົນພົນກັບການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກົມແຜນການ)                  - ປະເມີນລະບົບການພັດທະນາສິດທິພິດພາດບັດບາດຂອງພ/ງແລະປະສານສົມທົບການພິກວິບຮົມກັບບັນດາກົມພິກວິບຮົມກັບບັນດາກົມ</p>
<p>2. ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະກໍ່ສ້າງຄວາມສາມາດດ້ານສະຖາບັນກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້</p>	<p>&lt; ຫ່າແຮງ &gt;                  - ຈຳນວນຂອງພ/ງລະດັບແຂວງ ແລະເມືອງມີຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການ ແລະການຄຸ້ມຄອງພາກສະໜາມຈຳກັດ                  - ມີຄວາມສາມາດໃນການວາງແຜນ ຄຸ້ມຄອງແລະສະຖິຕິມີຈຳກັດ                  - ມີຄວາມສາມາດຕໍ່າໃນວິຊາທີ່ເປັນຊ່ຽວ</p>	<p>- ເມື່ອເຮັດໃຫ້ຄວາມສາມາດຂອງພ/ງແຂວງແລະເມືອງທີ່ພົວພັນກັບໂຄງການ ວາງແຜນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແລະຊຸກຍູ້ຕາມກວດກາປະເມີນພົນແລະເຮັດວຽກວິຊາການ ແລະຄຸ້ມຄອງພາກສະໜາມ                  - ເມື່ອສ້າງເສີມໃຫ້ພ/ງແຂວງ ເມືອງອັບ</p>	<p>- ຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການ ແລະການຄຸ້ມຄອງເພີ່ມຂຶ້ນ                  - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາກະສິກໍາແລະຊັບພະຍາກອນຄວາມສາມາດວາງແຜນ ລວມມີສະຖິຕິແລະຂໍ້ມູນ/ສ່າວສານ.                  - ອັບປະກັນງົບປະມານໃຫ້ຕ້ອງຖິ້ມຂອງ</p>

7-5

<p>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃນ ການວາງແຜນ ແລະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານໂຄງການ                  - ຕຸນດຽວກັນພົນແລະລາຍຈ່າຍ                  - ລະບົບການຄຸ້ມຄອງ ວາງແຜນ ສະຖິຕິແລະການຄຸ້ມຄອງພະນັກງານແມ່ນຈະໄດ້ປັບປຸງດ້ວຍການພັດທະນາ ບັບປຸງອາຊີບ                  - ປະເມີນພົນການພິກວິບຮົມພິດພາດກົມ                  - ແຜນງານພິກວິບຮົມ                  - ແມ່ນໄດ້ຈັດສົ່ງລວມມີແຜນໄລຍະສັ້ນ (ຄຸ້ມຄອງການພິກວິບຮົມ)                  - ພິກວິບຮົມໄລຍະຍາວທີ່ ມຸ                  ແມ່ນກໍານົດສໍາລັບພົນລະດັບພະນັກງານພິກວິບຮົມໄລຍະຍາວຢູ່ຕ່າງປະເທດ (AIT)                  - ຢືປຸງ ອົດສະຕາລີ ເອີຣົບປະເທດກຸ່ມອາຊຽນ ສີນງຽງ) ກໍານົດສໍາລັບພົນລະດັບພະນັກງານ.</p>	<p>ກະຊວງ ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້ NAFA/S</p>	<p>IO-1.1 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງລະບົບການຄຸ້ມຄອງ ແລະບໍລິຫານຂອງກະຊວງ ກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້                  IO-1.2 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດສະຖິຕິແລະການສ້າງແຜນການຂອງກະຊວງ ກປປ                  IO-1.3 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນມະນຸດຂອງກະຊວງ ກປປ                  IO-2 ຄວາມຮູ້ສາມາດການຮວມເຂົ້າກັບການຄຸ້ມຄອງແລະສ້າງແຜນການຂອງສະຖາບັນກະຊວງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້                  IO-4 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງແຜນງານສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກປປ                  IO-4.1 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານສະຖາບັນແລະບັບປຸງ ໂຄງການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້                  IO-4.2 ສ້າງຄວາມຮູ້ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ພະນັກງານໂຄງການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້                  IO-4.3 ໂຄງການພັດທະນາດ້ານຄົ້ນຄວ້າ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ                  IO-5 ການປະສານງານຄົ້ນຄວ້າກັບປະເທດກຸ່ມອາຊຽນ                  IO-9 ພັດທະນາ ກຸຊຸກຢແລະສ້ອງຖິ້ມກ່ຽວກັບບົດບາດຂອງເສດຖະກິດການຕະຫຼາດ.</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ</p>
<p>- ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະການສ້າງແຜນໂຄງການ/ແຜນງານຂອງພກປແຂວງ &amp; ຕ້ອງການກປປເມືອງເຂັ້ມແຂງ                  - ລະບົບຄຸ້ມຄອງພະນັກງານ. ສະຖິຕິແລະການຄຸ້ມຄອງພ/ນ ກປປແຂວງ &amp; ຕ້ອງການ ກປ ເມືອງບັບປຸງການພັດທະນາ</p>	<p>ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້ ພະແນກກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້ ແຂວງ ຕ້ອງການກະສິກໍາປ່າໄມ້ເມືອງ</p>	<p>IO-3 ພັດທະນາລະບົບຄຸ້ມຄອງ ພກປແຂວງ ແລະຕ້ອງການ ກປ ເມືອງ                  IO-4 ຊ່ວຍວິຊາການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມສາມາດວາງແຜນກະສິກໍາໃນສະຖາບັນຕ້ອງຖິ້ມ (ໄລຍະ 1)                  IO-5 ແຜນງານທີ່ເຮັດໃຫ້ຄວາມສາມາດວາງແຜນກະສິກໍາໃນສະຖາບັນຕ້ອງຖິ້ມເຂັ້ມ</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ</p>

2. ການຈັດຕັ້ງ ແລະສະຖາບັນ

7-5

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ໜ້າທີ່ ແລະຕຳແໜ່ງ	ບຸກຄົນສົ່ງ	ຄວາມຕ້ອງການພິເສດການດຳເນີນງານ
1. ສ້າງ ຄວາມເຂັ້ມ ແຂງໃຫ້ແກ່ ສະຖາບັນ ສ້າງຄວາມ ຮູ້ຄວາມສາ ມາດຂອງກະ ຊວງ ກະສິກຳ ແລະປ່າໄມ້	< ອົງຈັດ > - ຈຳນວນພະນັກງານຢູ່ລະດັບສູນການມີ ຈຳກັດ - ປັດໄຈຊຸກຍູ້ຈຳກັດ & ເງິນ ເດືອນຕໍ່າ. - ມະໂຍບາຍ ແລະຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ຂອງກະຊວງກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ ແມ່ນ ຍືນກັບການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກພາຍນອກ - ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການ ຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານວາງແຜນ ແລະດ້ານ ສະຖິຕິຕໍ່າ - ບໍ່ມີພາລະບົດບາດອັນຈະແຈ້ງສຳລັບ ສະຖາບັນ ແລະພະນັກງານ - ຍັງມີຄວາມອຳດຽງຕໍ່ຕົນເອງຂອງການ ລົງທຶນ (ງົບປະມານຈຳກັດສຳລັບການ ເຜີນພະນັກງານ) - ມີອົງຈັດດ້ານຄວາມຮູ້ - ຄວາມສາມາດສຳລັບການປຸກພືດແບບ ຫຼາຍຮູບຫຼາຍສີ ທຸລະກິດກະສິກຳແລະ ການຕະຫຼາດ (ພະນັກງານລົງສະ ໜາມ ປະສົບການມີຈຳກັດຢູ່ບາງສະຖາບັນ) < ຕຳແໜ່ງ > ໂດຍຜືນຖານແລ້ວພະນັກງານກະຊວງ ກຢ ມີ ລະດັບການສຶກສາຕີ ແລະມີ ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ. - ຕຳແໜ່ງດ້ານບຸກຄະລາກອນ 60% ມີ ອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 35 ປີ.	- ເມື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານ ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ ກະຊວງ ກະສິກຳ ກ່ຽວກັບ ການວາງແຜນ ການ ຄຸ້ມຄວາມ ການປະສານງານ ການປະ ສານງານກັບການຊ່ວຍເຫຼືອແລະການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ - ເມື່ອເຮັດໃຫ້ມີຄວາມກ້າຫານຕໍ່ຄວາມ ຮັບຜິດຊອບກັບຊາວກະສິກອນທີ່ມີ ຄວາມຕ້ອງການທະນິດແບບຫຼາຍຮູບ ຫຼາຍສີເມື່ອຮ່ວມປະກອບສ່ວນໃຫ້ແກ່ ເສດຖະກິດການຕະຫຼາດ.	- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະຖາບັນ ຂອງກົມແຜນການ ກົມປຸກຝັງ ແລະສະ ຖາບັນຄຸ້ມຄວາມກະຊວງສຶກຳແລະປ່າໄມ້ - ປັບປຸງການປະສານງານຄຸ້ມຄວາມ ກັບບັນດາປະເທດຕ່າງໆ - ປັບປຸງລະບົບການຄຸ້ມຄອງກັບ ແຕ່ລະກົມແລະອົງການຈັດຕັ້ງ - ປັບປຸງສະຖິຕິແລະແຜນການ (ພົນພັນ ກັບການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກົມ ແຜນການ) - ປະເມີນລະບົບການພັດທະນາສິດທິ ພາລະບົດບາດຂອງພ/ງແລະປະສານ ສົມທົບການຝຶກອົບຮົມກັບບັນດາກົມ ຝຶກອົບຮົມກັບບັນດາກົມ
2. ສ້າງ ຄວາມເຂັ້ມ ແຂງ ແລະກໍ່ ສ້າງຄວາມ ສາມາດດ້ານ ສະຖາບັນກະ ສິກຳ ແລະປ່າ	< ຕຳແໜ່ງ > - ຈຳນວນຂອງພ/ງລະດັບແຂວງ ແລະ ເມືອງມີຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການ ແລະການຄຸ້ມຄອງພາກສະໜາມຈຳກັດ - ມີຄວາມສາມາດໃນການ ວາງແຜນ ຄຸ້ມຄອງແລະສະຖິຕິມີຈຳກັດ - ມີຄວາມສາມາດຕໍ່າໃນແຜ່ງທີ່ເປັນຊ່ຽວ	- ເມື່ອເຮັດໃຫ້ຄວາມສາມາດຂອງພ/ງ ແຂວງແລະເມືອງທີ່ພົວພັນກັບ ໂຄງການ ວາງແຜນ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະຊຸກຍູ້ຕິດຕາມກວດກາປະເມີນຜົນ ແລະເຮັດວຽກວິຊາການ ແລະຄຸ້ມ ຄອງພາກສະໜາມ - ເມື່ອສົ່ງເສີມໃຫ້ພ/ງແຂວງ ເມືອງຮັບ	- ຄວາມສາມາດດ້ານບໍລິຫານ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງເພີ່ມຂຶ້ນ - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການພັດ ທະນາກະສິກຳແລະຊົນນະບົດຕາມ ຄວາມສາມາດວາງແຜນ ລວມມີສະຖິ ຕິແລະຂໍ້ມູນ/ອ່າວສາມ. - ຮັບປະກັນງົບປະມານໃຫ້ຕ້ອງຖິນຂອງ

ບຸກຄົນປະກອບ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ອົບຮົມ	ບົດສະເໜີໂຄງການ ແລະແຜນງານ		
		ເລກຖ້ວງ	ກົມ	ຜູ້ແຜນງານ
- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດໃນ ການວາງແຜນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານໂຄງການ - ດຸນດ່ຽງຕົ້ນທຶນແລະລາຍຈ່າຍ - ລະບົບການຄຸ້ມຄອງ ວາງແຜນ ສະຖິຕິ ແລະການຄຸ້ມຄອງພະນັກ ງານແມ່ນຈະໄດ້ປັບປຸງດ້ວຍການພັດທະ ນາ ປັບປຸງອາຊີບ - ປະເມີນຜົນການຝຶກອົບຮົມໜັດທຸກກົມ - ແຜນງານຝຶກອົບຮົມ - ແມ່ນໄດ້ຈັດຂຶ້ນລວມມີແຜນໄລຍະສັ້ນ (ຄຸ້ມຄອງການຝຶກອົບຮົມ) - ຝຶກອົບຮົມໄລຍະຍາວທີ່ ມຊ ແມ່ນກຳນົດສຳລັບຍົກລະດັບພະນັກງານ ຝຶກອົບຮົມໄລຍະຍາວຢູ່ຕ່າງປະເທດ (AIT) - ຍີ່ປຸ່ນ ອິດສະຕາຕີ ເອີຣົບປະເທດກຸ່ມອາ ຊຽນ ຂຶ້ນໆ) ກຳນົດສຳລັບຍົກລະດັບພະ ນັກງານ.	ກະຊວງ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສະຖາບັນຄຸ້ມ ຄວາມກະສິກຳ ແລະປ່າໄມ້ NAFEA/S	IO-1.1	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງລະບົບການຄຸ້ມຄອງ ແລະບໍລິຫານຂອງກະຊວງ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້	ອົງການຈັດຕັ້ງສາ ກົນຕ່າງ ຄ່ວມມີສອງຝ່າຍ
		IO-1.2	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດສະຖິຕິແລະການສ້າງ ແຜນການຂອງກະຊວງ ກຢ	
		IO-1.3	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການຄຸ້ມຄອງ ຊັບພະຍາກອນມະນຸດຂອງກະຊວງ ກຢ	
		IO-2	ຄວາມຮູ້ສາມາດການອວມເວົ້າກັບການ ຄຸ້ມຄອງແລະສ້າງແຜນການຂອງສະຖາ ບັນກະຊວງກະສິກຳແລະປ່າໄມ້	
		IO-4	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງແຜນງານສະ ຖາບັນຄຸ້ມຄວາມ	
		IO-4.1	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານສະຖາບັນແລະ ປັບປຸງໂຄງການຂອງສະຖາບັນຄຸ້ມຄວາມ ກະສິກຳ ແລະປ່າໄມ້	
		IO-4.2	ສ້າງຄວາມຮູ້ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ ແກ່ພະນັກງານໂຄງການຂອງສະຖາບັນ ຄຸ້ມຄວາມ ກະສິກຳ ແລະປ່າໄມ້	
		IO-4.3	ໂຄງການຍົກລະດັບການຄຸ້ມຄວາມ ບັນຄຸ້ມຄວາມ	
		IO-5	ການປະສານງານຄຸ້ມຄວາມກັບປະເທດກຸ່ມ ອາຊຽນ	
IO-9	ພັດທະນາ ກຸຊຸກປແລະຕ້ອງຖິນກ່ຽວກັບ ບົດບາດຂອງເສດຖະກິດການຕະຫຼາດ.			
		IO-3	ພັດທະນາລະບົບຄຸ້ມຄອງ ພມກຢແຂວງ ແລະຕ້ອງການ ກຢ ເມືອງ	ອົງການຈັດຕັ້ງສາ ກົນຕ່າງ ຄ່ວມມີສອງຝ່າຍ
		IO-4	ຊ່ວຍວິຊາການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ດ້ານຄວາມສາມາດວາງແຜນກະສິກຳ ໃນສະຖາບັນຕ້ອງຖິນ (ໄລຍະ I )	
		IO-5	ແຜນງານທີ່ເຮັດໃຫ້ຄວາມສາມາດວາງ ແຜນກະສິກຳໃນສະຖາບັນຕ້ອງຖິນເຮັດ	

2. ການຈັດຕັ້ງ ແລະສະຖາບັນ

ໂມງໃຫ້ແຂວງ	ຊາຍຢູ່ລະດັບແຂວງ	ພຶດຕະໂນມັດຊາວກະສິກອນທີ່ຕ້ອງການ	ມູມຄ່າປັດຈຸບັນ
ແລະເມືອງ	-ການຈັດວາງພະນັກງານຢູ່ແຂວງແລະເມືອງ	ເຮັດ ການໝວດໝູ່ພາຍຮູບຫຼາຍສີ	-ພັດທະນາລະບົດປັດໃຈຊຸກຍູ້ສີເໝາະສົມ
	ເມືອງແມ່ນບົດບຸກຄົນ -ອາດປັດໃຈຊຸກຍູ້ແລະເງິນເກືອນຕໍ່າ -ບໍ່ມີພາລະບົດບາດຈະແຈ້ງສໍາລັບມ/ງສິ່ງເສີມໃນລະດັບເມືອງ -ມາຍໃຕ້ວຽກງານພະນັກງານສ່ວນໃຫຍ່ພະນັກງານແມ່ນສູນໃຫ້ແກ່ວຽກງານ <ທ່າແຮງ> -ລັດຖະບານລາວໄດ້ດໍາເນີນການກະຈ່າຍສໍານາດລົງສູ່ຕ້ອງຖິ້ມ	ເອົາອ່ອນແຂງຂັນກັບເສດຖະກິດກາຍຕະຫຼາດ	
3. ການປັບປຸງ ແລະກວດກາເລີ່ມຕົ້ນກ່ຽວກັບລະບຽບກະສິກໍາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ	<ຂໍ້ຈຳກັດ> -ລະບົບການເຮັດກ່ຽວກັບລະບຽບກິດໜາຍທີ່ພັກໃນການພັດທະນາກະສິກໍາ -ອາດການສະໜັບສະໜູນສໍາລັບເອກກະຊົນລົງທຶນແລະແລະການສົ່ງເປັນເອກກະຊົນ -ພົ້ນຖານການບໍລິການເຊັ່ນການສົ່ງສິ່ງການຄົມມະນາຄົມແລະການສະໜັບສະໜູນສໍາລັບທຸລະກິດໃຫ້ເສື່ອໄປແລ້ວມີການຂາດເສີມ <ທ່າແຮງ> -ລັດຖະບານລາວໂດຍແຕ່ງປັນທະຢ່າງຈະແຈ້ງຕໍ່ການຕະຫຼາດໄປຂອງສູ່ກັບເສດຖະກິດສໍາລັບການພັດທະນາກະສິກໍາ	-ເມື່ອສ້າງພື້ນຖານສໍາລັບການພັດທະນາກະສິກໍາແບບຍືນຍານ -ເມື່ອໃຫ້ພິບັດບາດໃນລະດັບພາກສະໜາສໍາລັບຂະແໜງການເອກະຊົນທີ່ຈະແຈ້ງກ່ຽວກັບລະບຽບກິດໜາຍທີ່ໄວ້ພື້ນກັບກະສິກໍາ	-ສ້າງລະບຽບ/ກິດໜາຍໃຫ້ຂຶ້ນແລະກວດກາເບິ່ງສິນລະບຽບ/ກິດໜາຍທີ່ມີໃນປັດຈຸບັນດ້ວຍການສິ່ງເສີມພັດທະນາສະພາບແວດລ້ອມກະສິກໍາແບບຍືນຍານ

ປັບປຸງອາຊີບ	ຂະແໜງປຸກປັງ	ແຂວງ (ໂລຍະ II)	
-ການປະເມີນຄວາມຕ້ອງການພິກອົບ	ແຂວງ	IO-3	ແຜນງານພັດທະນາສາສາສໍາລັບຜູ້ຕິດ
ອົບຂອງ ພກປ່ແຂວງ & ຕ້ອງການ ກປເມືອງ -ແຜນງານພິກອົບອົມແມ່ນໄດ້ຈັດຂຶ້ນລວມມີແຜນໂລຍະສັ້ນ (ຖັ້ນຄອງການພິກອົບອົມ) -ພິກອົບອົມໂລຍະຍາວທີ ນຊ ແມ່ນກໍາມິດສໍາລັບຍົກລະດັບພະນັກງານ	ກົມຊົນລະປະທານຂະແໜງຊົນລະປະທານແຂວງ		ສືບບັນຫາຂຶ້ນຕ້ອງຖິ້ມ
-ກິດໜາຍແລະບຽບການທີ່ເປັນພິດທະສິກໍາແມ່ນສາຍການຈັດຕັ້ງແລະ ການປະກອບສ່ວນແກ່ວຽກງານກະສິກໍາແລະພັດທະນາຊຸມນະບົດໃນທົ່ວປະເທດ	ກະຊວງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ ກະຊວງຍຸດຕິສໍາ ກະຊວງຄົມມະນາຄົມຂົນສົ່ງໄປສະນີແລະກໍ່ສ້າງ ຫະນາຄານແຫ່ງສປປ ລາວ	IO-6 IO-7 IO-8 M-1 M-4 C-21 LF-4 M-5	ໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການຮັບປະກັນພືດ ດໍາລັດກ່ຽວກັບເສມິກະສິກໍາ ລະບຽບກ່ຽວກັບການປ່າເຂົ້າແນວພັນແລະການລົງທະບຽນແນວພັນ & ລະບົບຢັ້ງຢືນແຫຼ່ງກໍາເນີດ ລະບົບກວດກາການອະນາໄມອາຫານ (Ref.2 ການຕະຫຼາດ) ໂຄງການຈັດປະເພດແລະເກສດພັນພະນິດ (Ref.2 ການຕະຫຼາດ) ສ້າງຕັ້ງລະບົບການທົດລອງອາງສະແດງກ່ຽວກັບເສມິກະສິກໍາ (Ref.6ພືດ) ສະເພີລະບົບການປະກັນໄພສັດ (Ref. 7 ລົງທຶນແລະການຂາຍ) ໂຄງສ້າງພື້ນຖານຂອງລະບົບກ່ຽວກັບວິທີການເອົາອ່ອນການຕະຫຼາດໄປຂອງສູ່ກັບເສດຖະກິດ (Ref.2 ການຕະຫຼາດ).

2. ການຈັດຕັ້ງ ແລະສະຖາບັນ

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ບົດບາດ ແລະໜ້າທີ່	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃນການດຳເນີນງານ
ໂມ້ໃຫ້ແຂວງ ແລະເມືອງ	ຊາຍຢູ່ລະດັບແຂວງ - ການຈັດວາງພະນັກງານຢູ່ແຂວງແລະ ເມືອງ - ຂາດບັດໃຈຊຸກຍູ້ແລະເງິນເດືອນຕ່ຳ - ບໍ່ມີພາລະບົດບາດຈະແຈ້ງສຳລັບຜ/ງ ສົ່ງເສີມໃນລະດັບເມືອງ - ພາຍໃຕ້ວຽກງານພະນັກງານສ່ວນ ໃຫຍ່ພະນັກງານແມ່ນສຸມໃສ່ແຕ່ວຽກ ຕ້ອງການ <ຫ້າແຮງ> - ວັດຖຸບາຍລາວໄດ້ດຳເນີນການກະ ຈ່າຍອຳນາດລົງສູ່ຕ້ອງໃນ	ຜິດຊອບຕໍ່ຊາວກະສິກອນທີ່ຕ້ອງການ ເຮັດ ການຜະລິດແບບຫຼາຍຮູບຫຼາຍຮູບ ເອົາຮ່ວມແຂວງອັນກັບເສດຖະກິດການ ຕະຫຼາດ	ມູນຄ່າບັດຈຸບັນ - ຜິດພາດພາລະບົດບັດໃຈຊຸກຍູ້ທີ່ເໝາະສົມ
3. ການປັບ ປຸງ ແລະກວດ ກາເລີນຄົນ ກ່ຽວກັບລະ ບຽບກະສິກໍາ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ	<ບົດບາດ> - ລະບົບການເຮັດກ່ຽວກັບລະບຽບກິດ ໜ້າທີ່ໃນການຜັດຜະນາກະສິກໍາ - ຂາດການສະໜັບສະໜູນສຳລັບເອກກະຊົນ ລົງທຶນແລະແລະການຕັ້ງເປັນເອກກະຊົນ - ມີນຖານການບໍລິການເຊັ່ນການຂົນສົ່ງ ການຄົມມະນາຄົມແລະການສະໜັບສະ ໜູນສຳລັບທຸລະກິດໃຫຍ່ໄປແລ້ວມີ ການຂາດເງິນ <ຫ້າແຮງ> - ວັດຖຸບາຍລາວໂດຍແຂວງພັນທະ ຢາງຈະແຈ້ງຕໍ່ການຕະຫຼາດໄປຄຽງ ຄູ່ກັບເສດຖະກິດສຳລັບການຜັດຜະນາ ກະສິກໍາ	- ເມື່ອສ້າງມື້ນຖານສຳລັບການຜັດຜະ ນາກະສິກໍາແບບຍືນຍານ - ເມື່ອໃຫ້ມີບົດບາດໃນລະດັບພາກສະ ໜາມສຳລັບຂະແໜງການເອກະຊົນໃຫ້ ຈະແຈ້ງກ່ຽວກັບລະບຽບກິດໜ້າທີ່ຜິດ ພັນກັບກະສິກໍາ	- ສ້າງລະບຽບ/ກິດໜ້າທີ່ໃໝ່ອື່ນແລະ ກວດກາເບິ່ງຄືນລະບຽບ/ກິດໜ້າທີ່ມີ ໃນບັດຈະບັນດ້ວຍການສົ່ງເສີມຜັດຜະ ນາຂະແບບພວດລ້ອມກະສິກໍາແບບ ຍືນຍານ

ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ສິ່ງກະທຳຕົ້ນ ທີ່ອົບຮົມ	ບົດສະເພາະໂຄງການ ແລະແຜນງານ		
		ອະທິດ	ກິດຈະ	ສະໜອງແຫຼ່ງ
ປັບປຸງອາຊີບ	ອະແພງປຸກປັ້ງ		ແຂວງ (ໂລຍະ II)	
- ການປະເມີນຄວາມຕ້ອງການຝຶກອົບ ຮົມຂອງ ພນກປແຂວງ & ຕ້ອງການ ກປ ເມືອງ - ແຜນງານຝຶກອົບຮົມແມ່ນໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ລວມມີແຜນໂລຍະສັ້ນ (ຊັ້ນຄອງການ ຝຶກອົບຮົມ) - ຝຶກອົບຮົມໂລຍະຍາວທີ່ ນຸດ ແມ່ນກໍາ ນົດສຳລັບຍົກລະດັບພະນັກງານ	ແຂວງ	IO-3	ແຜນງານຫັດສະນະສຶກສາສຳລັບຜູ້ຕັດ ສິນບັນຫາອື່ນຕ້ອງໃກ້	
- ກິດໜ້າທີ່ແລະບຽບການທີ່ຜິດພັນກັບກະ ສິກໍາແມ່ນສາຍການຈັດຕັ້ງແລະ ການ ປະກອບສ່ວນແກ້ວຽກງານກະສິກໍາ ແລະຜິດພາດກະສິກໍາຊືນນະບົດໃນທົ່ວປະເທດ	ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້ ກະຊວງຍຸດທິສຳ ກະຊວງຄົມມະ ນາຄົມຂົນສົ່ງໄປ ສະນີແລະກໍ່ສ້າງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ	IO-6 IO-7 IO-8 M-1 M-4 C-21 LF-4 M-5	ໂຄງການສ້າງຄວາມເອີ້ນແຂວງການອົບ ປະກັນຜິດ ຕໍາລິດກ່ຽວກັບເຄມີກະສິກໍາ ລະບຽບກ່ຽວກັບການຝ່າເອົາແນວພັນ ແລະການລົງທະບຽນແນວພັນ & ລະບົບ ຢັ້ງຢືນແຫຼ່ງກຳເນີດ ລະບົບກວດກາການອະນາໄມອາຫານ (Ref. 2 ການຕະຫຼາດ) ໂຄງການຈັດປະເພດແລະເກຣດຜົນຜະລິດ (Ref. 2 ການຕະຫຼາດ) ສ້າງຕັ້ງລະບົບການຕິດລອງວາງສະແດງ ກ່ຽວກັບເສືອງຈັກກະສິກໍາ (Ref. 6 ຜິດ) ສະເພາະລະບົບການປະກັນໄພສັດ (Ref. 7 ລ້ຽງສັດແລະການະມັງ) ໂຄງສ້າງມື້ນຖານຂອງລະບົບກ່ຽວກັບວິທີ ການເອົາຮ່ວມການຕະຫຼາດໄປຄຽງຄູ່ກັບ ເສດຖະກິດ (Ref. 2 ການຕະຫຼາດ).	ອົງການຈັດຕັ້ງສາ ກົນຕ່າງ ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ



3. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

<p>1. ສ້າງຕັ້ງລະບົບການຝຶກອົບອົມແລະສົ່ງເສີມການເຮັດແມ່ນປະສົບປະສານ</p>	<p>&lt; ສຳຄັນ &gt;                  - ບໍ່ໄດ້ທຳມິດວິໄນສັດແລະມາດຕະມິດບາດການຈັດຕັ້ງສົ່ງເສີມກະສິກຳ(AEA) ແລະ ສູນຝຶກອົບອົມກະສິກຳແລະປ່າໄມ້                  - ຈຸດເຊິ່ງສອງສິ່ງປະກອບດ້ານການສົ່ງເສີມບໍ່ໄດ້ມີການພັດທະນາເອກເປັນສູງ                  - ກົນຕີຊາການໂດຍຝ່າຍຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອໂຄງການເຮັດການສົ່ງເສີມເຂງແລະຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນ(ສົ່ງເສີມການປະສານງານ)                  - ຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນແມ່ນເຮັດບົນບື້ນຖານສະເພາະກິດ                  - ອາດຄູ່ມືກໍ່ມີຄຸນນະພາບ                  - ອາດການຈັດຝຶກອົບອົມໃນແຜນທີ່ມີຄວາມກ້າວໜ້າ                  - AEAແລະAFETCສືບອອງແລະອຳນວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ການນຳໃຊ້ສະຖານທີ່</p>	<p>- ເພື່ອພັດທະນາລະບົບການສົ່ງເສີມແມ່ນປະສົບປະສານ                  - ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງດ້ານການສົ່ງເສີມ(AEA, NAFES, ສ້ອງການກປປປ) ໃນການສົ່ງເສີມແມ່ນປະສົບປະສານໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ</p>	<p>- ພັດທະນາລະບົບການສົ່ງເສີມແມ່ນປະສົບປະສານແລະພັດທະນາຄວາມສາມາດຂອງ NAFES ໃນການສົ່ງເສີມ                  - ພັດທະນາອົງປະກອບການຝຶກອົບອົມສົ່ງເສີມວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ລະສຳລັບເວດເມື່ອທີ່ດິນຄ້ອຍຊຸ້ມ                  - ພັດທະນາ AFETC ສຳລັບສົ່ງເສີມແລະເອກເປັນ ແຮງບັນດານ(ນຳໃຫ້ NAFES)                  - ສະເໜີຝຶກອາຊີບໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນໃນ AFETC                  - ພັດທະນາໂຄງຮຽນຝຶກອົບອົມອາຊີບໃຫ້ແກ່ຊາວນາ(ເຊື່ອມໂຍນກັບກິດຈະກຳຂອງ AFETC)                  - ພັດທະນາຫຼັກສູດການຮຽນແລະການສອນສຳລັບການຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນ                  - ພັດທະນາຄວາມສາມາດການສອນໃນໂຄງຮຽນຝຶກອົບອົມອາຊີບ                  - ສ້າງຕັ້ງລະຫວ່າງການເຊື່ອມໂຍນຊາວກະສິກອນ ກັບການສຶກສາຝຶກອົບອົມ, ການສົ່ງເສີມແລະການຕື່ມຄວາມກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ໃຫ້ NAFES                  - ປັບປຸງສິດທິຂອງສູນຝຶກເພື່ອເປັນສູນຝຶກສົ່ງເສີມກະສິກຳແລະປ່າໄມ້                  - ສ້າງຕັ້ງການສົ່ງເສີມແລະຝຶກອົບອົມສຳລັບຊາວກະສິກອນໃນເອກທັງແຮງແລະໃນເອກເປັນສູງ</p>	<p>- AEA ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງສະໜອງການຝຶກອົບອົມແມ່ນປະສົບປະສານດ້ານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້                  - ພັດທະນາການບໍລິການການສົ່ງເສີມແມ່ນປະສົບປະສານໃຫ້ NAFES, AFETC ແລະອົງການກປປປ                  - FSEW ຝຶກອົບອົມຕາມບື້ນຕອນການປະສານແລະນຳໃຊ້                  - ເຮັດໃຫ້ເຂັ້ມແຂງແລະພັດທະນາ 4 ສູນຝຶກກປ/FVS ໃນການພັດທະນາສືກຳເອກເປັນສູງແລະປ່າໄມ້(ທົ່ວໄປ, ຊຽງເງິນ, ກົນເທິນແລະເຊໂປນ                  - ພັດທະນາ 5 ສູນຝຶກກປ/FVS ເພື່ອຮັບໃຊ້ບໍລິການດ້ານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ເອກທັງແຮງ(ນ້ຳທາ, ນ້ຳເບີນ, ປາກຊັນ, ນາແກ, ສາລະວັນ)                  - 1 ສູນຝຶກກປ/FVS ພັດທະນາເພື່ອບໍລິການເອກແຮງບັນດານ (ປາກຊ່ອງຫຼັກ 21)                  - ພັດທະນາ 6 FVS ພາຍໃນແຂວງທີ່ບໍ່ມີ AFETC (ເທິງສາລີ, ບໍ່ແກ້ວ, ຊຽງຂວາງ, ຄຳມ່ວນ, ສັດຕະນີ, ເຊກອງ)                  - ສົ່ງເສີມດ້ານເຕີ້ຂອງມີແລະອຸປະກອນສຳລັບ AEA ແລະ AFETC ວອນທັງການພັດທະນາການອອກລາຍການວິນະຍຸແລະໂຫລະພາບ                  - ພັດທະນາຫຼັກສູດການຮຽນການສອນບື້ນອ່ານ, ເອກະສານຮຽນແລະສ້າງຄວາມສາມາດໃຫ້ຄູ່ມືກ ສຳລັບ FSEV ແລະຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນຂອງ AFETC/FVS</p>	<p>ກະຊວງກະສິກຳແລະປ່າໄມ້/ກົມແຜນການ, ກົມຈັດຕັ້ງແລະພະນັກງານ, ກົມປູກຝັງ, NAFES, ສູນຝຶກ ກປ/FVS</p>	<p>HRD-1 HRD-2 HRD-3</p>	<p>ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການບໍລິການດ້ານສົ່ງເສີມກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ພັດທະນາເມືອງໃນການບໍລິການຝຶກອົບອົມແລະຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນດ້ານວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ (ໄລຍະ 1)                  ພັດທະນາເມືອງໃນການຝຶກອົບອົມແລະຝຶກອົບອົມຊາວກະສິກອນດ້ານວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ (ໄລຍະ 2)</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ການຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ</p>
<p>2. ສ້າງຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ອຳນາດການ</p>	<p>- ຊາວກະສິກອນໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກລັດຖະບານ ແລະ ອະແຫຍງເອກະຊົນບໍ່ຫຼາຍ                  - ເຮັດກະສິກຳເພື່ອລົງຊື່ແມ່ນປັ້ງມີ</p>	<p>- ເພື່ອພັດທະນາເອກະຊົນສຳລັບວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ແລະພັດທະນາຊຸມນະບົດ                  - ເພື່ອສ້າງຄວາມສາມາດຂອງອຳນາດການ</p>	<p>- ເພີ່ມທະວີຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຂັ້ນບ້ານແລະອຳນາດການປົກຄອງບ້ານໃນການພັດທະນາວາງແຜນແລະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງ</p>	<p>- ສັດຊຶກເອກະຊົນຂອງເມືອງໂດຍບໍລິຫານ PRONAM                  - ປັບປຸງການວາງແຜນແລະການຊຸມຊົນຂອງບ້ານແລະຊຸມຊົນ</p>	<p>ພະແນກກປແຂວງແລະຫ້ອງການກປປປ NAFES</p>		<p>(ລວມມີໂຄງການຝຶກຄ່ອຍໆ(ເທິງ) (ເອກະສານອ້າງອີງ 9 ພັດທະນາຊຸມນະບົດ)</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ການຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ</p>
<p>ປົກຄອງບ້ານແລະການຈັດ</p>	<p>ຢູ່ໃນເອກເປັນສູງຫຼາຍເອກ                  - ຊາວກະສິກອນເຮັດການຖາງປ່າເຮັດໂອ</p>	<p>ນາດການປົກຄອງບ້ານແລະການຈັດຕັ້ງຂອງສູນຊົນ</p>	<p>ການບົນບື້ນຖານປະສົບການຝ່າຍມາ                  - ພັດທະນາແລະສ້າງຄວາມເຂັ້ມ</p>	<p>- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຊາວກະສິກອນ</p>				

3. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

ສົ່ງປະກອບ ຫຼັກ	ສໍາເລັດ ແລະ ຕໍາແຍງ	ຈຸດປະສົງ	ສໍາເລັດ ດ້ວຍການພັດທະນາຕົວເມັດ
1. ສ້າງຕັ້ງລະ ບົວທາງເພີກ ລົບສົນແລະສົ່ງ ເສີມການເຮັດ ແມບປະສານ ປະສານ	< ສໍາເລັດ > - ບໍ່ໄດ້ທຳກິດສິດໃສ່ຄວາມພະຍາຍາມ ການຈັດຕັ້ງສົ່ງເສີມກະສິກໍາ (AEA) ແລະ ສູນປົກຄຸມສົນທິສາດແລະປ່າໄມ້ - ຈຸດລົງຂອງສົ່ງປະກອບຄ້າມາດຕະ ເສີມບໍ່ໄດ້ ໃນການພັດທະນາເຂດເນີນສູງ - ກົມສຶກສາການໂຄງປະກອບຜູ້ໃຫ້ສິນຄ້າ ເສືອໂຄງການເຮັດການສົ່ງເສີມເຂດ ແລະເມັກອັນຄຸນຄ່າສູງ (ສົ່ງເສີມ ການປະສານງານ) - ຜົນສົ່ງຊ້າກະສິກອນແມ່ນເຮັດ ດ້ວຍເນີນຄຸນຄ່າສູງຂອງກິດ - ອາດອຸປະກອນໃຫ້ຄຸນຄ່າສູງ - ອາດການຈັດປົກຄຸມສົນທິສາດ ຄວາມກ້າວໜ້າ - AEA ແລະ AIFC ສືບສອງແລະ ສ້າງເອກະລາດເຂດອາໄສໃຫ້ແກ່ກະສິກໍາ ໃຊ້ຊຸດຖານີ	- ເພື່ອພັດທະນາລະບົບການສົ່ງເສີມ ແມບປະສານປະສານ - ສ້າງຄວາມເອິ້ນແຍງໃຫ້ແກ່ສະ ຖາຍນາການຈັດຕັ້ງຄ້າມາດຕະເສີມ (A EA, NAFES, ສໍາລັບການກຸ່ມເມັດ) ໃນການສົ່ງເສີມແມບປະສານປະສານ ໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ	- ພັດທະນາລະບົບການສົ່ງເສີມແມບ ປະສານປະສານແລະພັດທະນາຄວາມ ສາມາດຂອງ NAFES ໃນການສົ່ງເສີມ - ພັດທະນາອົງປະກອບການເມັກອັນ ສົ່ງເສີມຄຸນຄ່າສູງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ ລະດັບເຂດເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງ - ພັດທະນາ AFTC ສໍາລັບສົ່ງເສີມແລະ ເຂດເມັດສູງພິວິເວນ (ພາກໃຕ້ NAFES) - ສະເໜີມິດອາຊີນໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນ ໃນ AIFC - ພັດທະນາໂຄງຮຽນປົກຄຸມສົນທິສາດ ໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນກັບກິດຈະ ກຳຂອງ AFEIC - ພັດທະນາຫຼັກສູດການຮຽນແລະການ ລອນເຊີນສຶກສາສາດສາດສາດສາດສາດ - ພັດທະນາຄວາມສາມາດການເສຍໃນ ໂຄງຮຽນເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງ - ສ້າງຕັ້ງລະບົບການສົ່ງເສີມຄຸນຄ່າ ສູງກະສິກອນ ກັບການສຶກສາສາດສາດສາດ ແລະປ່າໄມ້ພາຍໃຕ້ NAFES - ປັບປຸງທິດທາງຂອງສູນປົກຄຸມສົນ ທິສາດສົ່ງເສີມກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ - ສ້າງຕັ້ງການສົ່ງເສີມແລະເມັກອັນ ສໍາລັບຊາວກະສິກອນໃນເຂດທ້ອງຮຽນ ແລະໃນເຂດເນີນສູງ
2. ສ້າງຄວາມ ສູ້ຄວາມສາ ມາດໃຫ້ແກ່ ຜູ້ນາດການ ເມັດຂອງບ້ານ ແລະການຈັດ	- ຊາວກະສິກອນໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອ ຈາກລັດຖະບານ ແລະ ສະເພາະ ເອກະຊົນບໍ່ອຸ່ນ - ເຮັດກະສິກໍາເມັດສົ່ງເສີມກະສິກໍາ ຢູ່ໃນເຂດເນີນສູງທາຍເຂດ - ຊາວກະສິກອນເຮັດການຖ່າຍປ່າເສັດໄສ	- ເພື່ອພັດທະນາເຂດຈຸດສູນສໍາລັບ ຄຸນຄ່າສູງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ ແລະພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ - ເພື່ອສ້າງຄວາມສາມາດຂອງກໍາ ມາດການເມັດຂອງບ້ານແລະການ ຈັດຕັ້ງຂອງສູນສຶນ	- ເນັ້ນທະສິດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ການ ຈັດຕັ້ງສົ່ງເສີມແລະອໍານາດການເມັດ ຂອງບ້ານໃນການພັດທະນາຄວາມສາມາດ ແລະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງ ການບັນເທົາປະສານຜ່ານມາ - ພັດທະນາແລະສ້າງຄວາມເອິ້ນ

ໂຄງການ/ປະກອບ	ສິດທິການ ສຶກສາປັດຈຸບັນ	ບົດທົດສອບ ແລະ ແມບປະສານ			
		ຕະຫຼອດ	ສົ່ງ	ສົ່ງສອບແບບ	
- AEA ສ້າງຄວາມເອິ້ນແຍງຂະໜອງ ການບຶກສາສົ່ງເສີມແມບປະສານປະສານ ໃນກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ - ພັດທະນາການເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງ ແມບປະສານປະສານພາຍໃຕ້ NAFES, AFEIC ແລະ ສົ່ງເສີມຄຸນຄ່າສູງ - FSEW ມີກອນຄວາມສາມາດ ການປະສານແລະນໍາໃຊ້ - ເຮັດໃຫ້ເອິ້ນແຍງແລະພັດທະນາ ສູນປົກຄຸມ/FVS ໃນການພັດທະນາ ສຶກສາເອກະລາດແລະປ່າໄມ້ (ທິດພື້ນ, ຊຽງເງິນ, ທິດເໜືອແລະເຂດ - ພັດທະນາສູນປົກຄຸມ/FVS ເປັນ ສິດໃຫ້ສຶກສາຄວາມສາມາດສຶກສາແລະປ່າໄມ້ ເຂດທ້ອງຮຽນ (ບ້ານ, ບ້ານ, ບ້ານ, ບ້ານ, ບາແກ, ສາລະວິນ) - ສູນປົກຄຸມ/FVS ພັດທະນາເພື່ອ ບັນທຶກເຂດເມັດສູງພິວິເວນ (ປາກດຸ່ງສູງ 2 ?) - ພັດທະນາ 6 FVS ພາຍໃນເຂດ ທີ່ບໍ່ມີ AFEIC (ບັງສາວີ ບໍ່ແກ້ວ, ຊຽງຂວາງ, ສໍາພອນ, ສິດທະປີ, ເຊກຮອງ) - ສົ່ງເສີມຄ້າຍເອິ້ນແຍງແລະສູນ ສໍາລັບ AEA ແລະ AFEIC ລວມທັງ ການພັດທະນາການເອກະລາດຄວາມສາມາດ ແລະໃນລະບານ - ພັດທະນາຫຼັກສູດການຮຽນການເສຍ ບັນທຶກ, ຄວາມສາມາດແລະສ້າງ ຄວາມສາມາດໃຫ້ສູນ ສໍາລັບ FSV ແລະເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງກະສິກອນ ຂອງ AFEIC/FVS	ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະປ່າໄມ້/ກົມ ແຜນການ, ກົມ/ຈັດຕັ້ງແລະ ລະບົບການ, ກົມປູກ ຜັງ, NAFES, ສູນ ເມັດ ກຸບ/ FVS	HRD-1 HRD-2 HRD-3	ສ້າງຄວາມເອິ້ນແຍງໃນການບຶກສາ ຄ້າຍສົ່ງເສີມກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ ພັດທະນາເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງ ຄຸນຄ່າສູງກະສິກໍາແລະປ່າໄມ້ (ໄລຍະ 1) ພັດທະນາເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງ ແລະເມັດອັນຄຸນຄ່າສູງກະສິກໍາ ຄວາມສາມາດສຶກສາແລະປ່າໄມ້ (ໄລຍະ 2)	ສົ່ງການຈັດຕັ້ງ ກົມ/ຈັດຕັ້ງ ການສອບຮົບສູນປ່າ	
	- ສິດທິເອກະລາດສູນຂອງເມັດ ດ້ວຍສິດທິການ PRONAM - ປັບປຸງການວາງແຜນແລະ ການຊົ່ວຄວາມແລະສູນສຶນ - ສ້າງຄວາມເອິ້ນແຍງໃຫ້ແກ່ ການຈັດຕັ້ງຄຸນຄ່າສູງກະສິກອນ	ແຜນການ ແຜນງານແລະ ສ້າງຄວາມເອິ້ນ NAFES		(ລວມປັບໂຄງການສຶກສາອຳນາດ) (ເອກະລາດສູນສຶກສາ 9 ພັດທະນາ ຄຸນຄ່າສູງ)	ສົ່ງການຈັດຕັ້ງ ການສອບຮົບສູນປ່າ

3. ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

<p>ຕົ້ງຂອງຊາວກະສິກອນ</p>	<p>- ຄວາມສາມາດມີຈຳກັດໃນການນຳຄວາມຊຸມຊົນແລະການຄຸ້ມຄອງ (ລວມທັງການສ້າງແຜນການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆ) - ມີຄວາມສາມາດຈຳກັດກ່ຽວກັບການປັບປຸງຜົນຜະລິດກະສິກຳອະນຸລັກຊັບພະຍາກອນແລະພະລັງເປັນສິນຄ້າ - ກຸ່ມຊາວກະສິກອນຍັງອ່ອນແອແລະເອກກະລາດຊຸມຊົນຄວາມຮູ້ທາງດ້ານເຕັກນິກ - ບໍ່ມີສະຖາບັນຂອງຊາວກະສິກອນ</p>	<p>- ເມື່ອສ້າງຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ກະສິກອນໃນການຄຸ້ມຄອງແລະພັດທະນາກິດຈະກຳກະສິກຳແລະ ປ່າໄມ້.</p>	<p>ແຂວງໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຂອງຊາວກະສິກອນໃນການຄຸ້ມຄອງ, ຄວາມສາມາດດ້ານວິຊາການແລະຄວາມຮູ້ (ລວມມີວິຊາການຈັດຕັ້ງແມ່ຍິງ, ກຸ່ມຜູ້ຜະລິດຂອງຊາວກະສິກອນ, ສະຫະກອນສິນເຊີຍ, ກຸ່ມສິນເຊີຍສາ, ກຸ່ມຕຳຫຼາດໂພ, ສະຫະກອນຜູ້ແລະຊາຍຂອງບ້ານ) - ເປັນຜະລິດຊັບພະຍາກອນສາມາດໃນການຈັດຕັ້ງແລະຄຸ້ມຄອງໃຫ້ແກ່ຊາວກະສິກອນແລະສະມາຊິກການນຳຂອງຊຸມຊົນ - ຜູ້ມາແຜນງານຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ບ້ານແລະການຈັດຕັ້ງຜ່ານໃນບ້ານເປັນຖານການປະເມີນຄວາມຕ້ອງການຝຶກອົບຮົມແລະຄາດຄະເນລາຍງານຄຸນນະພາບຂອງການພັດທະນາບ້ານ</p>
<p>3. ສ້າງຄວາມເສັ້ນແຂງກ່ຽວກັບຄວາມສາມາດໃນໂຄງຮຽນວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້</p>	<p>- ບໍ່ໄດ້ກຳນົດວິທີແກ້ໄຂແລະພາລະບົດບາດສຳລັບໂຄງຮຽນວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ AFTS - ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອຈັດຝຶກອົບຮົມໃນແຜນສຳລັບກະຊວງກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ແຕ່ໄດ້ມີການອັບເອົາບົດຮຽນມອບແມ່ນຈາກ ກະຊວງສຶກສາ - ອັບເອົາບົດຮຽນເປັນຄວາມສາມາດ</p>	<p>- ເມື່ອປັບປຸງຄຸນນະພາບຂອງການສຶກສາວະກັບວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ - ເມື່ອພັດທະນາການຝຶກອົບຮົມໃນແຜນແລະ ການສຶກສາກ່ຽວກັບວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ສຳລັບໃນຕ່າງໆ FSEW ແລະ ມັກວິຊາການ</p>	<p>- ພັດທະນາສະຖາບັນຝຶກອົບຮົມວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ແລະຊຶກສາການຮຽນການສອນດ້ານວຽກງານກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ລວມມີໂຄງຮຽນວິຊາການທຳມະດາໄດ້ກະຊວງສຶກສາ - ກໍ່ສ້າງຄວາມສາມາດຂອງການສອນຝຶກອົບຮົມວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້</p>
<p>ປ່າໄມ້</p>	<p>- ຄວາມສາມາດການສອນມີຈຳກັດ - ອາດຊຶກສາໃນການລົງເອົາມາກປະຕິບັດຕ່າງໆ ເມື່ອມີໃນການ</p>		<p>- ປັບປຸງສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກແລະອຸປະກອນຂອງໂຄງຮຽນ ໂດຍສະເພາະສຳລັບລົງເອົາຄວາມສາມາດ</p>

<p>- ພັດທະນາແຜນງານຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຂອງບ້ານພັດທະນາແຜນງານຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງຂອງບ້ານ</p>				
<p>- ຄວາມສາມາດທາງດ້ານຊຶກສາແລະການສອນຂອງໂຄງຮຽນວິຊາການກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ຊຶກສາ (ປາກເຊີຍ, ເມືອງໂພ, ປາກເຊ) ສ້າງຄວາມເສັ້ນແຂງທາງດ້ານຄວາມສາມາດກ່ຽວກັບຊຶກສາແລະການສອນຂອງສູນຝຶກອົບຮົມຊຸມຊົນປະເທດທ່າງອ່ອນ</p>	<p>ກະຊວງກປ/ ກົມຈັດຕັ້ງແລະມ/ງ. AFTS ກະຊວງສຶກສາ</p>	<p>HRD-4 HRD-5</p>	<p>ສ້າງຄວາມເສັ້ນແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດການສຶກສາດ້ານວິຊາການໃນວຽກງານກະສິກຳ ປ່າໄມ້ ປັບປຸງໂຄງຮຽນວິຊາການຊຸມຊົນປະເທດ</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ການຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ</p>
<p>- ຄວາມສາມາດທາງດ້ານຊຶກສາແລະການສອນຂອງການປັບປຸງໂຄງຮຽນວິຊາການກະຊວງສຶກສາ (ໂພ)</p>				



3. ການປັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

	ສອນ, ຄຸນນະພາບ/ຄຸນນະພາບ ແລະ ອຸປະກອນ ແລະ ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ - ຜົນສໍາເລັດການສຶກສາປົບປະມານຕໍ່າ		ສະໜາມດົງຈິງ
4. ສ້າງຄວາມເພີ່ມແຂງແຮງກັບຄວາມສາມາດຂອງນະໂນບົດທະຍາໄລ ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້	- ຄຸນນະພາບການສຶກສາຢູ່ນະໂນບົດທະຍາໄລ ຕໍ່າ ແລະ ສິບເອົາມີກຽມເກີນຄວາມສາມາດ - ຄວາມສາມາດຂອງການສອນຝຶກຈຳກັດ - ຫຼັກສູດຂອງການຮຽນແລະ ການສອນບໍ່ເໝາະສົມ - ອາດການລົງເອີດຍາກປະຕິບັດຕົວຈິງ, ເຄື່ອງມືການສອນ, ຄຸນນະພາບຂອງຄູ/ຄຸສຶກ, ສິ່ງອຳນວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ອຸປະກອນສັບໄຊ້	- ເມື່ອປັບປຸງຄຸນນະພາບຂອງການສຶກສາດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ໃນນະໂນບົດທະຍາໄລ - ເມື່ອປັດທະນາການສຶກສາອັນໃນແຜນ ແລະ ການສຶກສາໃນວຽກງານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ສໍາລັບໃນຕໍ່ຜ່ານຂອງ SMS ແລະ ວິຊາການຊີ້ນຳ	- ປັດທະນາຫຼັກສູດຝຶກອົບຮົມຂອງນະໂນບົດທະຍາໄລດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ - ເພີ່ມຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງນະໂນບົດທະຍາໄລໃນວຽກງານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສ້າງຄວາມເພີ່ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄະນະບໍດີກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສ້າງຄວາມເພີ່ມແຂງໃຫ້ແກ່ວິສາວະກໍາອອກແບບຄຸນນະພາບປະໂຫຍດໃນຄະນະບໍດີໃນກະສິກໍາວິຊາວະກອນ ແລະ ຖາມປັດ
5. ປັດທະນາຄວາມຮູ້ດ້ານສະພາບແວດລ້ອມ ສະພາບແວດລ້ອມ ແລະ ຄວາມສາມາດດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນ ໂຮງຮຽນ ປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ	- ຄວາມຮູ້ດ້ານສະພາບແວດລ້ອມຂອງເດັກນ້ອຍມີຈຳກັດ - ໂດຍສະເພາະໃນເຂດເມັດສູງ - ເດັກນ້ອຍໃນເຂດຊົນນະບົດ ແມ່ນຜູ້ຍ່ວຍວຽກອອບຄົວໃນການພະລິດກະສິກໍາ ລວມທັງການອະທິບາຍພັນສັດລ້ຽງ ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດພື້ນຖານໃນຫຼັກສູດການຢູກຜິດ ແລະ ລ້ຽງສັດອາດສາມາດເອົາເຂົ້າໃນຫຼັກສູດການຮຽນ	- ເມື່ອປັບປຸງການສຶກສາກະສິກໍາ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມໃນໂຮງຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ ໂດຍສະເພາະໃນໂຮງຮຽນເຂດຊົນນະບົດ - ປັບປຸງໃຫ້ເດັກນ້ອຍຜູ້ຢູ່ບໍ່ໄດ້ເອົາຄຽນພື້ນຖານການສຶກສາ	- ປັດທະນາຄວາມຮູ້ຂອງເດັກນ້ອຍກ່ຽວກັບການປ້ອງກັນສິ່ງແວດລ້ອມໂດຍເອົາເຂົ້າຫຼັກສູດການຮຽນການສອນໃນໂຮງຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ ແລະ ປັດທະນາກະສິກໍາໂດຍປັບປຸງຄວາມສາມາດທາງດ້ານຫຼັກສູດການຮຽນການສອນທີ່ມີໃນຕົວອັນກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ - ປັດທະນາການກ້າເປັບໄມ້, ສອນຢູກໄມ້ຂອງໂຮງຮຽນ ແລະ ການພະລິດກະສິກໍາຂອງໂຮງຮຽນ

ITS (ຄົງສໍາຊ້າງ TS)				
- ຄວາມສາມາດທາງດ້ານຫຼັກສູດ ແລະ ການສອນຂອງການອຳນວຍຄວາມສະດວກດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ສະຖາບັນອອກແບບຊັບພະຍາກອນ	ກະຊວງສຶກສາ	HRD-6	ສ້າງຄວາມເພີ່ມແຂງດ້ານຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງນະໂນບົດທະຍາໄລໃນວຽກງານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້	ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ
- ຄວາມສາມາດທາງດ້ານຫຼັກສູດ ການຮຽນແລະ ການສອນກ່ຽວກັບການປັດທະນາດ້ານການສຶກສາດ້ານສະພາບແວດລ້ອມ ແລະ ກະສິກໍາ - ປັດທະນາພື້ນຖານ, ສອນກ້າເປັບໄມ້ ຂອງໂຮງຮຽນ ແລະ ການພະລິດກະສິກໍາຂອງໂຮງຮຽນ - ຄວາມສະເໝີພາບບົດບາຍຍິງຊາຍ	ກະຊວງສຶກສາ	HRD-7	ປັດທະນາການສຶກສາດ້ານກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນໂຮງຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ	ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ

3. ການພິດຕະພາບຊັບພະຍາກອນມະນຸດ

ສິ່ງປະກອບສຳຄັນ	ຈຳກັດ ແລະ ສ່ຳຜ່ອງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສ່ວນຕົວທີ່ມີການຕໍາຳນິຕິບັນຍັດ
	ສອນ, ຊອບເຫັນ/ສູນິກ ແລະ ຊ່າງການ ແລະ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນຂອງສະໜັບສະໜູນ - ບັນລັບສິ່ງກະທຳທີ່ມີຄວາມສຳຄັນຕໍ່າ		ສະໜັບສະໜູນ
4 ລັດຖະສະພາ ສົມເຊດທຽມ ກັບຄວາມສາ ມາດທາງ ວັດທະນະທຳ ໄລ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້	- ຄວາມສາມາດການສຶກສາຢູ່ນະ ສາທີ່ສະໜັບສະໜູນ ເຜົາທີ່ກວມເອົາຄວາມສາມາດ - ຄວາມສາມາດທາງວັດທະນະທຳ - ສູນກະຊວງການສູນກະຊວງ ການສະໜັບສະໜູນ - ອາດຕາມລັດຖະສະພາທີ່ມີ ເສື່ອມກິດຈະກຳ ຊອບເຫັນ ສອນ/ສູນິກ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ສະໜັບສະໜູນ	- ເພື່ອປົກປ້ອງຄວາມສາມາດ ການສຶກສາຕໍ່າກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ - ເພື່ອພິດຕະພາບການປົກປ້ອງ ສິນໃນແຜນ ແລະ ການສຶກສາ ໃນວຽກງານກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນດ້ານວຽກງານສຶກສາ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນດ້ານວຽກງານສຶກສາ ແລະ ປ່າໄມ້	- ທີ່ຕະຫຼອດຊີວິດຊີວິດຂອງ ນະຄອນສຶກສາຕໍ່າກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ - ເພື່ອຄວາມສຳຄັນຂອງວັດທະນະທຳ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້
5 ທິດທາງ ຄວາມສຳຄັນ ສະໜັບສະໜູນ ຄວາມສຳ ຄັນຂອງ ຄວາມສາມາດ ຕໍ່າກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ໃນໂຄງຮຽນ ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້	- ຄວາມສຳຄັນຂອງຄວາມສາມາດ ຄວາມສຳຄັນ ໂດຍສະເພາະໃນໂຄງຮຽນ - ເພື່ອປົກປ້ອງໃນເຂດສູນກະຊວງ ແຜນສູນກະຊວງສອນສູນກະຊວງ ສິດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສອນສູນກະຊວງ ການສະໜັບສະໜູນ ສູນກະຊວງ ສິດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສອນສູນກະຊວງ ການສະໜັບສະໜູນ	- ເພື່ອປົກປ້ອງການສຶກສາກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ໂດຍສະເພາະໃນ ໂຄງຮຽນສອນສູນກະຊວງ - ເພື່ອປົກປ້ອງໃນເຂດສູນກະຊວງ ເສື່ອມກິດຈະກຳ ສູນກະຊວງ ສິດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້	- ທີ່ຕະຫຼອດຊີວິດຊີວິດຂອງ ນະຄອນສຶກສາຕໍ່າກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ - ເພື່ອຄວາມສຳຄັນຂອງວັດທະນະທຳ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ - ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້

ຈຸດປະສົງ/ເປົ້າໝາຍ	ສິ່ງກະທຳທີ່ ສຳຄັນ	ບົດບາດທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ		
		ເປົ້າໝາຍ	ສິ່ງກະທຳ	ຜົນສໍາເລັດ
ມີ (S, ວັດທະນະທຳ)				
- ຄວາມສາມາດທາງວັດທະນະທຳ ແລະ ການສອນສອນຄວາມສາມາດ ຄວາມສາມາດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ສະຖາບັນອອກແບບທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ	ກະຊວງສຶກສາ	HRD-6	ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ຄວາມສຳຄັນຂອງວັດທະນະທຳ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້	ສິ່ງກະທຳທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ຕ່າງໆ ສອນສູນກະຊວງ ປ່າໄມ້
- ຄວາມສາມາດທາງວັດທະນະທຳ ສູນກະຊວງ ສະໜັບສະໜູນ ສູນກະຊວງ ສິດກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ສອນສູນກະຊວງ ການສະໜັບສະໜູນ	ກະຊວງສຶກສາ	HRD-7	ບົດບາດທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ສິ່ງອື່ນໆ ທີ່ສຳຄັນ ແລະ ປ່າໄມ້ ໂຄງຮຽນ ແລະ ສິ່ງອື່ນໆ	ສິ່ງກະທຳທີ່ມີຄວາມສຳຄັນ ຕ່າງໆ ສອນສູນກະຊວງ ປ່າໄມ້

4. ການປຸກຝັດ: ກິດຈະກຳທີ່ພົວພັນກັບການຄົ້ນຄ້ວ ແລະ ສົ່ງເສີມ

ບົດປຶກສາ	ບົດປຶກສາ ທີ່ເຮັດຂຶ້ນແລ້ວ	ບົດປຶກສາ ທີ່ຍັງເປັນໄປຕາມແຜນ	ບົດປຶກສາ ທີ່ຍັງເປັນໄປຕາມແຜນ
1. ແຜນງານ ຜະລິດ ບຽງອາຫານ	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຈຳນວນຂອງຊາວກະສິກອນນຳໃຊ້ແນວພັນປັບປຸງນຳຈຳກັດ</li> <li>- ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃນການເຮັດການຜະລິດກະສິກຳມີໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຕໍ່ກິນ ໂລຊີບ້ອນບໍ່ມີການບໍລິການຄົນເຮືອງສົ່ງເສີມ.</li> <li>- ຜົນເສຍຫາຍຈາກການເກັບກ່ຽວແລະຄຸນນະພາບການເຊື່ອມໂຄມຂອງເຂົ້າ</li> <li>- ໄພນ້ຳຖ້ວມແລະຜົນເສຍຫາຍໃນໄລຍະເວລາລະດູຝົນໃນເຂດທົ່ວຝູງ</li> <li>- ການຄຸ້ມຄອງນ້ຳໃຊ້ນ້ຳຊົມລະຫນ່າປູກຝັດປ່າຝາຍພ່ຽງພໍ</li> <li>- ການກະຈາຍສິນເຊື່ອມແລະປຸງພ້ຽງໂດຍສະເພາະໃນເຂດທ່າງໂກສອກຫຼີກ</li> <li>- ເສັ້ນທາງບາກລຳບາກສຳລັບການຈັດຊື້ເຊື່ອມຂອງ ແລະຂະຫຍາຍຜົນຜະລິດ</li> <li>- ອາດເຕັກໂນໂລຊີ ສຳລັບການປູກເຂົ້າໄອ່ແລະຜິດສະບຽງອື່ນໆ</li> <li>- ຜົນຜະລິດເຂົ້າໄອ່ໃນເຂດທ່າງປ່າຮັດໄອ່ຕ່ຳມີການເຊື່ອມໂຄມລົງຂອງປ່າໄມ້ແລະສົ່ງແອດລັອມ &lt;ຄຳແຮງ&gt;</li> <li>- ການປັບປຸງແນວພັນເຂົ້າໄດ້ພັດທະນາ ໂດຍໂຄງການລາວ-ສີ່</li> <li>- ສິນເຊື່ອມຫຍາຍການປູກເຂົ້າເຂດທົ່ວຝູງແມ່ນສາມາດເປັນໄປໄດ້ປະມານ 10 ລ້ານ ກວ່າເຮັກຕາ</li> <li>- ພັດທະນາຍີ່ຫຼ່າຍເຮັດໄອ່.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພື່ອຮັບປະກັນສະບຽງອາຫານໃຫ້ມີພຽງພໍກິນໃນທົ່ວປະເທດ.</li> <li>- ເປົ້າໝາຍຢ່າງໜ້ອຍໃຫ້ຮັບປັ້ນການຜະລິດເຂົ້າເປັນສະບຽງ (ໂຄງຮ່າງອາດໝາຍສຳລັບ 2001-2005)= 2.26 ລ້ານໂຕນ</li> <li>2010= 2.52 ລ້ານໂຕນ</li> <li>2020= 2.93 ລ້ານໂຕນ</li> <li>- ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສົມບູນໃນການເກັບຮັກສາ ແລະມີສ່ວນເກັບເຂົ້າໄດ້ລະຫວ່າງແຂວງ.</li> <li>- ເພື່ອເພີ່ມການຜະລິດສະບຽງອາຫານອື່ນໃນເຂດທ່າງໂກສອກຫຼີກ</li> <li>- ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການປູກຝັດມີຄວາມຫຼາກຫຼາຍ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ປັບປຸງລະບົບເຂົ້າໃຫ້ພົ້ນຜະລິດສູງລວມທັງເນັ້ນຖານໂຄງຮ່າງຜະລິດແນວພັນ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງແລະເຮັດໃຫ້ລະບົບການປະສານງານເສັ້ນແຂວງແລະມີສ່ວນຮ່ວມສົ່ງເສີມກະສິກຳແລະປ່າໄມ້ລວມທັງການນຳໃຊ້ຜົນຂອງການຄົ້ນຄ້ວາທົດລອງແລະການເຮັດສາທິດ</li> <li>- ປັບປຸງຂໍ້ແນະນຳກ່ຽວກັບການສົ່ງເສີມແລະວັດຖຸປະກອບ</li> <li>- ຈຳນວນຄວາມສະດວກພາຍຫຼັງການເກັບກ່ຽວມີຄວາມເຂົ້າໄວໃນສາງໂຮງຊື້ຂອງພາກສ່ວນເອກະຊົນ</li> <li>- ປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີການຄຸ້ມຄອງນ້ຳໃຊ້ນ້ຳຊົມລະຫນ່າ</li> <li>- ສິນເຊື່ອມປະກອບນ້ຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີສຳລັບປະເພດແນວພັນ ແລະການປູກເຂົ້າ</li> <li>- ປັບປຸງເສັ້ນທາງການຕິດຕໍ່ພົວພັນ</li> <li>- ປັບປຸງການໃຫ້ສິນເຊື່ອມຊົມລະບົດສຳລັບເປັນປັດໃຈການນຳເຂົ້າ</li> <li>- ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີສຳລັບການຜະລິດເອດເປີນສູງແລະຜິດສະບຽງອື່ນໆໃນເຂດສະເພາະແລະບ່ອນທີ່ເໝາະສົມ</li> </ul>
2. ແຜນງານ ປູກຝັດປັນ ສິນຄ້າ	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ການຄວບຄຸມຄຸນນະພາບປັນຮຽງພໍ ແລະອາດການຈັດແບ່ງປະເພດແລະເກຣດສຳລັບການຜະລິດຝັດເປັນສິນຄ້າ</li> <li>- ບໍ່ສາມາດເປັນໄປໄດ້ໃນການປັບປຸງແນວພັນລູກປະສົມ</li> <li>- ມີຄວາມຮູ້ບ້ອນທີ່ຈະປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີບ້ອນວ່າບໍ່ມີການບໍລິການຄ້າສົ່ງເສີມ</li> <li>- ການຄຸ້ມຄອງນ້ຳໃຊ້ນ້ຳຊົມລະຫນ່າປູກຝັດປ່າຝາຍພ່ຽງພໍ</li> <li>- ການກະຈາຍສິນເຊື່ອມແລະປຸງພ້ຽງໂດຍສະ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມລາຍຮັບຂອງການຜະລິດກະສິກຳດ້ວຍການປູກຝັດແບບຫຼາຍຮູບຫຼາຍສີ ແລະແນະນຳການປູກຝັດເປັນສິນຄ້າ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ປັບປຸງຄຸນນະພາບຜົນຜະລິດເປັນສິນຄ້າໂດຍສ້າງຕັ້ງລະບົບການຈັດແບ່ງປະເພດແລະເກຣດດ້ວຍການທົດລອງຜູ້ຮ້ອງຮີໃຈ</li> <li>- ປະຕິບັດການຄົ້ນຄ້ວາກ່ຽວກັບກັບອະອະແຫງການເພື່ອການປັບປຸງແນວພັນສຳລັບເປັນເສັ້ນຄ້າ</li> <li>- ພັດທະນາເອດເປີນຖານນຳໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີສຳລັບການປູກຝັດເປັນສິນຄ້າ</li> <li>- ພັດທະນາການແນະນຳຜິດລະບົດໃໝ່</li> </ul>

ບົດປຶກສາ	ບົດປຶກສາ ທີ່ເຮັດຂຶ້ນແລ້ວ	ບົດປຶກສາ ທີ່ຍັງເປັນໄປຕາມແຜນ	ບົດປຶກສາ ທີ່ຍັງເປັນໄປຕາມແຜນ	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມທະວີການຜະລິດແລະແຈກຢາຍແນວພັນປັບປຸງ</li> <li>- ປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີການເຮັດກະສິກຳສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນຢ່າງພຽງພໍ</li> <li>- ນຳໃຊ້ຊົມລະຫນ່າໃຫ້ພົ້ນປະໂຫຍດສູງສຸດໃນເຂດເນື້ອທີ່ຊົມລະຫນ່າ</li> <li>- ຄຸນນະພາບຂອງໂຮງຊື້ເຂົ້າຈະດ້ວຍຜະລິດໃຫ້ພົ້ນເສຍຕ່ຳທີ່ສຸດ</li> <li>- ສະມັດຕະຖານທົດລອງການຜະລິດເຂົ້າເພີ່ມສິນແລະໜັງສູງ</li> <li>- ປັບປຸງເສັ້ນທາງໄປສູ່ຕະຫຼາດຂອງການຜະລິດ</li> <li>- ປັບປຸງການປ່ອຍສິນເຊື່ອມໃນເຂດຊົນນະບົດ</li> <li>- ສະມັດຕະຖານການປູກເຂົ້າເອດເປີນສູງເພີ່ມສ່ຽງ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ກະຊວງກຸປ.ສະຖາປັນນະ RDO NAFES</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>c-1 ປັບປຸງແນວພັນເຂົ້າໃຫ້ພົ້ນຜະລິດສູງ</li> <li>c-2 ສະສົມເຂົ້າສຳລັບແຮງຊື້ເສີມ</li> <li>c-3 ໂຄງການຄົ້ນຄ້ວາກະສິກຳເປັນສູງແບບປະສົມປະສານ ເອກກະສານອ້າງອີງ: <ul style="list-style-type: none"> <li>- 1. ການຈັດຕັ້ງແລະສະຖາບັນຈັດຕັ້ງແລະ ການພັດທະນາແນວໂຄງທ່າງອ້ອງກັບການສ້າງຄວາມເສັ້ນແຂວງໃນການບໍລິການສົ່ງເສີມ</li> <li>- 4. ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດໂດຍກ່ຽວອ້ອງກັບການປູກຝັດເອດເປີນສູງ</li> <li>- 3. ການເງິນຊົນນະບົດແລະ 9 ພັດທະນາຊົນນະບົດເພື່ອປັບປຸງການຕິດຕໍ່ພົວພັນກັບເອດເປີນນະບົດ</li> </ul> </li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ</li> <li>ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ</li> </ul>
	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມທະວີຄຸນນະພາບຂອງການປູກຝັດເປັນສິນຄ້າໃນເນື້ອທີ່ປູກແລະສະມັດຕະຖານໃຫ້ສູງ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບມາດຖານແລະການຈັດເກຣດ</li> <li>- ມູນຄ່າຜົນຂອງຜົນຜະລິດເປັນສິນ</li> <li>- ປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີເຮັດໃຫ້ຊາວກະສິກອນໄດ້ຮັບຜົນຕິ</li> <li>- ເຮັດກະສິກຳແບບປັນນາມເສັ້ນອະຫຍາຍໂດຍຝ່າຍການນຳໃຊ້ຜິດແລະການປູກ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ກະຊວງ ກຸປ.ກົມປູກຝັດ, ກົມແຜນການ, ສະຖາບັນຄົ້ນຄ້ວາ ກຸປ. NAFES</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>c-4 ແຜນງານປູກຝັດຫຼາຍຊະນິດ</li> <li>c-5 ແຜນງານສົ່ງເສີມປູກຝັດຢູ່ເອດຊານເມືອງ</li> <li>c-6 ແຜນງານປູກຮັອຍແບບປັນນາມ</li> <li>c-7 ແຜນງານສົ່ງເສີມປູກຝັດ ເພື່ອສົ່ງອອກ</li> <li>c-8 ໂຄງການສົ່ງເສີມໄມ້ໃຫ້ພາກປູກຝັດພາກເໜືອ</li> <li>c-9 ໂຄງການສົ່ງເສີມໄມ້ໃຫ້ພາກປູກຝັດພາກໄຕ້</li> <li>c-10 ໂຄງການພັດທະນາກວ້ຽງມ້ອນ</li> <li>c-11 ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອພາກເອກະຊົນໃນການ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ</li> <li>ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ</li> </ul>





4. ການປຸກຜິດ: ກິດຈະກຳທີ່ບໍ່ເປັນກັບການອັນເສື່ອ ແລະ ສິ່ງເສຍ

ລະດັບ	ສິດທິ	ເພາະເຫດຜົນ	ໃນເຂດກະສິກຳທີ່ເພາະສົມ
		<p>ເພາະເຫດຜົນ ກົດໝາຍ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ເສັ້ນທາງຍາກລຳບາກສຳລັບການຈັດຊື້ແລະການອະໄພຍາຍພັນຜະລິດ</li> <li>- ຈຸ່ງຄວາມຕ່ຳລຳດັບແລະອັນບໍ່ສອບຖາມດ້ານການຕະຫຼາດຈຳກັດ</li> <li>- ຈຳກັດການອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການປຸງແຕ່ງກະສິກຳ ແລະການແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ເກີດຂຶ້ນສູງ</li> <li>- ອັນຮຸນເຮືອນຄວາມເປັນໄປໄດ້ສຳລັບການປຸກຜິດທີ່ຈຳເປັນທີ່ຈະແມ່ນ້າໃຫ້ຢູ່ໃນເຂດສະເພາະຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ຈະມາຊາດຊື້ຢືນຢັນຈຳກັດ</li> </ul> <p>&lt;ສຳຄັນ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ເງື່ອນໄຂສຳນະຊາດ(ຕົນ &amp; ອາກອນ)ສຳນວຍໃຫ້ໃນການປຸກຜິດເປັນສິນຄ້າຫຼາຍຊະນິດໃນບາງລະດູຜົນໃນເຂດທົ່ວປະເທດ</li> <li>- ມາກສ່ວນເອກະຊົນລົງສົມໃສ່ການປຸງແຕ່ງແລະຈຳກັດການຕະຫຼາດແມ່ນເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງກວ້າງຂວາງ</li> <li>- ສິນຄ້າອະໄພຍາຍເອກະຊົນໄດ້ເງື່ອນໄຂເປັນອັນທີ່ຊື່ນລະປະສານ</li> <li>- ໄດ້ໃຫ້ສິ່ງເຫດຢ່າງກວ້າງ ໂກວ່າຊາວກະສິກອນສ່ວນໃຫຍ່ໄດ້ມີການຜະລິດກາຍເປັນສິນຄ້າເຂດຖະກິດຕະຫຼາດອອງປະຊາຊົນເອກະຊົນຜະລິດ</li> </ul>	<p>ໃນເຂດກະສິກຳທີ່ເພາະສົມ</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຕົບຫວນສິນກ່ຽວກັບລະບຽບ/ກິດໝາຍທີ່ບໍ່ເປັນກັບການສົ່ງອອກແລະອື່ນໆລະບຽບແນວໂນ້ມ/ເບ້ຍໄມ້ສຳລັບຜິດສິນຄ້າ</li> <li>- ສ້າງຄວາມເອີ້ນແອງໃນການປະສົມປະສານແລະເອົາຮ່ວມລະບົບສິ່ງເສຍກະສິກຳລວມສິ່ງການນຳໃຊ້ຜົນອອງການຄົ້ນຄ້ວາສົດລອງແລະການເອັດສາທິດ</li> <li>- ບັບປຸງປະກອບແລະຍ້ອນນຳດ້ານການສິ່ງເສຍ</li> <li>- ບັບປຸງການຊື້-ຂອງນຳໃຊ້ຊືນລະປະສານ</li> </ul> <p>ໃຫ້ຄວາມສະດວກແກ້ໄຂກວ້າງຂວາງແຕ່ງກະສິກຳອອງບຸກຄົນຊາວກະສິກອນ</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບອັນອຳນວຍການຕະຫຼາດສຳລັບຊາວກະສິກອນ</li> <li>- ບັບປຸງເສັ້ນທາງໄປສູ່ຕະຫຼາດ</li> <li>- ບັບປຸງການໃຫ້ສິນເຊື່ອຊື້ຜະລິດສຳລັບການຈັດຊື້ເພື່ອສະໜອງ</li> </ul>
3. ແຜນງານພັດທະນາກະສິກຳແບບປະສົມປະສານ	<ຊື້ຈຳກັດ>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຈຳນວນອອບຄິດເອັດການຜະລິດກະສິກຳຕົວຈິງແບບປະສົມປະສານເພີ່ມຂຶ້ນ.</li> <li>- ຊື້ຜິດການເປັນຢູ່ໄດ້ຖືກປັບປຸງດ້ວຍອິດທິພົນເອັດການແບບປະສົມປະສານ.</li> <li>- ຊາວກະສິກອນໄດ້ອັບການບໍລິການດ້ານການສົ່ງເສີມສຳລັບການຜະລິດກະສິກຳແບບປະສົມປະສານ.</li> <li>- ມູນຄ່າເປັນອອງຜົນຜະລິດກະສິກຳເພີ່ມຂຶ້ນ.</li> <li>- ເສັ້ນທາງຕະຫຼາດອອງການຜະລິດກະສິກຳໄດ້ຖືກປັບປຸງ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ພັດທະນາພື້ນຖານເຕັກໂນໂລຊີອີເທກະສິກຳສຳລັບການເອັດການກະສິກຳແບບປະສົມປະສານ.</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງ ແລະ ເອັດໃຫ້ເອີ້ນແອງການປະສົມປະສານ ແລະ ເອົາຮ່ວມໃນລະບົບການສົ່ງເສີມກະສິກຳລວມສິ່ງການນຳໃຊ້ຜົນການຄົ້ນຄ້ວາສົດລອງ ແລະ ສາທິດ.</li> <li>- ປັບປຸງຍ້ອນນຳການສົ່ງເສີມ ແລະ ຊຸດປະກອບ.</li> <li>- ໃຫ້ຄວາມສະດວກກວ້າງຂວາງກວ້າງຂວາງ</li> </ul>

7-11

ລະດັບ	ສິດທິ	ເພາະເຫດຜົນ	ໃນເຂດກະສິກຳທີ່ເພາະສົມ	ລະດັບ	ສິດທິ	ເພາະເຫດຜົນ
		<p>ພັດທະນາ</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ນຳໃຊ້ຊືນລະປະສານໃຫ້ເປັນປະໂຫຍດສູງສຸດໃນເຂດເປືອທີ່ມີຊືນລະປະສານ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງກິດໝາຍການຄ້າພາຍໃນແລະສາກົນລະບົບການຢັ້ງຢືນແຫຼ່ງແນວໂນ້ມແລະການອື່ນໆລະບຽບ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບອັນອຳນວຍການຕະຫຼາດ</li> <li>- ບັບປຸງເສັ້ນທາງໄປສູ່ຕະຫຼາດການຜະລິດກະສິກຳ</li> <li>- ບັບປຸງການປ່ອຍສິນເຊື່ອໃນເຂດຊືນລະປະປິດ</li> </ul>				
						<ul style="list-style-type: none"> <li>ຜະລິດສິນຄ້າຈາກໄພຍອມ(ຂະໜາດກ້ວາງຂວາງ)</li> <li>c-12 ໂຄງການສາທິດເຕັກໂນໂລຊີຝ່າຍ</li> <li>c-13 ໂຄງການສົ່ງເສີມການຜະລິດ ສິນຄ້າແບບຄູ່ສັນຍາ(ປະຕິບັດຮ່ວມກັບ ໂຄງການສົ່ງເສີມກະສິກຳ)</li> <li>c-14 ແຜນງານພັດທະນາສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີການປຸກກາຝຸດ.</li> <li>c-15 ແຜນງານພັດທະນາ ສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີການປຸກຜິດ</li> <li>c-18 ແຜນງານພັດທະນາສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີການປຸກຄົ້ນໄມ້ໃຫ້ເຫມາະ.</li> <li>c-17 ແຜນງານພັດທະນາ ສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີກະເສດແບບປະສົມປະສານ</li> <li>c-18 ໂຄງການ L.OO-IRRI ສິນຄ້າແລະ ຝັກອິບອິນດ້ານເອົາພາດກ້າວ ທີ 4</li> <li>c-21 ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ ຜະລິດເມັດພັນພືດຖານ</li> <li>M-5 ລະບົບການຈັດເກດ ແລະ ຈັດປະເພດສິນຄ້າກະສິກຳ</li> <li>LW-6 ຈັດປະເພດເອກະກະສິກຳ, ຄຸ້ນຄອງທີ່ດິນແລະ ລະບົບອຳນວຍການຝ່າຍ. ມີການພົວພັນສະໜິດແທ້ໆ ກັບ ໂຄງການໃນອະແພງການອື່ນເຊັ່ນ: 7. ການຕະຫຼາດແລະ 9. ພັດທະນາຊືນລະປະປິດ.</li> </ul>
						<ul style="list-style-type: none"> <li>c-17 ແຜນງານສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີ ກະເສດແບບປະສົມປະສານ.</li> <li>c-18 ໂຄງການລາວ -IRRI ສິນຄ້າແລະ ຝັກອິບອິນດ້ານເອົາພາດກ້າວທີ 4</li> <li>c-19 ໂຄງການສິນຄ້າລະບົບກັບຈັກກະສິກຳ</li> <li>c-20 ໂຄງການພັດທະນາພາດຖານສົດສອຍສະພາບກັບຈັກ ກະສິກຳ</li> <li>c-21 ໂຄງການພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີຜະລິດເມັດພັນພືດຖານ</li> <li>c-22 ແຜນງານສິນຄ້າເຕັກໂນໂລຊີການປຸກຜິດ ໃນເຂດເປືອນສູງ.</li> </ul>



4. ການປູກຝັດ: ກິດຈະກຳທີ່ພົວພັນກັບການຄົ້ນຄ້ວາ ແລະ ສົ່ງເສີມ

ຕົວຢ່າງການປູກຝັດ	ສິ່ງທີ່ກຳລັງແຂ່ງຂັນ	ຈຸດປະສົງ	ຜົນປະໂຫຍດທີ່ໄດ້ຮັບຈາກການປູກຝັດ
	- ຕະຫຼາດ ແລະ ບັນຍາຍາວສານ ການຕະຫຼາດປີຈຳກັດ.	- ເຮັດວຽກກະສິກຳໂດຍທົ່ວໄປແມ່ນປະສານງານກັນ.	ການເກັບກ່ຽວ ແລະ ການປັບແຕ່ງກະສິກຳໂດຍບຸກຄົນຊາວກະສິກອນ ແລະ ກຸ່ມຂອງຊາວກະສິກອນ.
	- ບຸກຄະລາກອນບໍ່ມີໃຜ ໃນການລົງທຶນສະໜາມເຂດຊົນນະບົດຢ່າງເປັນປະຈຳ	- ສ້າງຕັ້ງລະບົບການເຮັດທົດລອງສຳລັບກິນຈັກກະສິກຳ.	- ປັບປຸງເນັ້ນຫາງໄປສູ່ຕະຫຼາດ.
	<ທ່ານແຂວງ> - ເງື່ອນໄຂທຳມະຊາດ (ເດີນ ແລະ ອາກາດ) ອຳນວຍໃຫ້ແກ່ການປູກຝັດເປັນສິນຄ້າຫຼາຍຊະນິດລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ. - ໄດ້ໃຫ້ຂໍ້ສັ່ງເກດຢ່າງກວ້າງໂກກວ່າຊາວກະສິກອນ ກ່ຽວກັບໄດ້ມີການຜະລິດ ເປັນສິນຄ້າເຮັດໃຫ້ຫາຍເປັນເສດຖະກິດຕະຫຼາດສຳລັບປະຊາຊົນ ຊົນນະບົດ.		- ປັບປຸງການໃຫ້ສິນເຊື້ອຊົນນະບົດ ສຳລັບການຈັດຖີ່ວັດຖຸ ແລະ ເຄື່ອງສອງ. - ຜັດທະນາລະບົບກິນໂກກການເຮັດກະສິກຳ. - ສ້າງຕັ້ງເຮັດລະບົບການທົດລອງສຳລັບກະສິກຳ ກິນຈັກກະສິກຳ.

ຕົວຢ່າງການປູກຝັດ	ສິ່ງທີ່ກຳລັງແຂ່ງຂັນ	ຈຸດປະສົງ	ຜົນປະໂຫຍດທີ່ໄດ້ຮັບຈາກການປູກຝັດ
ຈັກກະສິກຳ.			ການພົວພັນສະໜິດແໜ້ນ ກັບ ໂຄງການໃນອະແຫວງການອື່ນເຊັ່ນ: 8 ການເງິນຊົນ 3. ຜັດທະນາຊົນນະບົດກອນມະນຸດ:4. ແລະ 9. ຜັດທະນາຊົນນະບົດ. 22. ໂຄງການຜັດທະນາພື້ນຖານເຜັກໂນໂລຊີສຳລັບການຜະລິດຜິດ. 23. ແຜນງານຄົ້ນຄວ້າເຕັກໂນໂລຊີການປູກຝັດໂຮ່ ໄດ້ມີການເຊື່ອມໂຍນຢ່າງແຂງແກ່ນກັບອະແຫວງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງອື່ນໆເຊັ່ນ: 3. ການເງິນຊົນນະບົດ 5. ຜັດທະນາຊົນນະບົດກອນມະນຸດ ແລະ 9. ຜັດທະນາຊົນນະບົດ.

4. ການປຸກຝັດ: ກິດຈະກຳທີ່ບົວພັນກັບການຄົ້ນຄ້ວ ແລະ ສົ່ງເສີມ

ອົງປະກອບ ສືກ	ວິໄຈກິດ ແລະ ທີ່ແຕ່ງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສ້ອງການໃຫ້ເປັນກຸ່ມເຈົ້າເມັ່ນງາຟ
	- ຕະຫຼາດ ແລະ ອຳນາດອາກອນ ການຕະຫຼາດປີຈີ່ກີດ	- ເຮັດວຽກກະທຳໃນອະນາໄມແກ່ປະ ສານງານກິນ.	ການເຜີຍແຜ່ສຽງ ແລະ ການເຜີຍແຜ່ກະທຳ ໂດຍການສົ່ງສຽງກະທຳອອກ ແລະ ກຸ່ມ ອອກສຽງກະທຳອອກ.
	- ບຸກຄະລາກອນທີ່ໄດ້ ໃບຮາກລັງຜາກ ແລະ ທາຍແອດຊິນແບບປັດຈຸບັນປະຈຳ	- ຜ້າງຸດຶ່ງແລະ ບັນທຶກແອັດທິດຂອງເຈົ້າເມັ່ນ ກິນຈີ່ກະທຳ.	- ປັບປຸງເຮັດສາຍໄປສູ່ຕະຫຼາດ.
	ຄວາມແຂງ - ເຊີນໂອທຳມະຊາດ (ໃບ ແລະ ອາກາດ) ເຈົ້າເມັ່ນທີ່ແກ່ກຸ່ມປຸກຝັດປັນສີ່ສ່ວນຫຼາຍ ອະໄວວາສ້ອງການສ້ອງໂອ ແລະ ການ ປະມົງ. - ໄດ້ໃຫ້ສິ່ງມາດຢ່າງກວ້າງໂກກວ່າອຸ່ນ ກະທຳອອກ ສ້ອງຫຼາຍໄດ້ໃນການຕະກິດ ເປັນ ສີ່ສ່ວນສິດໃຫ້ກະທຳເປັນແຜນປັດຕະຊາດ ເຈົ້າເມັ່ນປະຊາຊົນ ຊຸມແບບປັດ.		- ປັບປຸງການໃຫ້ສື່ເຊື່ອຊື່ນແກ່ເປົ້າ ສຳ ລັບການກັດຊີ້ໂອ ແລະ ເຮັດອອກ. - ຜັດຕະກາດປັບກັບໂອກະເຮັດກະ ທຳ. - ຜ້າງຸດຶ່ງແລະ ບັນທຶກກະທຳອອກ ເປົ້າເມັ່ນກະທຳ ກິນຈີ່ກະທຳ.

ບຸກຄະລາກອນ/ເປົ້າໝາຍ	ສ້ອງການຈັດຕັ້ງ ກິດຈະກຳ	ບົດສະເໜີສ້ອງການ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດ		
		ແຂວງ	ສິດ	ຜູ້ແທນຂອງແຫຼ່ງທຶນ
ຈີ່ກະທຳ.			ກິດຈະກຳປັບປຸງແຜນປັດ ກັບ ສ້ອງການ ໃບອະແສງການອື່ນຊື່ນ: 8 ການເຊີນຊົມ	
			3. ບົດສະເນາຊີນແລະ ບາກອນແບບ 4. ແລະ 9. ບົດສະເນາຊີນແບບປັດ. 22. ສ້ອງການ ບົດສະເນາຊີນແບບເຜີຍ ໂອໂອຊີສຳລັບການແກ່ກິດກິດ. 23. ຜົນປະໂຫຍດສິດກິດກິດໂອໂອຊີ ສຳລັບການປັບປຸງໂອ ໄດ້ມີການເຊື່ອມໂອມ ຄ່າກະທຳແກ່ກິດກິດແລະ ການສ້ອງ ສິດກິດກິດຊື່ນ: 3 ການເຊີນຊົມແບບປັດ 5. ບົດສະເນາຊີນແລະ ບາກອນແບບ 4 ແລະ 9. ບົດສະເນາຊີນແບບປັດ.	

5 ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ

ລະດັບການ	ປະເພດການ	ເປົ້າໝາຍ	ສະຖານທີ່
1. ພັດທະນາການລ້ຽງສັດ	< ສຳຳກັດ > * ໂດຍທົ່ວໄປອາດເຕັກນິກການດູແລ ແລະ ລ້ຽງເກືອບສັດທີ່ເໝາະສົມ.  * ສູນເສຍສັດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງບົດເຊື່ອໂລກພະບາດ. * ບໍ່ສາມາດເປັນໄປໄດ້ໃນການປັບປຸງພັນສັດ ບັດຍການປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີບໍ່ພຽງພໍ. * ບໍ່ໄດ້ເຮັດການບໍລິການ ແລະ ສົ່ງເສີມ. * ລະບົບການອົບອົມ ແລະ ການສຶກສາດ້ານສັດ ຕະວະແມດບໍ່ພຽງພໍ. * ອາດການຢອບສິນເຊື່ອສຳລັບການລ້ຽງສັດ ໂດຍສະເພາະເຂດອ່າງໄກສອກຫຼີກ. * ເສັ້ນທາງເສົາຫາບາກສຳລັບການຈັດຊື້ ແລະ ການອາຍຸພັນຜະລິດ. * ອາດຕາໜ່າງພັນດ້ານການຜະລິດ ໂລກພະບາດ ແລະ ການຕະຫຼາດ. * ບັນຫາການອາດອາຫານສັດໃນຕໍ່ສຳ  < ຫ້າແຂວງ > * ອະແພງລ້ຽງສັດໄດ້ປະກອບສ່ວນ 39% ຂອງ GDP ກະສິກໍາ. * ເພີ່ມປັບປຸງການລ້ຽງສັດສົ່ງອອກ. * ຊາວບ້ານສົນໃຈລ້ຽງສັດນັບມື້ນັບເພີ່ມຂຶ້ນ.	* ເພື່ອບັນລຸການພັດທະນາ ແບບຍືນຍານ ຂອງອະແພງ ລ້ຽງສັດໃຫ້ໄປຄຽງຄູ່ກັນກັບສະ ສະມາຍສິ່ງແວດລ້ອມ. * ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນການສູນເສຍ ຂອງສັດ. * ເພື່ອເພີ່ມລາຍສັບໃນລະດັບ ຄອບຄົວໂດຍຜ່ານການລ້ຽງສັດ. * ເພື່ອປະກອບສ່ວນດ້ານການ ປັບປຸງ ໂນສະມາການໂດຍການ ສະໜອງທາດຖິ່ນເພີ່ມຂຶ້ນ. * ເພື່ອເພີ່ມລາຍໄດ້ເຊິ່ງຕ່າງໆ ປະເທດໂດຍຜ່ານການສົ່ງອອກ.	* ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມສຳລັບການປັບປຸງ ການລ້ຽງສັດໂດຍທົ່ວໄປ. - ປັບປຸງພັນ  - ຜະລິດພິດທຳ - ພັດທະນາອາຫານສັດໂດຍກາຍໃຊ້ເຄື່ອງມືໃນທ້ອງຖິ່ນ - ນຳໃຊ້ທັງໝົດລ້ຽງສັດແບບຍືນຍານ. * ສ້າງລະບົບຄວບຄຸມສະມາຍສັດໃຫ້ເອີ້ນແຂວງ ໂດຍຜ່ານ ການລ້ຽງ ແລະ ການສັກຢາປ້ອງກັນພະຍາດສັດໃຫ້ທົ່ວເຖິງ * ສ້າງລະບົບສົ່ງເສີມການລ້ຽງສັດໂດຍນຳໃຊ້ພັນສຳເລັດ ຂອງການຄົ້ນຄວ້າສັດລອງ ແລະ ການເຮັດອາຫານ. ພື້ນຜູ້ສູງ ແລະ ສະຖານີຄົ້ນຄວ້າທີ່ມີໃນປະຈຸບັນ. * ສ້າງລະບົບຕາໜ່າງອ່າວສາຍພັນກ່ຽວກັບການຜະລິດ ເຊື່ອໂລກ ແລະ ການຕະຫຼາດ. * ແນະນຳລະບົບການກວດກາຖິ່ນໂດຍການຕິດຕັ້ງອຸປະ ກອນເພື່ອອ່ານວຍຄວາມສະດວກ * ສ້າງຕັ້ງລະບົບກວດກາສຳລັບການອະກອນພັນສັດ  ໂດຍການຕິດຕັ້ງເຄື່ອງມືອ່ານວຍຄວາມສະດວກສຳຳເປັນ. * ຈຸດເຊື່ອເຕັກນິກຊາກປັບປຸງ ແລະ ອະກອນແນວພັນ ສຳລັບຜາກສ່ວນເອກະຊົນ. * ປັບປຸງເສັ້ນທາງ ແລະ ການໃຫ້ເສີມເຊື່ອສຳລັບການຜະ ລິດສັດລ້ຽງ. * ແນະນຳລະບົບການອົບອົມ ແລະ ການສຶກສາດ້ານສັດ ຕະວະແມດ.
2. ພັດທະນາການປະມົງ	< ສຳຳກັດ > * ຕອບສະໜອງປັບປຸງຊະນິດຢາແຫ້ງບໍ່ພຽງພໍ. * ບໍ່ໄດ້ຈັດການບໍລິການສົ່ງເສີມ. * ປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີບໍ່ພຽງພໍສຳລັບການ	* ເພື່ອບັນລຸການພັດທະນາ ການປະມົງແບບຍືນຍານໄປຄຽງ ຄູ່ກັບສະມາຍສິ່ງແວດລ້ອມ. * ເພີ່ມລາຍສັບໃນລະດັບຄອບ	* ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທີ່ສາມາດນຳໃຊ້ໄດ້ສຳລັບການ ລ້ຽງຢາໃນກະຊັງຄວນທັງການລ້ຽງໃນໜອງຊະ ແລະ ການ ໃຫ້ອາຫານ. * ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີການນຳໃຊ້ເຄື່ອງມືໃຫ້ອາຫານຢາ

7-13

ລະດັບການ	ປະເພດການ	ເປົ້າໝາຍ	ສະຖານທີ່	
	* ສະໜອງສົ່ງເສີມການລ້ຽງສັດຂອງຄອບຄົວ ດ້ວຍ ຄວາມເໝາະສົມ. * ຫຼຸດຜ່ອນໂລກພະບາດການສູນເສຍຂອງສັດລ້ຽງ. * ມີການນຳໃຊ້ພັນປັບປຸງໃໝ່ໃນຄອບຄົວ * ການລ້ຽງສັດໂດຍລວມແລ້ວແມ່ນເພີ່ມຂຶ້ນດ້ວຍ ການພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ.	ກົມ ລ້ຽງສັດ ແລະ ການ ປະມົງ  ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ຢາໄມ້ NAFES	LF - 1 ສ້າງຄວາມເສີມແຂ່ງຂັນກະກຳສົ່ງ ເສີມ ແລະ ບໍລິການລ້ຽງສັດ. LF - 2 ປັບປຸງສະມາຍສັດ. LF - 3 ຈຸດເຊື່ອລະບົບປັບປຸງ ແລະ ອະ ຫາຍພັນສັດ. LF - 4 ລະບົບ ແລະ ນຳການເຮັດປະກົມໄພ ຝູງສັດ. LF - 5 ເພີ່ມພັນຜະລິດສັດເສີມ. LF - 6 ສູນສະມາຍສັດແຫ່ງຊາດ. LF - 7 ສ້າງຄວາມເສີມແຂ່ງຂັນໃຫ້ແກ່ສູນ ເພື່ອ ປັບປຸງສົ່ງເສີມພັນ ແລະ ພັນຊືນ ( ແຜນ ການຂອງກົມລ້ຽງສັດ ). LF - 8 ແຜນງານຄົ້ນຄວ້າຜະລິດພິດອາຫານ ສັດ ແລະ ນຳໃຊ້ທັງໝົດລ້ຽງສັດແບບ ຍືນຍານ. LF - 9 ໂຄງການສົ່ງເສີມກວດກາໂລກພະບາດ ຢູ່ເຂດຍືນດູຈືນ(ແນວປະຕິບັດໂດຍໃຈກາ)	ອົງການຈັດຕັ້ງສ ກົມຕ່າງໆ ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ
	* ບໍລິການການສົ່ງເສີມໃຫ້ແກ່ຄອບຄົວເຮັດການ ຜະລິດ. * ປັບປຸງສະມາຍສັດໂດຍການແນະນຳໃຫ້ໃນລະດັບ ຄອບຄົວເຂດຊືນນະບົດ.	ກົມ ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະ ມົງ. ສະຖາບັນຄົ້ນ	LF - 10 ສົ່ງເສີມ ແລະ ປັບປຸງການລ້ຽງສັດນຳ LF - 11 ສູນຜະລິດລູກຢາໂຄງການພື້ນຖູ ແລະ ສົ່ງເສີມ LF - 12 ພັດທະນາການລ້ຽງສັດນຳຊືນນະບົດ	ອົງການຈັດຕັ້ງສ ກົມຕ່າງໆ ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ

( ໂຄງການ/ແຜນງານທີ່ພົວພັນກັບ ການພັດທະນາຊືນນະບົດ ພິກອົບອົມ ແລະ ການສຶກສາ. ການຕະ ຫຼາດ.ການປຸງແຕ່ງກະສິກໍາ.ການເຮັດ ຊືນນະບົດ ແລະ ເສັ້ນທາງແນວລວມ ເຂົ້າໃນແຜນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ສຳລັບການພັດທະນາຊືນນະບົດ ການຕະຫຼາດ.ການເຮັດຊືນນະບົດ ແລະ ການພັດທະນາຊືນນະບົດ )

5 ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ

ຈົງປະກອບສິນ	ສິ່ງຈຳກັດ ແລະ ຕົວຢ່າງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສໍາຄັນຕໍ່ການເປັນການເປັນມາ
1. ພັດທະນາການລ້ຽງສັດ	<p>&lt; ສິ່ງຈຳກັດ &gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ໂດຍທົ່ວໄປຂະໜາດເຕີ້ນປົກກະຕິແລະ ຜູ້ລຽງເປັນລັດເທິງເທື່ອເທືອນ.</li> <li>- ສູນແລະ ພັດທະນາເປັນໂຄງປັດເຊີກໂດຍພະຍາດ.</li> <li>- ບໍ່ສາມາດເປັນໂປດໃນການປັບປຸງຜົນເຊັ່ນ ບໍ່ມີການປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີຢູ່ບໍ່ລຽງສັດ.</li> <li>- ບໍ່ໄດ້ເຮັດການສັ່ນສົ່ງ ແລະ ສົ່ງເຜີຍ.</li> <li>- ລະບົບການສັ່ນສົ່ງ ແລະ ການເຮັດການດ້ານເຂົ້າຕະລະແປດບໍ່ລຽງສັດ.</li> <li>- ອາດມາຍຸດສິນເຊີຍລົງສໍາລັບການລ້ຽງສັດໂດຍເລືອກເລືອກເຮັດອາດໂກດກາງຊັກ.</li> <li>- ເສັ້ນສາຍເອົາອາຫານສໍາລັບການຈັດຊື້ ແລະ ການອາຫານສະເລີຍ.</li> <li>- ອາດຕາໜ່າງອັນມີດ້ານການສະເລີຍໂລກລະບາດ ແລະ ການຕະຫຼາດ.</li> <li>- ບັນຫາການອາດຕາໜ່າງສັດໃນເຕີ້ນ</li> </ul> <p>&lt; ຫ້າແຮງ &gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຂະແໜງລ້ຽງສັດໄດ້ປະກອບເປັນ 39% ຂອງ GDP ກະສິກໍາ.</li> <li>- ເພີ່ມປະສິດທິຊານລ້ຽງສັດເຮັດອາດ.</li> <li>- ຈາວບໍ່ມີພັນໃຈລ້ຽງສັດກໍ່ມີພັນເພີ່ມຂຶ້ນ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມທຸກການພັດທະນາແບບຍືນຍານ ຂອງຂະແໜງລ້ຽງສັດໃຫ້ປະສິດທິຊານສູງກວ່າກ່ອນ</li> <li>- ສະພາບເຊິ່ງແວດລ້ອມ.</li> <li>- ເພີ່ມອາດສູນກາຍຂອງສ່ວນຂອງສັດ.</li> <li>- ເພີ່ມປະສິດທິຊານໃນລະດັບອອບສິດໂດຍສໍາພາບລ້ຽງສັດ.</li> <li>- ເພື່ອປະກອບສ່ວນດ້ານການປັບປຸງໂພສະນາການໂດຍການຕະຫຼາດສັດເພີ່ມຂຶ້ນ.</li> <li>- ເພື່ອເພີ່ມລາຍໄດ້ຈາກການປະເສດໂດຍສໍາພາບລ້ຽງສັດ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມສໍາລັບການປັບປຸງການລ້ຽງສັດໂດຍທົ່ວໄປ.</li> <li>- ປັບປຸງຜົນ</li> <li>- ສະເລີຍໂດຍທົ່ວ</li> <li>- ພັດທະນາອາຫານສັດໂດຍການໃຊ້ເຄື່ອງມືໃນສັດອາກີມ</li> <li>- ນໍາໃຊ້ສັດອາກີມລ້ຽງສັດແບບຍືນຍານ.</li> <li>- ມັ່ງລະບົບສວນສະພາບສັດໃຫ້ເຂັ້ມແຂງໂດຍສໍາພາບການລ້ຽງ ແລະ ການເຮັດປະສານສະຖານີໃຫ້ສັດເຊິ່ງ</li> <li>- ສ້າງລະບົບສວນສະພາບສັດໃຫ້ເຂັ້ມແຂງໂດຍນໍາໃຊ້ສິນຄ້າເລັດອອກການເຮັດອາຫານສັດ ແລະ ການເຮັດສາສິດ.</li> <li>- ມີແຮງ ແລະ ສະຖາຍັດໃນປະຈຸບັນ.</li> <li>- ສ້າງລະບົບຕາໜ່າງສໍາລັບການສັ່ນສົ່ງກະຕຸ້ນການສະເລີຍເຊີຍໂລກ ແລະ ການຕະຫຼາດ.</li> <li>- ພະນັກລະບົບການສະພາບສັດໂດຍການເຮັດຕັ້ງຂະບວນເພື່ອສໍາພາບຂອງສະໄຫມ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບການສໍາລັບການອະດອນປັບເຂົ້າ</li> </ul> <p>ໂດຍການເຮັດຕັ້ງເຄື່ອງມືດ້ານອຸດົມສະພາບສະເພາະສິ່ງຈຳເປັນ.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານການປັບປຸງ ແລະ ອະຫຍາຍແກວບັນລໍາດັບສາກສ່ວນແກວບັນ.</li> <li>- ປັບປຸງເສັ້ນສາຍ ແລະ ການໃຫ້ເສັ້ນສົ່ງສໍາລັບການສະເລີຍລັດລ້ຽງ.</li> <li>- ພະນັກລະບົບການສັ່ນສົ່ງ ແລະ ການເຮັດການດ້ານເຂົ້າຕະລະແປດ.</li> </ul>
2. ພັດທະນາການປະມົງ	<p>&lt; ສິ່ງຈຳກັດ &gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຕອບເຫລືອງປັບປຸງຊ່ວຍໄປສູ່ປະສິດທິຊານລ້ຽງສັດ.</li> <li>- ບໍ່ໄດ້ເຮັດການສັ່ນສົ່ງເຊິ່ງເຊິ່ງ.</li> <li>- ປັບປຸງເຕັກໂນໂລຊີຢູ່ບໍ່ລຽງສັດສໍາລັບການ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມທຸກການພັດທະນາການປະມົງແບບຍືນຍານໄປຂອງຊັກຂະໜາດເຊິ່ງແວດລ້ອມ.</li> <li>- ເພີ່ມລາຍສັ່ນໃນລະດັບອອບ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມສໍາລັບການປັບປຸງການລ້ຽງສັດໂດຍທົ່ວໄປ.</li> <li>- ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີການນໍາໃຊ້ເຄື່ອງມືໃຫ້ສາມາດປາດຊະການ.</li> </ul>

ຈຸດສາຍ/ຜົນສາຍ	ຈົງປະກອບສິນສຳຄັນ	ບົດທະນາໃຫ້ການ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ		
		ລະດັບ	ສິດທິ	ສະໜັບສະໜູນ
<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສະໜອງສິ່ງເໝາະສົມສໍາລັບການລ້ຽງສັດຂອງອອບສິດ ດ້ວຍອາຫານເໝາະສົມ.</li> <li>- ສູນແລະ ພັດທະນາການສະໄຫມຂອງສັດລ້ຽງ.</li> <li>- ປັບປຸງນໍາໃຊ້ສິນສັດປັບປຸງໃຫມ່ໃນອອບສິດ</li> <li>- ການລ້ຽງສັດໂດຍສວນແລັດແມ່ນເພີ່ມຂຶ້ນດ້ວຍການສັ່ນສົ່ງເຕັກໂນໂລຊີ.</li> </ul>	<p>ກົມ ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ</p> <p>ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ຢາບໍ່ NAFES</p>	II - 1	ມັ່ງຄວາມເຂັ້ມແຂງນໍາໃຫ້ກະສິກໍາເຊິ່ງເພີ່ມ ແລະ ປັບປຸງການລ້ຽງສັດ.	<p>ຈົງການເຮັດຕັ້ງສະໄຫມສັດລ້ຽງສັດ</p>
		II - 2	ປັບປຸງສະພາບສັດ.	
		II - 3	ຊ່ວຍເຫຼືອລະບົບປັບປຸງ ແລະ ອະຫຍາຍແກວບັນ.	
		II - 4	ລະບົບ ແລະ ນໍາການເຮັດປະສານສັດປຸງສັດ.	
		II - 5	ເພີ່ມທຸກສິດທິສັດ.	
		II - 6	ສູນແລະ ພັດທະນາລັດສະໄຫມ.	
		II - 7	ມັ່ງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ສະໄຫມເພື່ອ	
		II - 8	ປັບປຸງລັດສະໄຫມ ແລະ ບັນຊີນ ( ແຜນການຂອງກົມລ້ຽງສັດ ).	
		II - 9	ແຜນງານສັດລ້ຽງສັດເຮັດໂດຍການສັດ ແລະ ນໍາໃຊ້ສິນສັດລ້ຽງສັດແບບຍືນຍານ.	
			<p>( ໂຄງການ/ແຜນງານທີ່ບໍ່ມີສັດທະນາສໍາລັບການສະໄຫມສັດ ແລະ ການເຮັດການ ການຕະຫຼາດ ການປັບປຸງກະສິກໍາ ການເຮັດສາສິດ ແລະ ເສັ້ນສາຍແກວບັນ ເສັ້ນໃນແຜນຈັດຕັ້ງຂອງລັດຊະການສໍາລັບການພັດທະນາສັດລ້ຽງສັດ ແລະ ການສະໄຫມສັດ )</p>	
<ul style="list-style-type: none"> <li>- ປັບປຸງການເຮັດເສັ້ນໃຫ້ແກ່ອອບສິດເຮັດການສະເລີຍ.</li> <li>- ປັບປຸງສະເລີຍໂດຍການແລກປ່ຽນໃຫ້ເລືອກເລືອກອອບສິດເຮັດອາດ.</li> </ul>	<p>ກົມ ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ</p> <p>ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ</p>	II - 10	ສົ່ງເສີມ ແລະ ປັບປຸງການລ້ຽງສັດນໍາ	<p>ຈົງການເຮັດຕັ້ງສະໄຫມສັດລ້ຽງສັດ</p>
		II - 11	ສູນແລະ ພັດທະນາການສະໄຫມສັດ ແລະ ສົ່ງເຜີຍ	
		II - 12	ພັດທະນາການລ້ຽງສັດນໍາໃຫ້ເຮັດການ	

5 ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ

ວົງປະກອບ ສັດ	ສິ່ງທີ່ໄດ້ແລະອໍານວຍ	ຈຸດປະສົງ	ສາມາດສ້າງການເພີ່ມທະວີການປະມົງ
	ຜະລິດປາແມ້ງ. * ສາດການໃຫ້ສິນເຊື່ອສໍາລັບການຜະລິດປາ	ອໍານວຍການຜະລິດ. * ເຜືອປະກອບສ່ວນດ້ານ	ທີ່ເຫັນວ່າຢູ່ທ້ອງຖິ່ນນໍາໃຊ້ໄດ້. * ສ້າງຕັ້ງ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງລະບົບການປະມົງປະ
	ໂດຍສະເພາະໃນເຂດທ່າກ່ວງໂກສອກຫຼີກ. * ເສັ້ນທາງຫຍັງບາກສໍາລັບການຈັດຖິ້ ແລະ ການອາຍຸຜົນຜະລິດ. * ບໍ່ມີສິນເຊື່ອສາມດ້ານການຕະຫຼາດ.  * ອາດອາຫານປາ < ຫ້າແຂວງ > * ຜົນຕອບແທນຈາກການລ້ຽງປາ ແມ່ນໄດ້ອັບສູງກວ່າການປູກເຍົ້າ * ຊາວກະສິກອນພາກັນມີການສົນໃຈລ້ຽງປາຫຼາຍສິນໃນເຂດທ່າກ່ວງໂກສອກຫຼີກ. ຄວາມເຕືອນການປາອັບໃຊ້ພາຍໃນ ເຜົາສິນ. * ນໍາໃຊ້ນໍ້າທໍາແລະຊາດສິນບໍ່ອັນ ເຕັມສ່ວນ ແລະ ການເອົາໃຈໃສ່ ດ້ານສະພາບແວດລ້ອມຈໍາກັດ.	ການປັບປຸງ ໂຜນະການໂດຍ ການສະໜອງອາດຊິນເພີ່ມສິນ.  * ສ້າງຕັ້ງ ແລະ ຜົນຜູ້ສູນຮະ ຖາມີຄືນຄ່າທີ່ຜິວຜັນກັບການ ຜະລິດປາສະເປີດຕ່າງໆ. * ຜິດສະນາປັບປຸງສະເປີດຕ່າງ ໆສໍາລັບການລ້ຽງປາໃນກະຊິງ ກໍາບົດ ແລະ ອາບຸລັກສັບ ບາກອນສໍາລັບນໍ້າອອງທ້ອງຖິ່ນ. * ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການຜະ ຜິດປາແກ້ງໃນກຸ່ມຊາວບ້ານ.	ສາມ ແລະ ການມີສ່ວນສ່ວນສິ່ງເສີມກະສິກໍາລວມທັງການ ນໍາໃຊ້ຜົນການຄົ້ນຄວ້າຄິດຄອງ ແລະ ສາສິດ.
3/ ຜິດສະນາ ກະສິກໍາແບບ ປະສົມປະສານ.	ດັ່ງທີ່ໄດ້ ອະທິບາຍໃນພາກສ່ວນ " ສິ່ງເສີມການ ຄົ້ນຄວ້າຜິດ ແລະ ສິນໆ " ການກະສິກໍາແບບປະ ສົມປະສານລວມທັງການຜິດສະນາຜິດ ແລະ ຜິດສະນາການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ.		

7-14

ສິ່ງທີ່ໄດ້ແລະອໍານວຍ	ຈຸດປະສົງ	ສາມາດສ້າງການເພີ່ມທະວີການປະມົງ
* ການຜະລິດປາໂດຍລວມແມ່ນເພີ່ມສິນດ້ວຍ ການຜິດສະນາເຕັກໂນໂລຊີ.	ຄວາມເສີມ ປາໄມ້. NAFES	ໂຄງກາຍ/ແຜນງານທີ່ຜິວຜັນກັບການ ຜິດສະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ຜິດ
* ລ້ຽງປາດ້ວຍອໍານວຍແມ່ນໄດ້ອັບສູງຜົນໄວ.		ອັບສູງລາຍການສຶກສາ, ການຕະຫຼາດ, ການປຸງແຕ່ງກະສິກໍາ, ການເງິນຊົນນະ ບົດ ແລະ ເສັ້ນທາງທີ່ນອນຢູ່ໃນແຜນປະ ດິປັດງານຜິດສະນາລັບພະຍາກອນ ມະນຸດ "ການຕະຫຼາດການເງິນຊົນນະບົດ" ແລະ ການຜິດສະນາຊົນນະບົດ

5 ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ

ຍົງປະກອບ ສິນ	ສິ່ງທີ່ຕ້ອງການ ແລະ ສິ່ງແວຍ	ຈຸດປະສົງ	ສອບເສັງການໃຫ້ມີການເຕີບໂຕປານະ
	<ul style="list-style-type: none"> <li>ສະໄໝປ່າແຮງ.</li> <li>ອາດການໃຫ້ສິນເຊີຍດ້ວຍການສະໄໝປ່າ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ສິດທິການສະໄໝ.</li> <li>ເພື່ອປະກອບດ້ວຍ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ສິດທິນວາຍຢູ່ທ້ອງຖິ່ນນັກໃຊ້ໄດ້.</li> <li>ວ່າງຕັ້ງ ແລະ ຜ່າງຄວາມເສັ້ນແຂງລະດັບການປະສົງປະ</li> </ul>
	<ul style="list-style-type: none"> <li>ໂດຍສະເພາະໃນເຂດທ່າງໄກເອກສິນ.</li> <li>ເພື່ອສາຍຮຸ່ງບາກລົງດ້ວຍການສົ່ງ ແລະ ການອາຍທົ່ວສະໄໝ</li> <li>ບໍ່ມີສິນກະວ່າລາຍເດີນການສະຫຼາດ.</li> <li>ອາດອາຫານປ່າ &lt; ຫາແຮງ &gt;</li> <li>ພິດຄວບແຫນ້ນການລ້ຽງປ່າ ແມ່ນໄດ້ອີບແຫຼ່ງກະວ່າການປູກເສົ້າ</li> <li>ອາດວະເສັ້ນສາກັນມີການເພີ່ມໃຈລ້ຽງປ່າຫຼາຍສິນໃນເຂດທ່າງໄກເອກສິນ.</li> <li>ຄວາມສ່ວຍການປ່າສິນໃຊ້ບາກໃນເມັກສິນ.</li> <li>ນັກໃຊ້ນັກທຳມະຊາດສິນບໍ່ສິນເດີນຄວາມ ແລະ ການເອົາໃຈໃສ່ດ້ານສະໜາແດດດ້ວຍນໍ້າຈຳນົດ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ການປັບປຸງໂດຍສະໜາການໂດຍການແຕ່ງອາຫານເຊີນເປັນສິນ.</li> <li>ວ່າງຕັ້ງ ແລະ ຜ່າງຊຸກແກ່ ຫາຍື່ນສິນທີ່ໄດ້ມີກັບການສະໄໝປ່າແລະໃນຕ່າງໆ.</li> <li>ພິດຄວບປັບປຸງແກ່ໃນຕ່າງໆ ຈຸດວ່າດ້ວຍການລ້ຽງປ່າໃນກະຊິງກຳໄດ້ ແລະ ອາດຊັກຮັບສະໜາຄວບລົງກັບສິນອື່ນ.</li> <li>ອາດເຫຼືອດ້ານວິຊາການແລະ ສິດທິແຕ່ງໃນກຸ່ມອາດບ້ານ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ສາຍ ແລະ ການປັບປຸງສະໜາສິນໃນກະຊິງການກຳໄດ້ ແລະ ອາດ.</li> </ul>
3/ ພິດທະນາກະຊິງແຍຍປະລິນະສານ.	<ul style="list-style-type: none"> <li>ບັງຄັບໃນ ກະຊິງບາກໃນສາກລ້ອນ " ຜິງເປັນການສິນສ່ວນພິດ ແລະ ຜິງສູງ " ການກະຊິງແຍຍປະລິນະສານລວມທັງການພິດທະນາພິດ ແລະ ພິດທະນາການລ້ຽງປ່າ ແລະ ການຂະໜັງ.</li> </ul>		

7-14

ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ຍົງການຈັດຕັ້ງທີ່ເປັນສິດທິ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
		ລະຫັດ	ສິດທິ	ຜູ້ສະໜອງແຮງ
<ul style="list-style-type: none"> <li>ການສະໄໝປ່າໂດຍຄວບແຜນເປັນສິນເດີນການສິດທິທະນາເພີ່ມໃນໃຈຊີ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ອາດກະຊິງປ່າໄມ້.</li> <li>NAHS</li> </ul>		<ul style="list-style-type: none"> <li>( ໂຄງການ/ແຜນງານທີ່ມີວິໄນກັບການພິດທະນາຊີວະສາດສະໜາພິດ ພິດ</li> </ul>	
<ul style="list-style-type: none"> <li>ລ້ຽງປ່າໂດຍສິນອາຫານແມ່ນໄດ້ສິນພິດ.</li> </ul>			<ul style="list-style-type: none"> <li>ພິດສິນອາຫານພິດທະນາການສະຫຼາດການປູກແຕ່ງກະຊິງທັງ ການເຊີນເຊີນປັດ ແລະ ເພີ່ມສາຍສິນອາຫານແມ່ນໄດ້ໃນໂຄງການພິດທະນາພິດ ແລະ ການສະຫຼາດການເຊີນເຊີນເຊີນ ແລະ ການພິດທະນາຊີວະສາດ</li> </ul>	



6 ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ແບບຄົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດຍື່ນໆ.

7-15

ຈຳນວນລຳດັບ	ບັນຍາຍລັກ	ຜົນປະໂຫຍດ	ສິດທິທາງກົດໝາຍ
1	ພັດທະນາບໍລິການພື້ນຖານໂຄງລ່າງຊົນນະບົດ	-ເອກະສານອ້າງອີງ. 7 ພັດທະນາຊົນນະບົດສໍາລັບອົງປະກອບຍ່ອຍດ້ານນີ້.	
2	ເຂົ້າຮ່ວມໃນການມອບເງິນມອບປ່າ ແລະ ແຜນການນໍາໃຊ້ດິນໂດຍອີງໃສ່ ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ແບບຄົງທີ່( ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ໃນເຂດແລະ ນອກເຂດປ່າສະຫງວນ)	-ກົນໄກຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງແຂວງ ແລະ ເມືອງຈໍາກັດສໍາລັບການເຂົ້າຮ່ວມການມອບເງິນມອບປ່າ ແລະ ການວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ. -ການນໍາໃຊ້ວິທີການມອບເງິນ-ມອບປ່າບໍ່ທັນເຊື່ອມເຂົ້າກັບຄວາມຕ້ອງການດິນກະສິກໍາຂອງຄອບຄົວໃນອານາຄົດສໍາລັບລະບົບການຜະລິດກະສິກໍາແບບຍືນຍານ -ຄອບຄົວຜູ້ທີ່ບໍ່ມີເນື້ອທີ່ດິນຢູ່ໃກ້ແມ່ນເຮັດໄອ່ທຸລະກຳມີການເສຍຄ່າພາສີເພີ່ມຂຶ້ນ -ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມລະດັບບ້ານໃນການວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນບໍ່ທັນໄດ້ພັດທະນາເຕັມສ່ວນຍັງບໍ່ມີສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງແຂວງ ແລະ ເມືອງນໍາໃຊ້	-ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ຄົງທີ່ດ້ວຍຄູການມອບເງິນມອບປ່າ ແລະ ນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ. -ເມື່ອພັດທະນາຄວາມສາມາດຂອງແຂວງ ແລະ ເມືອງໃນການ ມອບເງິນ-ມອບປ່າປະສານກັບໂຄງການແຜນງານພັດທະນາເນື້ອທີ່ພື້ນຖານ. -ເມື່ອພັດທະນາຂັ້ນຕອນສໍາລັບໄລຍະການທົບທວນຂອງຂັ້ນຕອນ ແລະ ຂໍ້ແນະນໍາການມອບເງິນ-ມອບປ່າ( ໃນ ແລະ ນອກເຂດປ່າສະຫງວນ ) ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາ ແລະ ການແຜນນໍາຂັ້ນຕອນເພື່ອເຮັດໃຫ້ຄອບຄົວເຂົ້າຮ່ວມເຮັດວຽກງານມອບເງິນ-ມອບປ່າ. -ເມື່ອພັດທະນາຂັ້ນຕອນ ແລະ ຄວາມສາມາດເຂົ້າຮ່ວມວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນປະສານສົມທົບກັບເຂດເນື້ອທີ່ພື້ນຖານຂອງໂຄງການແຜນງານ.
3	ນໍາໃຊ້ວິທີສໍາເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າສໍາລັບການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ ໂດຍແມ່ນດິນ ແລະ ນໍາການອະນຸມັດລັກ ແລະ ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ສໍາລັບດິນຊ່ອຍຊືມ.	-ຂາດເຕັກໂນໂລຊີການໝູນໃຊ້ລະບົບການນໍາໃຊ້ດິນກະສິກໍາແບບຍືນຍານ. -ຂາດເຕັກໂນໂລຊີການໝູນໃຊ້ສໍາລັບລະບົບການນໍາໃຊ້ດິນກະສິກໍາແບບຍືນຍານລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມັງ.	-ພັດທະນາສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງໃນການເຊື່ອມໂຍມກັບFSEWs/SMS ກັບສະຖາບັນຄ້າຄວ້າ ກປ ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາແບບນໍາໃຊ້ວິທີສໍາເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າເຂົ້າໃຊ້ໃນການຜະລິດຄ້າສາທິດລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມັງ. -ກໍາມັດ ແລະ ປະເມີນລະບົບທ່າແຮງການເຮັດກະສິກໍາຄົວແບບສໍາລັບແບ່ງເຂດອາກາດກະສິກໍາ. -ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ແລະ ການ

ຈຳນວນລຳດັບ	ບັນຍາຍລັກ	ຜົນປະໂຫຍດ	ສິດທິທາງກົດໝາຍ		
	-ເຂົ້າຮ່ວມມອບເງິນ-ມອບປ່າ ໂດຍແມ່ນແຂວງເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເອງ. -ທົບທວນຂັ້ນຕອນໃນໄລຍະເຮັດທັດລອງຂອງຂໍ້ແນະນໍາການມອບ ( ໃນ ແລະ ນອກເຂດປ່າສະຫງວນ ) ໄດ້ສໍາເລັດ ໂດຍພື້ນຖານກ່ຽວກັບການແບ່ງປະເພດຄວາມເປັນໄປໄດ້ຂອງເນື້ອທີ່ດິນສໍາລັບທີ່ມີຄວາມຕ້ອງການຮັບໃຊ້ຄອບຄົວ ແລະ ການນໍາໃຊ້ດິນທີ່ປັບປຸງໃຫ້ຄຸນຄ່າໄດ້ເຂົ້າໃຈດິນປ່າໄຫຍດຂອງການມອບເງິນ-ມອບປ່າ. -ເຂົ້າຮ່ວມວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ ແມ່ນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍ ແຂວງແລະ ເມືອງເອງ ພື້ນພື້ນຖານຄວາມຕ້ອງການຂອງຄຸນຄ່າ ແລະ ການຈັດເພດດິນທີ່ ອາດເປັນໄປໄດ້.	CCLM ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ກົມປ່າໄມ້ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. NAFES	LW.1 ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ,ມອບເງິນ-ມອບປ່າ ແລະ ການຊື້ສໍາມະໂນທິດິນ. SC1.1 ການຖາງປ່າເຮັດຄົງທີ່ເຂດພາກໃຕ້. SC1.2 ການຖາງປ່າເຮັດຄົງທີ່ເຂດພາກເໜືອ. SC1.3 ແຜນການພັດທະນາເຂດເນີນສູງ ແລະ ລົບລ້າງຄວາມຫງາມ. SC2 ການຖາງປ່າເຮັດຄົງທີ່ໃນເຂດປ່າສະຫງວນ.	ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.	
	-ເຊື່ອມໂຍມກ່ຽວກັບໜ່ວຍງານຂະແໜງການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກປ ກັບສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງສໍາລັບການຄົ້ນຄວ້າລະບົບເຮັດການກະສິກໍາແບບນໍາໃຊ້ວິທີສໍາເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າໃຊ້ເຂົ້າໃນການຜະລິດ -ເນື້ອທີ່ພື້ນຖານຕົວແບບສໍາລັບການເຮັດກະສິກໍາແບບຍືນຍານ. ສໍາລັບການສ້າງຕັ້ງແບ່ງເຂດອາກາດກະສິກໍາອະຫຍາຍນໍາໃຊ້ປັບປຸງແນວພັນຜິດ, ສັດ,ປ່າໄມ້.		ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ ສະຖາບັນ ກປ NAFES	SC-3 ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາເຂດເນີນສູງແບບຍືນຍານເພື່ອຄົ້ນຄວ້າລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ໃນການເຮັດການຜະລິດ. SC-6 ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ສາທິດການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ. SC-1 ຖາງປ່າເຮັດໄອ່ແບບຍືນຍານ SC-2 ເຂດພາກໃຕ້,ພາກເໜືອ ແລະ ໃນອົງເຂດປ່າສະຫງວນ( ສະເໝີ	ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.

6 ການຖາງປາເຮັດໄອ່ແບບຄົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດອື່ນໆ.

ອົງປະກອບ ທີ 1	ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ຫ້າແຂງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ມີການດຳເນີນງານ
1 ພັດທະນາບໍລິ ການມືນຖານໂຄງ ລ່າງຊົນນະບົດ	-ເອກະສານອ້າງອີງ. 7 ພັດທະນາຊົນນະບົດສໍາລັບອົງປະກອບ ຍ່ອຍດ້ານນີ້.		
2 ເອົາຮ່ວມໃນ ການມອບເງິນມອບ ປ່າ ແລະ ແຜນ ການນໍາໃຊ້ດິນ ໂດຍອີງໃສ່ ການ ຖາງປາເຮັດໄອ່ ແບບຄົງທີ່( ການ ຖາງປາເຮັດໄອ່ ໃນເຂດແລະ ນອກ ເຂດປ່າສະຫງວນ)	-ກົນໄກຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງ ແຂວງ ແລະ ເມືອງຈຳກັດສໍາລັບການ ເອົາຮ່ວມການມອບເງິນມອບປ່າ ແລະ ການວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ. -ການນໍາໃຊ້ອຸປະກອນມອບເງິນ-ມອບປ່າ ບໍ່ທັນເຊື່ອມເອົາກັບຄວາມຕ້ອງການດິນ ກະສິກໍາຂອງຄອບຄົວໃນອານາຄົດສໍາລັບ ລະບົບການຜະລິດກະສິກໍາແບບຍືນຍານ -ຄອບຄົວທີ່ບໍ່ມີເນື້ອດິນປູໄກ່ແຜ່ນເຮັດ ໄອ່ໝູ່ວຽນມີການເສຍອໍາພາສີເນື້ອຍືນ -ອິທິການມີສ່ວນຮ່ວມລະດັບບ້ານໃນການ ວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນບໍ່ທັນໄດ້ພັດທະນາ ເຕັມສ່ວນຍັງບໍ່ມີສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ ແຂວງ ແລະ ເມືອງນໍາໃຊ້	-ການຖາງປາເຮັດໄອ່ຄົງທີ່ ດ້ວຍຮູບການມອບເງິນມອບ ປ່າ ແລະ ນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນ ນານ.	-ເມື່ອພັດທະນາຄວາມສາມາດຂອງແຂວງ ແລະ ເມືອງໃນການ ມອບເງິນ-ມອບປ່າປະ ສານກັບໂຄງການແຜນງານພັດທະນາເນື້ອ ທີ່ມືນຖານ. -ເມື່ອພັດທະນາອັນຕອນສໍາລັບໄລຍະການ ທົບທວນຂອງອັນຕອນ ແລະ ອໍແຜນນໍາການ ມອບເງິນ-ມອບປ່າ( ໃນ ແລະ ນອກເຂດປ່າ ສະຫງວນ ) ໄດ້ສໍາເລັດ ໂດຍຜືນ ສະຫງວນ ) ສືບຕໍ່ລຸກຢູ່ດ້ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາ ແລະ ການແຜນນໍາອັນຕອນເມື່ອເຮັດໃຫ້ ຄອບຄົວເອົາຮ່ວມເຮັດວຽກງານມອບເງິນ -ມອບປ່າ. -ເມື່ອພັດທະນາອັນຕອນ ແລະ ຄວາມສາ ມາດເອົາຮ່ວມວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນປະ ສານສົມທົບກັບເຂດເນື້ອທີ່ມືນຖານຂອງ ໂຄງ ການແຜນງານ.
3 ນໍາໃຊ້ພື້ນສໍາ ເລັດຂອງການຄົ້ນ ຄວ້າສໍາລັບການ ນໍາໃຊ້ດິນແບບ ຍືນຍານ ໂດຍແມ່ນ ດິນ ແລະ ນໍາການ ອະນຸມັດລັກ ແລະ ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ສໍາ ລັບດິນຊ້ອຍຊົນ.	-ອາດເຕັກໂນໂລຊີການໝູນໃຊ້ລະບົບ ການນໍາໃຊ້ດິນກະສິກໍາແບບຍືນຍານ. -ອາດເຕັກໂນໂລຊີການໝູນໃຊ້ສໍາລັບລະ ບົບການນໍາໃຊ້ດິນກະສິກໍາແບບຍືນຍານ ລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ.	-ເມື່ອພັດທະນາລະບົບການ ນໍາໃຊ້ພື້ນສໍາເລັດການຄົ້ນ ຄວ້າໃຊ້ສໍາລັບການນໍາໃຊ້ ດິນແບບຍືນຍານ, ອະນຸລັກ ທັງດິນ ແລະ ນໍ້າດ້ວຍລະບົບ ກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ສໍາລັບ ເຂດທີ່ດິນຊ້ອຍຊົນ.	-ພັດທະນາສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງໃນການ ເຊື່ອມໂຍມກັບFSEWs/SMS ກັບສະຖາບັນ ຄົ້ນຄວ້າ ກປ ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາແບບ ນໍາໃຊ້ພື້ນສໍາເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າເອົາ ໃຊ້ໃນການຜະລິດຄົ້ນຄວ້າສາທິດລວມທັງ ການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ. -ກໍານົດ ແລະ ປະເມີນລະບົບຫ້າແຂງການ ເຮັດກະສິກໍາຕົວແບບສໍາລັບແບ່ງເຂດອາ ກາດກະສິກໍາ. -ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ແລະ ການ

7-15

ຈຸດພາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຄົ້ນພົບຊ່ອຍ	ບົດສະເໜີໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
		ລະຫັດ	ຫົວຂໍ້	ຜູ້ສະໜອງແຫ່ງ
-ເອົາຮ່ວມມອບເງິນ-ມອບປ່າ ໂດຍແມ່ນ ແຂວງເປັນຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງ. -ທົບທວນອັນຕອນໃນໄລຍະເຮັດທົດລອງ ຂອງອໍແຜນນໍາການມອບ ( ໃນ ແລະ ນອກ ເຂດປ່າສະຫງວນ ) ໄດ້ສໍາເລັດ ໂດຍຜືນ ຖານກ່ຽວກັບການແບ່ງປະເພດຄວາມ ເປັນໄປໄດ້ຂອງເນື້ອທີ່ດິນສໍາລັບທີ່ມີ ຄວາມຕ້ອງການຮັບໃຊ້ຄອບຄົວ ແລະ ການ ນໍາໃຊ້ດິນທີ່ບັບປຸງໃຫ້ຊຸມຊົນໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ປະໂຫຍດຂອງການມອບເງິນ-ມອບປ່າ. -ເອົາຮ່ວມວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ ແມ່ນຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍ ແຂວງແລະ ເມືອງເອງ ບັນຜີນຖານຄວາມຕ້ອງການຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ການຈັດເພດດິນທີ່ ອາດເປັນໄປໄດ້.	CCLM ກະຊວງກະ ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ກົມປ່າໄມ້ ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. NAFES	LW.1	ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານການ ວາງແຜນນໍາໃຊ້ດິນ, ມອບເງິນ -ມອບປ່າ ແລະ ການອັນສໍາມະ ໂນນິດິນ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ.
		SC1.1	ການຖາງປາເຮັດຄົງທີ່ເຂດ ພາກໃຕ້.	
		SC1.2	ການຖາງປາເຮັດຄົງທີ່ເຂດ ພາກເໜືອ.	
		SC1.3	ແຜນການພັດທະນາເຂດເປີນສູງ ແລະ ລົບລ້າງຄວາມຫຼາກຈົນ.	
		SC2	ການຖາງປາເຮັດຄົງທີ່ໃນເຂດ ປ່າສະຫງວນ.	
-ເຊື່ອມໂຍມກ່ຽວກັບໝວຍງານອະແຫງ ການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກປ ກັບສ້າງ ຄວາມເຂັ້ມແຂງສໍາລັບການຄົ້ນຄວ້າລະ ບົບເຮັດການກະສິກໍາແບບນໍາໃຊ້ພື້ນສໍາ ເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າໃຊ້ເອົາໃນການຜະ ລິດ -ເນື້ອທີ່ຜືນຖານຕົວແບບສໍາລັບການເຮັດ ກະສິກໍາແບບຍືນຍານ. ສໍາລັບການສ້າງ ຕັ້ງແບ່ງເຂດອາກາດກະສິກໍາອະໜາຍ ນໍາໃຊ້ປັບປຸງແລະວັນພິດ, ສັດ, ປ່າໄມ້.	ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ ສະຖາບັນ ກປ NAFES	SC-3	ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາເຂດເປີນ ສູງແບບຍືນຍານເມື່ອຄົ້ນຄວ້າລະ ບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ໃນການ ເຮັດການຜະລິດ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືຂອງຝ່າຍ.
		SC-6	ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ສາທິດການນໍາໃຊ້ດິນ ແບບຍືນຍານ.	
		SC-1	ຖາງປາເຮັດໄອ່ແບບຄົງທີ່ໃນ	
		SC-2	ເຂດພາກໃຕ້, ພາກເໜືອ ແລະ ໃນ ຄົງເຂດປ່າສະຫງວນ( ສະເໜີ	

6 ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ແບບຄົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ. ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດຍື່ນໆ.

ລັກສະນະ	ວິທີການ ແລະ ຕາແລງ	ຖານຂໍ້ມູນ	ຄວາມສ່ຽງການເສື່ອມສຳລັບສິດທິ	ເງື່ອນໄຂການປະຕິບັດ	ເງື່ອນໄຂການປະຕິບັດ	ປະໂຫຍດ ຈາກການປະຕິບັດ			
						ເງື່ອນໄຂການປະຕິບັດ	ເງື່ອນໄຂການປະຕິບັດ	ເງື່ອນໄຂການປະຕິບັດ	
				ຊຸກຍູ້ປູກຝັດ, ຕົ້ນໄມ້, ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ ການແນະນຳ ແລະ ການປະເມີນຜົນງານ.				ໂຄງການເນີນສູງ ໂດຍຊິດາ ).	
4 ນຳໃຊ້ຜົນການ ຄົ້ນຄວ້າສິ່ງເສີມ ການຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງ ປ່າຂອງດົງແບບ ຢືນຍານນິຄວາມ ຕ້ອງການສ້າງໃຫ້ ເປັນລາຍຮັບ.	- ວິທີການເກັບກູ້ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງໃນປະ ຈຸບັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ຫຼຸດລົງ ແລະ ບໍ່ປະຕິບັດ ແບບຢືນຍານໄດ້. - ຂາດການພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ ສຳ ລັບການປຸງແຕ່ງຜາຍໃນ ແລະ ພັດທະນາ ດ້ານການຕະຫຼາດສຳລັບເຄື່ອງປ່າຂອງ ດົງ.	- ເມື່ອພັດທະນາລະບົບການ ນຳໃຊ້ຜົນຂອງການຄົ້ນຄວ້າ ຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແບບຢືນຍານສຳລັບຊີວິດ ການເປັນຢູ່ ແລະ ຄວາມ ຕ້ອງການລາຍຮັບ.	- ພັດທະນາສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງສຳລັບ ເຊື່ອມໂຍນພົວພັນກັບໜ່ວຍງານຂະແໜງ ການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກັບFSEVເມືອງ ຮ່ວມສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພັດທະນາລະບົບ ຜົນຖານການຄຸ້ມຄອງບ້ານແບບຢືນຍານ. - ພັດທະນາອຳແນະນຳ ແລະ ທາງເສືອກເຕັກ ໂນໂລຊີສຳລັບຮັບໃຊ້ຜາຍໃນ, ຝາມປຸງແຕ່ງ ພັດທະນາການຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ. - ສຶກສາທ່າແຮງດ້ານການຕະຫຼາດ ແລະ ພັດ ທະນາຄວາມຕ້ອງການລະບົບອຳວສານ	- ເຊື່ອມໂຍນກ່ຽວກັບໜ່ວຍງານຂະແໜງ ການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກຸປ ກັບ FSEVs ແລະ SMSໃຫ້ເຂັ້ມແຂງສຳລັບ ການປະສານຮ່ວມມືສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພັດທະນາລະບົບການຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງປ່າ ຂອງດົງຜົນຖານຂອງບ້ານແບບຢືນຍານ. - ຄົ້ນຄວ້າອຳແນະນຳ ແລະ ທາງເສືອກເຕັກ ໂນໂລຊີໃຫ້ສຳເລັດສຳລັບຮັບໃຊ້ຜາຍໃນ ການປຸງແຕ່ງຂອງຝາມ ແລະ ພັດທະນາ ການຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງຂອງ ຊາວກະສິກອນ. - ອຳວສານຂັ້ນງານຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າ ຂອງດົງເພື່ອສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ.	ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ ສະຖາບັນ ກປ/MAF NAFES	SC-1 SC-2 SC-5 SC-4 M-8	ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ຄົງທີ່ເຂດ ພາກເໜືອ ພາກໃຕ້ ແລະ ເຂດປ່າ ສະຫງວນ. ການອະນຸລັກ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ. ຄົ້ນຄວ້າການຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງແບບຢືນຍານ. ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະ ຕະ ຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.	
5 ເມືອງຮັບຜິດ ຊອບບໍລິການສິ່ງ ເສີມ	- ອຸປະກອນ ແລະ ຝັກອົບຮົມບໍລິການດ້ານ ສິ່ງເສີມຂອງເມືອງແມ່ນມີນ້ອຍ. - ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມສຳລັບຊຸມຊົນບ້ານ ຮ່ວມໃນການສ້າງແຜນພັດທະນາບໍ່ທັນ ພຽງພໍກັບການບໍລິການຂອງເມືອງ. - ຂາດພະນັກງານອົບຮົມ ແລະ ການ ອົບຮົມອາຍຸຢ້ອນອ່າມີລະບົບຕໍ່າໃນຈຳນວນ ດັ່ງກ່າວ. - ການຈັດຕັ້ງບໍລິການສິ່ງເສີມຂາດຄວາມ ຮູ້ຄວາມສາມາດຫຼາຍດ້ານ. - ຂາດການແນະນຳເຕັກໂນໂລຊີແບບນຳ ໃຊ້ຜົນສຳເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າການສິ່ງ ເສີມສຳລັບການນຳໃຊ້ເຂົ້າຕີນແບບຢືນ ນານດ້ວຍການອະນຸລັກດິນ ແລະ ນ້ຳການ ເຮັດກະ ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ລະບົບ	- ສ້າງຕັ້ງການບໍລິການສິ່ງ ເສີມເມືອງສຳລັບການນຳ ໃຊ້ຕີນແບບຢືນຍານດ້ວຍ ການອະນຸລັກດິນ ແລະ ນ້ຳ, ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ຍື່ນໆ.	- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຄວາມຮູ້ຄວາມສາ ມາດສຳລັບວິທີການບໍລິການບໍລິການ ຜົນຖານສິ່ງເສີມ. - ຕົ້ນທຶນຂອງການລົງທຶນໃນການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກດ້ານສິ່ງເສີມພາສະນະລົດ ແລະ ອຸປະກອນຕ່າງໆ. - ບໍລິການເປີດຜັກອົບຮົມພັດທະນາການເຂົ້າ ຮ່ວມຂອງຊາວບ້ານໃນການວາງແຜນຢູ່ໃນ ເຂດເນື້ອທີ່ຂອງແຜນງານ. - ເອົາໃຈໃສ່ຂັ້ນຕອນການຝັກອົບຮົມແບບ ທັງຮຽນທັງເອັດ - ພັດທະນາຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ A&FETC&SMS - ຊ່ວຍເຫຼືອການຝັກອົບຮົມທັງເອັດທັງຮຽນ ເພື່ອພັດທະນາໃຫ້ບ້ານເຂົ້າຮ່ວມວາງແຜນ ໃນເອດຜົນຖານຂອງແຜນການເຂດຜົນຖານ	- (ເອກະສານອ້າງອີງ 5 ພັດທະນາມຸດ ). - ໃຫ້ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດພະນັກງານສິ່ງ ເສີມໃນການພັດທະນາການມີສ່ວນຮ່ວມ ຂອງບ້ານໃນການວາງແຜນ ແລະ ວິທີການ ສິ່ງເສີມດ້ວຍອຸບານເປີດຜັກອົບຮົມທັງ ເອັດທັງຮຽນໄປນຳ. - ຊາວກະສິກອນຮູ້ຈັກການເຮັດກະສິກໍາທີ່ ເໝາະສົມຄວນທັງລະບົບກະສິກໍາ - ປ່າໄມ້. - ( ເອກະສານອ້າງອີງ 5 ພັດທະນາມຸດ ) - ( ເອກະສານອ້າງອີງ 6 ຝັດ ).	ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ NAFES	SC-1 SC-2 SC-6 HD-1 HD-4 HD-6 HD-7	ການເຮັດໄອ່ຄົງທີ່ໃນ ເຂດພາກເໜືອ ແລະ ພາກໃຕ້ ເຂດດປ່າສະຫງວນ. ລະບົບກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ສາທິດ ການນຳໃຊ້ຕີນແບບຢືນຍານ. ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການບໍລິ ການສິ່ງເສີມກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ສ້າງຄວາມສາມາດດ້ານການ ສຶກສາວິຊາການກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດຂອງພະຫາດີ ທະຍາໂລດ້ານການສຶກສາກະ ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. ການສຶກສາກະສິກໍາ - ປ່າໄມ້ ເອົາ ເຂົ້າໃນຫຼັກສູດການສອນໂຮງ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.	

6 ການຖາງປາເຮັດໄຮ່ແບບລົງທຶນ ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດອື່ນໆ.

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ທ່າແຜງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ມີການດໍາເນີນງານ	ຈຸດພາຍ/ເບື້ອງພາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຮັບຜິດຊອບ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
						ວະຕິດ	ກຳລັງ	ຜູ້ສະໜອງແຫຼ່ງ
			ຊຸກຍູ້ປູກຜິດ, ຕົ້ນໄມ້, ລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ ການແນະນຳ ແລະ ການປະເມີນຜົນງານ.				ໂຄງການເນີນສູງ ໂດຍຊິດາ ).	
4 ນຳໃຊ້ຜົນການ ຄົ້ນຄວ້າສົ່ງເສີມ ການຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງ ປ່າຂອງດົງແບບ ຍືນຍານມີຄວາມ ຕ້ອງການສ້າງໃຫ້ ເປັນລາຍຮັບ.	- ວິທີການເກັບກູ້ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງໃນປະ ຈຸບັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ຫຼຸດລົງ ແລະ ບໍ່ປະຕິບັດ ແບບຍືນຍານໄດ້. - ອາດການພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ ສຳ ລັບການປຸງແຕ່ງພາຍໃນ ແລະ ພັດທະນາ ດ້ານການຕະຫຼາດສຳລັບເຄື່ອງປ່າຂອງ ດົງ.	- ເມື່ອພັດທະນາລະບົບການ ນຳໃຊ້ຜົນຂອງການຄົ້ນຄວ້າ ຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແບບຍືນຍານສຳລັບຊີວິດ ການເປັນຢູ່ ແລະ ຄວາມ ຕ້ອງການລາຍຮັບ.	- ພັດທະນາສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງສຳລັບ ເຊື່ອມໂຍນພົວພັນກັບໜ່ວຍງານອະແຫງ ການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າກັບFSEVເມືອງ ຮ່ວມສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພັດທະນາລະບົບ ຜືນຖານການຄຸ້ມຄອງບ້ານແບບຍືນຍານ. - ພັດທະນາອຳນວຍຮ່ວມ ແລະ ທາງເລືອກເຕັກ ໂນໂລຊີສຳລັບອົບໃຊ້ພາຍໃນ, ຝ່າຍປຸງແຕ່ງ ພັດທະນາການຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ. - ສຶກສາທ່າແຮງດ້ານການຕະຫຼາດ ແລະ ພັດ ທະນາຄວາມຕ້ອງການລະບົບອ່າວສານ	- ເຊື່ອມໂຍນກ່ຽວກັບໜ່ວຍງານອະແຫງ ການຂອງສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ກປ ກັບ FSEVs ແລະ SMS ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງສຳລັບ ການປະສານຮ່ວມມືສຶກສາຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພັດທະນາລະບົບການຄຸ້ມຄອງເຄື່ອງປ່າ ຂອງດົງຜືນຖານຂອງບ້ານແບບຍືນຍານ. - ຄົ້ນຄວ້າຂໍ້ແນະນຳ ແລະ ທາງເລືອກເຕັກ ໂນໂລຊີໃຫ້ສຳເລັດສຳລັບອົບໃຊ້ພາຍໃນ ການປຸງແຕ່ງຂອງຝ່າຍ ແລະ ພັດທະນາ ການຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງຂອງ ຊາວກະສິກອນ. - ອ່າວສານອຳນວຍການຕະຫຼາດເຄື່ອງປ່າ ຂອງດົງເພື່ອສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ.	ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ ສະຖາບັນ ກປ/MAF NAFES	SC-1 SC-2 SC-5 SC-4 M-8	ການຖາງປາເຮັດໄຮ່ຄົງທີ່ເຂດ ພາກເໜືອ ພາກໃຕ້ ແລະ ເຂດປ່າ ສະຫງວນ. ການອະນຸລັກ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ. ຄົ້ນຄວ້າການຄຸ້ມຄອງນຳໃຊ້ ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງແບບຍືນຍານ. ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະ ຕະ ຫຼາດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.
5 ເມືອງຈັດຜິດ ຊອບບໍລິການສົ່ງ ເສີມ	- ອຸປະກອນ ແລະ ຜັກອົບອົມບໍລິການດ້ານ ສົ່ງເສີມຂອງເມືອງແມ່ນມີນ້ອຍ. - ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມສຳລັບຊຸມຊົນບ້ານ ຮ່ວມໃນການສ້າງແຜນພັດທະນາບ້ານ ແຮງພັດທະນາບໍລິການຂອງເມືອງ. - ອາດພະນັກງານຍືນຍານ ແລະ ການ ອົບອຸປະກອນວ່າມີລະບົບຕໍາໃນຈຳນວນ ດັ່ງກ່າວ. - ການຈັດຕັ້ງບໍລິການສົ່ງເສີມອາດຄວາມ ຮູ້ຄວາມສາມາດຫຼາຍດ້ານ. - ອາດການແນະນຳເຕັກໂນໂລຊີແບບນຳ ໃຊ້ຜົນສຳເລັດຂອງການຄົ້ນຄວ້າການສົ່ງ ເສີມສຳລັບການນຳໃຊ້ເຂົ້າດິນແບບຍືນ ຍານດ້ວຍການອະນຸລັກດິນ ແລະ ນ້ຳການ ເຮັດກະ ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ລະບົບ	- ສ້າງຕັ້ງການບໍລິການສົ່ງ ເສີມເມືອງສຳລັບການນຳ ໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານດ້ວຍ ການອະນຸລັກດິນ ແລະ ນ້ຳ, ລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ອື່ນໆ.	- ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຄວາມຮູ້ຄວາມສາ ມາດສຳລັບວິທີການບໍລິການບໍລິການອົບອົມການ ເຂົ້າຮ່ວມໃນການສົ່ງເສີມ. - ຕົ້ນທຶນຂອງການລົງທຶນໃນການອຳນວຍ ຄວາມສະດວກດ້ານສົ່ງເສີມພາຍໃນ ແລະ ອຸປະກອນຕ່າງໆ. - ບໍລິການເປີດຜັກອົບອົມພັດທະນາການເຂົ້າ ຮ່ວມຂອງຊາວບ້ານໃນການວາງແຜນຢູ່ໃນ ເຂດເມືອງຂອງແຜນງານ. - ເອົາໃຈໃສ່ນັບຕອນການຝຶກອົບອົມແບບ ທັງຮຽນທັງເຮັດ - ພັດທະນາຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ A&FETC&SMS - ຊ່ວຍເຫຼືອການຝຶກອົບອົມທັງເຮັດທັງຮຽນ ເພື່ອພັດທະນາໃຫ້ບ້ານເຂົ້າຮ່ວມວາງແຜນ ໃນເຂດຜືນຖານຂອງແຜນການເຂດຜືນຖານ	- ( ເອກກະສານອ້າງອີງ 5 ພັດທະນາມຸດ ). - ໃຫ້ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດພະນັກງານສົ່ງ ເສີມໃນການພັດທະນາການມີສ່ວນຮ່ວມ ຂອງບ້ານໃນການວາງແຜນ ແລະ ວິທີການ ສົ່ງເສີມດ້ວຍຄູບການເປີດຜັກອົບອົມທັງ ເຮັດທັງຮຽນໄປນຳ. - ຊາວກະສິກອນຮູ້ຈັກການເຮັດກະສິກໍາທີ່ ເໝາະສົມວ່າທັງລະບົບກະສິກໍາ - ປ່າໄມ້. - ( ເອກກະສານອ້າງອີງ 5 ພັດທະນາມະນຸດ ) - ( ເອກກະສານອ້າງອີງ 6 ຜິດ ).	ກົມປ່າໄມ້ ກະຊວງ ກປ NAFES	SC-1 SC-2 SC-6 HD-1 HD-4 HD-6 HD-7	ການເຮັດໄຮ່ຄົງທີ່ໃນ ເຂດພາກເໜືອ ແລະ ພາກໃຕ້ ເຂດປ່າສະຫງວນ. ລະບົບກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ສາທິດ ການນຳໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ. ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການບໍລິ ການສົ່ງເສີມກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ສ້າງຄວາມສາມາດດ້ານການ ສຶກສາວິຊາການກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຄວາມຮູ້ ຄວາມສາມາດຂອງພະຫວີ ທະຍາໄລດ້ານການສຶກສາກະ ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້. ການສຶກສາກະສິກໍາ - ປ່າໄມ້ ເອົາ ເຂົ້າໃນຫຼັກສູດການສອນໂຮງ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.

6 ການຖາງປ່າເຮັດໂອ່ແບບຄົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດຍື່ນໆ.

7-17

ລັດຖະການ	ປະເທດ ແລະ ການປະສານ	ການປະສານ	ສະໜັບສະໜູນທີ່ຈຳເປັນເພື່ອເປັນສຳເລັດ
	ການເຮັດກະສິກໍາຍື່ນໆ.		ຂອງແຜນການ. - ບັບປຸງເງື່ອນໄຂ ແລະ ຈໍານວນຂອງພະນັກງານ. - ຝຶກອົບຮົມວິຊາການໃຫ້ແກ່ FSEWs ເມືອງບໍລິສັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍສະເພາະທີ່ມີຢູ່ເມືອງ. - ແຜນງານສະເພາະຝຶກອົບຮົມດ້ານວິຊາການ. - ພັດທະນາການເຊື່ອມໂຍນ FSEWs/SMS ກັບສະຖາບັນຄ້າຄ້າ ກປ ສໍາລັບລະບົບການນໍາໃນການຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ການເຮັດສາທິດລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມົງ. - ຝຶກອົບຮົມຊາວກະສິກອນໃນການຮ່ວມມືປະສົມປະສານກັນໃນບ້ານ.
6 ພັດທະນາລາຍຮັບ ແລະ ເຮັດກະສິກໍາຍື່ນໆ.	- (ເອກກະສານອ້າງອີງ 9 ພັດທະນາຊົນນະບົດ) - ລະບຽບກົດໝາຍສິ່ງແວດລ້ອມສໍາລັບແຜນການຂຸດຄົ້ນ ແລະ ຂາຍໄມ້ໃນຝາມ. - ຂາດແຜນງານສົ່ງເສີມສວນກໍາເນີຍໄມ້ ແລະ ການຈັດຊື້ຜົນຜະລິດເບ້ຍໄມ້ຂອງຊາວກະສິກອນ.	- ເພື່ອເພີ່ມລາຍຮັບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ບໍ່ແມ່ນການເຮັດຜະລິດກະສິກໍາ.	- ຕົ້ນທຶນຂອງການລົງທຶນທີ່ຈັດຕັ້ງໃຫ້ເມືອງໄດ້ມີເຄື່ອນໄຫວ. - ແຜນງານສົ່ງເສີມຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບກິດລະບຽບ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອທີ່ເປັນໄປໄດ້. - ແຜນງານອອກແບບສໍາລັບສວນກ້າຂອງການຜະລິດກະສິກໍາລວມທາງແຜນງານການປູກໄມ້ ແລະ ປ່າໄມ້. - ຊຸກຍູ້ການສຶກສາສໍາລັບເຮັດຈຸດທົດລອງກິດຈະກຳທ່ອງທ່ຽວທຳມະຊາດ ແລະ ພັດທະນາຕົວແບບແລະ ຂໍ້ແນະນໍາກິດລະບຽບ ແລະ ຫຼີກການຕ່າງໆ. - ກວດສອບລະບຽບຫຼັກການ ແລະ ກົດໝາຍທີ່ມີ.
7 ພັດທະນາການບໍລິການການເງິນລະດັບບ້ານ.	- ຄອບຄົວບໍ່ໄດ້ຮັບການປ່ອຍສິນເຊື່ອສໍາລັບການຜະລິດ ແລະ ການພັດທະນາກະສິກໍາ ຈໍາເປັນສໍາລັບການນໍາໃຊ້ຜົນຂອງການຄ້າຄ້າເຮັດລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ ມາດຕະການການອະນຸລັກດິນ ແລະ ການພັດທະນາ	- ເພື່ອປັບປຸງການຕິດຕໍ່ພົວພັນກັບການເງິນໃນເຂດຊົນນະບົດ.	- ແຜນງານຝຶກອົບຮົມ FSEWs ແລະ ທຸກທິດລອງໃນການພັດທະນາການເອົາຮ່ວມຂອງການຈັດຕັ້ງບ້ານສໍາລັບການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ການດໍາເນີນຄັງແອອັ້ນບ້ານ ແລະ ກຸ່ມສິນເຊື່ອ. - ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານຄວາມຮູ້ ດ້ານສົ່ງເສີມກ່ຽວກັບຄັງແອອັ້ນກຸ່ມສິນເຊື່ອ

ສະໜັບສະໜູນທີ່ຈຳເປັນ	ສະໜັບສະໜູນທີ່ຈຳເປັນ	ສະໜັບສະໜູນທີ່ຈຳເປັນ	ສະໜັບສະໜູນທີ່ຈຳເປັນ
		SC-4 C-13	ຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ. ລະບົບກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ແລະ ການສາທິດການນໍາໃຊ້ດິນແບບຍືນຍານ. ໂຄງການກະຈ່າຍເຕັກໂນໂລຊີການເຮັດກະສິກໍາ
- ເພີ່ມລາຍຮັບຂອງການຜະລິດກະສິກໍາ ການຜະລິດແບບບໍ່ແມ່ນກະສິກໍາດ້ວຍສູບການຄື. * ກິດຈະກຳປຸງແຕ່ງກະສິກໍານໍາໃຊ້ຜົນຖານການ. * ປູກຜິດຢືນຕົ້ນ * ສົ່ງເສີມການທ່ອງທ່ຽວ.	ຕ້ອງການພັດທະນາຊົນນະບົດຂອງກະຊວງ ກປ/ກົມປ່າໄມ້. NAFES	RD-1 RD-2	VIADRRRA ໄລຍະ I VIADRRRA ໄລຍະ II
- ພັດທະນາການເງິນຊົນນະບົດໃນລະດັບອ້ອມຮອບຖານ. - ເຮັດໃຫ້ເຂັ້ມແຂງໃນການພົວພັນກັບຊົນນະບົດ ແລະ ພາກສ່ວນການເງິນເອກະຊົນ - ຄັງແອ ແລະ ກຸ່ມສິນເຊື່ອແບບຍືນຍານ ຈະໄດ້ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ແລະ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນ	ກົມປ່າໄມ້ ກຊກປ ກົມປ່າໄມ້ ກຊກປ ກະຊວງການເງິນ NAFES	SC-1 SC-2 RF-8	ການຖາງປ່າເຮັດໂອ່ຄົງທີ່ ເຂດພາກເໜືອ, ພາກໃຕ້ ແລະ ເຂດປ່າສະຫງວນ ຂະຫຍາຍສິນເຊື່ອໃຫ້ທຸ່ມຊາວກະສິກອນ ໂດຍ ຫກສ.

ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ

ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນຕ່າງໆຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.

6 ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ແບບລົງທຶນ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດອື່ນໆ.

7-17

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ຈຳກັດ ແລະ ຫາແຂງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສ່ຽງການໃຫ້ບໍ່ມີການດຳເນີນງານ	ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ຮັບຜິດຊອບ	ບົດສະເໜີໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
						ວະຕິກ	ກິດຈ	ຜົນສະໜອງແຫ່ງ
	ການເຮັດກະສິກໍາອື່ນໆ.		<ul style="list-style-type: none"> <li>ຂອງແຜນການ.</li> <li>- ບັບປຸງເງື່ອນໄຂ ແລະ ຈຳນວນຂອງພະນັກງານ.</li> <li>- ຝຶກອົບຮົມວິຊາການໃຫ້ແກ່ FSEWs ເນື່ອງ ບໍ່ມີສິດທິກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍສະເພາະທີ່ມີຢູ່ເມືອງ.</li> <li>- ແຜນງານສະເພາະຝຶກອົບຮົມດ້ານວິຊາການ.</li> <li>- ພັດທະນາການເຊື່ອມໂຍນ FSEWs/SMS ກັບສະຖາບັນຄວ້າ ກປ ສຳລັບລະບົບການ ນຳໃນການຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ການເຮັດສາ ທິດລວມທັງການລ້ຽງສັດ ແລະ ການປະມັງ.</li> <li>- ຝຶກອົບຮົມຊາວກະສິກອນໃນການຮ່ວມມືປະ ສົນປະສານກັນໃນບ້ານ.</li> </ul>				<ul style="list-style-type: none"> <li>ຮຽນປະຖົມ ແລະ ມັດທະຍົມ.</li> <li>SC-4 ລະບົບກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້ ແລະ ການສາທິດການນຳໃຊ້ດິນ ແບບຍືນຍານ.</li> <li>C-13 ໂຄງການກະຈ່າຍເຕັກໂນໂລຊີ ການເຮັດກະສິກໍາ</li> </ul>	
6 ພັດທະນາລາຍ ຮັບ ແລະ ເຮັດກະສິ ກໍາອື່ນໆ.	<ul style="list-style-type: none"> <li>- (ເອກກະສານອ້າງອີງ 9 ພັດທະນາລຸ້ນ ນະບົດ)</li> <li>- ລະບຽບກົວໝາຍສິ່ງແວດລ້ອມສຳລັບ ແຜນການອຸດົມ ແລະ ອາຍໄມ້ໃນຝາມ.</li> <li>- ຂາດແຜນງານສົ່ງເສີມສວນກ້າເບ້ຍໄມ້ ແລະ ການຈັດຊື້ຜົນຜະລິດເບ້ຍໄມ້ຂອງ ຊາວກະສິກອນ.</li> </ul>	- ເພື່ອເພີ່ມລາຍຮັບການ ເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ບໍ່ແມ່ນ ການເຮັດຜະລິດກະສິກໍາ.	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ຕົ້ນຫີນຂອງການລົງທຶນທີ່ຈັດຕາໃຫ້ເມືອງ ໄດ້ມີເຄື່ອນໄຫວ.</li> <li>- ແຜນງານສົ່ງເສີມຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບກິດລະ ບຽບ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ເປັນໄປໄດ້.</li> <li>- ແຜນງານອອກແບບສຳລັບສວນກ້າຂອງ ການຜະລິດກະສິກໍາລວມທາງແຜນງານ ການປູກໄມ້ ແລະ ຜົນຜູ້ປ່າໄມ້.</li> <li>- ຊຸກຍູ້ການສຶກສາສຳລັບເຮັດຈຸດທົດລອງກິດ ຈະກຳທ່ອງທ່ຽວທຳມະຊາດ ແລະ ພັດທະນາ ຕົວແບບແລະ ອື່ນໆນຳກິດລະບຽບ ແລະ ຫຼັກການຕ່າງໆ.</li> <li>- ກວດສອບລະບຽບຫຼັກການ ແລະ ກົດໝາຍ ທີ່ມີ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພີ່ມລາຍຮັບຂອງການຜະລິດກະສິກໍາ ການຜະລິດແບບບໍ່ແມ່ນກະສິກໍາດ້ວຍຮູບ ການຄື.</li> <li>* ກິດຈະກຳປຸງແຕ່ງກະສິກໍານຳໃຊ້ຜົນ ຖານການ.</li> <li>* ປູກຜິດຢືນຕົ້ນ</li> <li>* ສົ່ງເສີມການທ່ອງທ່ຽວ.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ອົງການພັດ ທະນາລຸ້ນນະ ບົດແຂວງກະ ຊວງ ກປ/ກົມ ປ່າໄມ້.</li> <li>NAFES</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>RD-1 VIADRRA ໄລຍະ I</li> <li>RD-2 VIADRRA ໄລຍະ II</li> </ul>	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ	
7 ພັດທະນາການບໍ່ ສຶກສາການເງິນລະ ດັບບ້ານ.	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ອອບຄົວບໍ່ໄດ້ຮັບການປ່ອຍສິນເຊື້ອສຳ ລັບການຜະລິດ ແລະ ການພັດທະນາ ກະ ສິກໍາ ຈຳເປັນສຳລັບການນຳໃຊ້ຜົນຂອງ ການຄ້າເຮັດລະບົບກະສິກໍາ ແລະ ປ່າ ໄມ້ແບບປະສົມປະສານ ມາດຕະການ ການອະນຸລັກດິນ ແລະ ການພັດທະນາ</li> </ul>	- ເພື່ອປັບປຸງການຕິດຕໍ່ຜິວ ພັນກັບການເງິນໃນເຂດລຸ້ນ ນະບົດ.	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ແຜນງານຝຶກອົບຮົມ FSEWs ແລະ ຈຸດຕິດ ລອງໃນການພັດທະນາການເອົາຮ່ວມຂອງ ການຈັດຕັ້ງບ້ານສຳລັບການສ້າງຕັ້ງ ແລະ ການດຳເນີນຄັງແອອັນບ້ານ ແລະ ກຸ່ມສິນເຊື້ອ.</li> <li>- ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານຄວາມຮູ້ ດ້ານສົ່ງ ເສີມກ່ຽວກັບຄັງແອອັນບ້ານກຸ່ມສິນເຊື້ອ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ພັດທະນາການເງິນລຸ້ນນະບົດໃນລະດັບ ອື່ນອາກາດານ.</li> <li>- ເຮັດໃຫ້ເອີ້ນແວງໃນການຜິວພັນກັບລຸ້ນ ນະບົດ ແລະ ພາກສ່ວນການເງິນເອກະລຸ້ນ</li> <li>- ຄັງແອ ແລະ ກຸ່ມສິນເຊື້ອແບບຍືນຍານ ຈະໄດ້ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ແລະ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ກົມປ່າໄມ້</li> <li>ກຸຊກປ</li> <li>ກົມປ່າໄມ້</li> <li>ກຸຊກປ</li> <li>ກະຊວງການເງິນ</li> <li>NAFES</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>SC-1 ການຖາງປ່າເຮັດໄອ່ຄັງທີ່ ເຂດ</li> <li>SC-2 ພາກເໜືອ, ພາກໃຕ້ ແລະ ເຂດ</li> <li>RF-8 ປ່າສະຫງວນ ອະໜາຍສິນເຊື້ອ ໃຫ້ກຸ່ມຊາວກະສິກອນ ໂດຍ ຫກສ.</li> </ul>	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.	

6 ການຖາງປາເຮັດໄອ່ແບບລົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດອື່ນໆ.

ອົງປະກອບ ຕ່າງ	ໂອກາດ ແລະ ຜ່າແຈງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມສຳຄັນການປົກປ້ອງແຫຼ່ງຜົນກະທົບ	ສາຍພົວພັນ/ຜົນກະທົບ	ມີກະທົບໃຫ້ການ ແລະ ປະສານ			
					ຄວາມສຳຄັນ	ກິດ	ສະໜອງຜົນ	
	ການສ້າງລາຍຮັບທີ່ໄດ້ຈາກກິດຈະກຳ ການຜະລິດກະສິກໍາ.		(Us & CG) - ຜົນກະທົບບ້ານໃນການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການ ດຳເນີນຂອງ Us & CG.					
8 ການຕະຫຼາດ ຂອງຜົນຜະລິດກະ ສິກໍາ ແລະ ບໍ່ແມ່ນ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ	- ດ້ອຍເປັນຖານ ໂຄງລ່າງ. - ຂາດຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານການຕະຫຼາດ ກ່ຽວກັບການຜະລິດ ແລະ ລາຄາ. - ຂາດການອໍານວຍຄວາມສະດວກທາງ ດ້ານການປຸງແຕ່ງ. - ມີຫຼາຍອັນຕອນ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍ. - ຂາດການຝຶກອົບຮົມດ້ານການເຮັດທຸລະ ກິດ - ຄວບຄຸມຄຸນນະພາບຜຽງໜ້ອຍດຽວ. - ຂາດການໃຫ້ສິນເຊື້ອ.	- ເມື່ອສ້າງຕັ້ງການເຊື່ອມ ໂຍນສໍາລັບຜົນຜະລິດກະສິ ກໍາລະຫວ່າງຊາວກະສິກອນ ແລະ ຕະຫຼາດ.	- ສຶກສາເງື່ອນໄຂຄວາມຈໍາເປັນປະຈຸບັນ ແລະ ສະເໜີແນະແຜນງານພາກສ່ວນເອກະ ຊົນ ແລະ ການອໍານວຍຄວາມສະດວກຂອງ ລັດຖະບານ - ສຶກສາການກໍານົດ ແລະ ການຕິດພັນກັບຕະ ຫຼາດ. - ສຶກສາຄວາມຕ້ອງການສໍາລັບການບໍລິການ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານລາຄາ ແລະ ການຕະຫຼາດ - ປັບປຸງ ແລະ ແນະນຳວິທີການອັນໃໝ່ຂອງ ຕະຫຼາດ. - ສຶກສາເງື່ອນໄຂເປັນຈິງປະຈຸບັນ ແລະ ສະ ໜອງຂໍ້ແນະນຳເມື່ອປັບປຸງຫຼືການຕໍ່ສະພາບ ແວດລ້ອມ. - ກໍານົດ ແລະ ສົ່ງເສີມໂອກາດການດຳເນີນ ທຸລະກິດ. - ອໍານວຍຄວາມສະດວກໃນການພັດທະນາ ການກວດ ແລະ ຄວບຄຸມຄຸນນະພາບ.	- ຂ່າວສານຂໍ້ມູນລາຄາ & ການຕະຫຼາດ ທີ່ເໝາະສົມສໍາລັບຜົນຜະລິດກະສິກໍາທີ່ຈະ ສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ. - ຕ້ອງການຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການປັບປຸງອີກການໃຫ້ແກ່ຊາວ ກະສິກອນ. - ຂ່າວສານຂໍ້ມູນລາຄາ ແລະ ການຕະ ຫຼາດທີ່ເໝາະສົມຂອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ. - ເສີມອະໜາຍໂອກາດຈຸດຕີຂອງການ ດຳເນີນທຸລະກິດ. - ສ້າງຕັ້ງເຮັດໜ້າທີ່ການຄວບຄຸມກວດກາ ຄຸນນະພາບເປັນຢ່າງດີ.	ກົມປູກຝັງ/ ກະ ຊວງ ກປ ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າ ກປ ຫະຊວງຄົມມະ ນາຄົມອົນສົມ ໄປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ	SC-1 SC-2 M-2 M-4 M-8	ການຖາງປາເຮັດໄອ່ທີ່ເອດ ພາກເໜືອ. ພາກກາງ ແລະ ເຂດປ່າສະຫງວນ ໂຄງການຂໍ້ມູນສືບຄ້າການຕະ ຫຼາດ ໂຄງການຈັດປະເມດຈັດເກຣດ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ. ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການ ຕະຫຼາດຂອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.

6 ການຖາງປາເຮັດໄຮ່ແບບຄົງທີ່ : ລະບົບການເຮັດກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ແບບປະສົມປະສານ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ການລ້ຽງສັດອື່ນໆ.

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ຂໍ້ຈຳກັດ ແລະ ຫ້າຮອງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການໃຫ້ມີການດຳເນີນງານ	ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ອົບຮົມຜູ້ປະສານ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
						ວະທີດ	ກິດຈະ	ຜົນໄດ້ຮັບ
	ການສ້າງລາຍຮັບທີ່ໄດ້ຈາກກິດຈະກຳ ການຜະລິດກະສິກໍາ.		(Us & CG) - ຜູກອັບອັນບ້ານໃນການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການ ດຳເນີນຂອງ Us & CG.	ຢ່າງດີ.				
8 ການຕະຫຼາດ ຂອງຜົນຜະລິດກະ ສິກໍາ ແລະ ບໍ່ແມ່ນ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ	- ດ້ອຍຜົນຖານ ໂຄງວ່າງ. - ອາດຂໍ້ມູນອ່າວສານດ້ານການຕະຫຼາດ ກ່ຽວກັບການຜະລິດ ແລະ ລາຄາ. - ອາດການອໍານວຍຄວາມສະດວກທາງ ດ້ານການປຸງແຕ່ງ. - ມີຫຼາຍອັນຕອນ ແລະ ລະບຽບກົດໝາຍ. - ອາດການຜູກອັບອັນດ້ານການເຮັດທຸລະ ກິດ - ຄວບຄຸມຄຸນນະພາບພຽງໜ້ອຍດຽວ. - ອາດການໃຫ້ສິນເຊື້ອ.	- ເມື່ອສ້າງຕັ້ງການເຊື່ອມ ໂຍມສໍາລັບຜົນຜະລິດກະສິ ກໍາລະຫວ່າງຊາວກະສິກອນ ແລະ ຕະຫຼາດ.	- ສຶກສາເງື່ອນໄຂຄວາມຈໍາເປັນປະຈຸບັນ ແລະ ສະເໜີແນະແຜນງານພາກສ່ວນເອກະ ຊົນ ແລະ ການອໍານວຍຄວາມສະດວກຂອງ ລັດຖະບານ - ສຶກສາການກໍານົດ ແລະ ການຕິດພັນກັບຕະ ຫຼາດ. - ສຶກສາຄວາມຕ້ອງການສໍາລັບການບໍລິການ ຂໍ້ມູນອ່າວສານດ້ານລາຄາ ແລະ ການຕະຫຼາດ - ປັບປຸງ ແລະ ແນະນຳວິທີການອັນໃໝ່ຂອງ ຕະຫຼາດ. - ສຶກສາເງື່ອນໄຂເປັນຈິງປະຈຸບັນ ແລະ ສະ ໜອງຂໍ້ແນະນຳເມື່ອປັບປຸງຫຼັກການຕໍ່ສະພາບ ແວດລ້ອມ. - ກໍານົດ ແລະ ສົ່ງເສີມ ໂອກາດການດຳເນີນ ທຸລະກິດ. - ອໍານວຍຄວາມສະດວກໃນການພັດທະນາ ການກອດ ແລະ ຄວບຄຸມຄຸນນະພາບ.	- ອ່າວສານຂໍ້ມູນລາຄາ & ການຕະຫຼາດ ທີ່ເໝາະສົມສໍາລັບຜົນຜະລິດກະສິກໍາທີ່ຈະ ສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ. - ຕ້ອງການຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການປັບປຸງວິຊາການໃຫ້ແກ່ຊາວ ກະສິກອນ. - ອ່າວສານຂໍ້ມູນລາຄາ ແລະ ການຕະ ຫຼາດທີ່ເໝາະສົມຂອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ສະໜອງໃຫ້ຊາວກະສິກອນ. - ເສີມອະໜາຍ ໂອກາດຈຸດຕີຂອງການ ດຳເນີນທຸລະກິດ. - ສ້າງຕັ້ງເຮັດໜ້າທີ່ການຄວບຄຸມກວດກາ ຄຸນນະພາບເປັນຢ່າງດີ.	ກົມປູກຝັງ/ ກະ ຊວງ ກປ ສະຖາບັນຄົ້ນ ຄວ້າ ກປ ຫະຊວງຄົມມະ ນາຄົມອິນສົມ ໂປສະນີ ແລະ ກໍ່ສ້າງ	SC-1 SC-2 M-2 M-4 M-8	ການຖາງປາເຮັດໄຮ່ທີ່ເຂດ ພາກເໜືອ. ພາກກາງ ແລະ ເຂດປ່າສະຫງວນ ໂຄງການຂໍ້ມູນສືບຄ້າການຕະ ຫຼາດ ໂຄງການຈັດປະເມດຈັດເກຣດ ຜົນຜະລິດກະສິກໍາ. ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການ ຕະຫຼາດຂອງເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ.	ອົງການຈັດຕັ້ງ ສາກົນຕ່າງໆ ຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ.



7. ການຕະຫຼາດ

ອັດຕະໂນມັດ	ສິ່ງທີ່ຕ້ອງເຮັດ	ກຳລັງເຮັດ	ຜົນປະໂຫຍດ
<p>1. ການຕະຫຼາດ</p>	<p>&lt;ໜີ້ຈົດ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຂາດຂໍ້ມູນຂ່າວສານດ້ານການຕະຫຼາດທີ່ເຊື່ອມຕໍ່ລະຫວ່າງຊາວກະສິກອນກັບລະດູການສິນຄ້າລົ້ນຫຼືຂາດຕະຫຼາດ</li> <li>- ເສັ້ນທາງການຕິດຕໍ່ເພື່ອພົວພັນຫຍຸ້ງຍາກ ແລະຄ່າຂົນສົ່ງແພງ</li> <li>- ຂາເຂົ້າກະສິກໍາທີ່ເປັນສິນຄ້າໃນນັ້ນລວມມີ ແນວພັນ, ຝຸ່ນປູຍເຄມີກະສິກໍາແມ່ນມີການຈໍາກັດ</li> <li>- ຂາດການຊຸກຍູ້ຜະລິດຜົດອຸດສະຫະກໍາທີ່ມີຄຸນນະພາບສູງ.</li> <li>- ກໍາແພງສິນຄ້າ ແລະການຕະຫຼາດເຊັ່ນ: ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະການກວດກາການເຄື່ອນຍ້າຍຜົນຜະລິດ ທັງພາຍໃນ ແລະການສົ່ງອອກ</li> <li>- ການໃຫ້ສິນເຊື່ອດ້ານການເງິນແກ່ຊາວກະສິກອນມີຄວາມຈໍາກັດ</li> <li>- ມີຄວາມເຂົ້າໃຈບໍ່ທັນສູງ ກ່ຽວກັບເສດຖະກິດການຕະຫຼາດໃນໝູ່ພະນັກງານ</li> </ul> <p>&lt;ທ່າແຮງ&gt;</p> <p>ລັດຖະບານ ສປປ ລາວກຽມຍຸດທະສາດພັດທະນາກະສິກໍາ(ວີໂອທີດ 2020)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຜົນຜະລິດກະສິກໍາສ່ວນໃຫຍ່ມີຈຸດດີໃນການແຂ່ງຂັນກັບຕະຫຼາດສາກົນ(ສັດ, ຜິດສິນຄ້າຕົວຢ່າງ ກາເຝ, ເຂົ້າໜຽວ)</li> <li>- ພາກສ່ວນເອກກະຊົນເຂົ້າຮ່ວມໃນການຕິດຕໍ່ຂຶ້ນ.</li> <li>- ຂໍ້ສັ່ງເກດຊາວກະສິກອນສ່ວນຫຼາຍຫັນໄປປະຕິບັດໂກເສດຖະກິດການຕະຫຼາດຢ່າງກວ້າງຂວາງເຊັ່ນ ເສດຖະກິດການ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເພື່ອສ້າງພື້ນຖານຈໍານວນນຶ່ງສໍາລັບການຫັນໄປສູ່ກິນໂກການຕະຫຼາດ ແລະພັດທະນາກະສິກໍາແບບຍືນຍານ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບຂ່າວສານຂໍ້ມູນການຕະຫຼາດເພື່ອສະໜອງໃຫ້ສິນຄ້າການຕະຫຼາດ</li> <li>- ບົບປຸງເສັ້ນທາງຕິດຕໍ່ພົວພັນ</li> <li>- ສ້າງວຽກຄວາມກ້າຫານໃຫ້ແກ່ກຸ່ມຊາວກະສິກອນ ເພື່ອສືບຕໍ່ການຕະຫຼາດທັງຊື້ ແລະ ຂາຍສິນຄ້າດ້ວຍການຝຶກອົບຮົມຢ່າງເໝາະສົມ</li> <li>- ສ້າງລະບົບການຈັດປະເພດ ແລະເກຣດສໍາລັບຜົນຜະລິດກະສິກໍາ</li> <li>- ທົບທວນຄືນລະບຽບກົດໝາຍ ແລະການກວດກາກ່ຽວກັບການເຄື່ອນຍ້າຍສິນຄ້າລະຫວ່າງແຂວງ, ການອະນຸມັດໃນການສົ່ງອອກ ແລະນໍາເຂົ້າ ແລະການອະນຸຍາດ</li> </ul>

7-19

ກຳລັງເຮັດ	ກຳລັງເຮັດ	ກຳລັງເຮັດ	ກຳລັງເຮັດ
<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ</li> <li>- ກຸ່ມຊາວກະສິກອນຈັດຕັ້ງເຮັດໜ້າທີ່ສໍາລັບການຈັດຊື້ສິນຄ້າ ແລະຂາຍຜົນຜະລິດ</li> <li>- ບົບປຸງເສັ້ນທາງໄປສູ່ຕະຫຼາດ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບການຈັດມາດຖານ ແລະການຈັດເກຣດລວມທັງການກວດສອບບໍລິການ.</li> <li>- ຂະຫຍາຍຕະຫຼາດພາຍໃນ ແລະສາກົນ</li> <li>- ບອກແຈ້ງທ່າແຮງການຕະຫຼາດຜົນຜະລິດກະສິກໍາແລະເສື່ອງປາຂອງດົງ</li> </ul>	<p>ກະຊວງ ກ.ປ ກົມປູກຝັງ ກົມແຜນການ ກະຊວງ ຄອປກ NAFES</p>	<p>M-2 ໂຄງການຂ່າວສານຂໍ້ມູນສິນຄ້າຕະຫຼາດກະສິກໍາ</p> <p>M-3 ກຸ່ມຊາວກະສິກອນສໍາລັບຜະລິດກະສິກໍາ</p> <p>M-4 ຣັດເຊຍກເກດຜະລິດຕະພັນກະສິກໍາ ແລະ ຣັດແຍກປະເພດ</p> <p>M-5 ໂຄງສ້າງລະບຽບກົດໝາຍບົນພື້ນຖານ ຄວາມຄູ່ຄວາມຕະຫຼາດ ແລະແບບວິທີການການຄ້າ(T/A)</p> <p>IO-5 ແຜນງານສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານຄວາມຄູ່ຄວາມສາມາດໃນການຕ່າງແຜນກະສິກໍາຢູ່ໃນສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ ທ້ອງຖິ່ນ</p> <p>M-8 ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະການຕະຫຼາດເສື່ອງປາຂອງດົງ</p> <p>M-9</p>	<p>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ</p> <p>ຄ່ວມມີສອງຝ່າຍ</p>

7. ການຕະຫຼາດ

ອົງປະກອບ ຫຼັກ	ອໍາກິດ ແລະ ທ່າແຮງ	ຈຸດປະສົງ	ຄວາມຕ້ອງການ ທີ່ມີການຕໍາລາດໃນການ
1. ການ ຕະຫຼາດ	<p>&lt;ອໍາກິດ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ຂາດອຸປະກອນອຳນວຍການຕະຫຼາດ ທີ່ເຊື່ອມຕໍ່ລະຫວ່າງຊາວກະສິກອນກັບລະດູການສົນທິສັນຊາດຕະຫຼາດ</li> <li>- ເສັ້ນທາງການຕິດຕໍ່ເມື່ອພົວພັນ ຫຍັງຍາກ ແລະ ຄ່າອັນສົ່ງແພງ</li> <li>- ອາດເຮັດກະສິກໍາທີ່ເປັນສິນຄ້າໃນ ມື້ນລວມມີ ແນວພັນ, ຝຸ່ນປູຍເອມີ ກະສິກໍາແມ່ນມີການຈຳກັດ</li> <li>- ອາດການຊຸກຍູ້ ຜະລິດຜົດອຸດສະຫະກໍາ ທີ່ມີຄຸນນະພາບສູງ.</li> <li>- ກໍາແພງສິນຄ້າ ແລະ ການຕະຫຼາດ ເຊັ່ນ: ລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ການກວດ ກາການເຄື່ອນຍ້າຍຜົນຜະລິດ ທັງພາຍ ໃນ ແລະ ການສົ່ງອອກ</li> <li>- ການໃຫ້ສິນເຊື່ອຕໍ່ການເງິນແກ່ ຊາວກະສິກອນມີຄວາມຈຳກັດ</li> <li>- ມີຄວາມເຂົ້າໃຈບໍ່ທັນສູງ ກ່ຽວກັບເສດ ຖະກິດການຕະຫຼາດໃນໝູ່ມະນີກວ່າມ</li> </ul> <p>&lt;ທ່າແຮງ&gt;</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- ລັດຖະບານ ສປປ ລາວກຽມບຸນທະສາດ ພັດທະນາກະສິກໍາ(ວີໃສທັດ 2020)</li> <li>- ຜົນຜະລິດກະສິກໍາສ່ວນໃຫຍ່ມີຈຸດຕິໃນ ການແຂ່ງຂັນກັບຕະຫຼາດສາກົນ(ສັດ, ພືດສິນຄ້າຕົວຢ່າງ ກາເຝ, ເວົ້າໝຽວ)</li> <li>- ພາກສ່ວນເອກກະຊົນເຂົ້າສ່ວນໃນການ ຕິດຊື້.</li> <li>- ອໍາກິດເກດຊາວກະສິກອນສ່ວນຫຼາຍຫັນ ໄປປະຕິບັດໂກເສດຖະກິດການຕະຫຼາດ ຢ່າງກວ້າງຂວາງເຊັ່ນ ເສດຖະກິດການ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ເມື່ອສ້າງພື້ນຖານຈຳນວນນິຕິສຳລັບ ການຫັນໄປສູ່ກິນ ໂກການຕະຫຼາດ ແລະ ພັດທະນາກະສິກໍາແບບປັນຍານ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບອຳນວຍການຕະ ຫຼາດເພື່ອສະໜອງໃຫ້ສິນຄ້າການຕະ ຫຼາດ</li> <li>- ປັບປຸງເສັ້ນທາງຕິດຕໍ່ພົວພັນ</li> <li>- ສ້າງງານຄວາມກ້າຫານໃຫ້ແກ່ກຸ່ມຊາວ ກະສິກອນ ເພີ່ມສິດອຳນາດການຕະ ຫຼາດທັງຊື້ ແລະ ຂາຍສິນຄ້າດ້ວຍການ ຝຶກອົບຮົມຢ່າງເໝາະສົມ</li> <li>- ສ້າງລະບົບການຈັດປະເພດ ແລະ ເກດສຳລັບຜົນຜະລິດກະສິກໍາ</li> <li>- ຫົບຫວນຄືນລະບຽບກົດໝາຍ ແລະ ການກວດກາກ່ຽວກັບການເຄື່ອນຍ້າຍ ສິນຄ້າລະຫວ່າງແຂວງ, ການອະນຸມັດ ໃນການສົ່ງອອກ ແລະ ນຳເຂົ້າ ແລະ ການອະນຸຍາດ</li> </ul>

ຈຸດໝາຍ/ເປົ້າໝາຍ	ອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ສຳຄັນ	ບົດສະເໜີ ໂຄງການ ແລະ ແຜນງານ		
		ລະດັບ	ຄັດ	ຊື່ ແລະ ສອງ ຫຼັງ
<ul style="list-style-type: none"> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບອຳນວຍການ</li> <li>- ກຸ່ມຊາວກະສິກອນຈັດຕັ້ງເອີດໝ້າທີ່ ສຳລັບການຈັດຊື້ສິນຄ້າ ແລະ ຂາຍຜົນ ຜະລິດ</li> <li>- ປັບປຸງເສັ້ນທາງໄປສູ່ຕະຫຼາດ</li> <li>- ສ້າງຕັ້ງລະບົບການຈັດມາດຖານ ແລະ ການຈັດເກດຄວມທັງການ ກວດສອບປໍລິການ.</li> <li>- ຂະຫຍາຍຕະຫຼາດພາຍໃນ ແລະ ສາກົນ ບອກແຈ້ງທ່າແຮງການຕະຫຼາດຜົນຜະ ລິດກະສິກໍາແລະເຄື່ອງປ່າອອງດົງ</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>ກະຊວງ ກ.ປ ກົມປູກຝັງ ກົມນແຜນການ ກະຊວງ ສອປກ NAFES</li> </ul>	M-2	ໂຄງການອຳນວຍການສິນຄ້າຕະ ຫຼາດກະສິກໍາ	<ul style="list-style-type: none"> <li>ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ</li> <li>ສ່ວນມີສອງຝ່າຍ</li> </ul>
		M-3	ກຸ່ມຊາວກະສິກອນສຳລັບຜະລິດກະສິກໍາ	
		M-4	ອັດເລືອກເກດຜະລິດຜະລິດກະສິກໍາ ແລະ ອັດແຍກປະເພດ	
		M-5	ໂຄງສ້າງລະບຽບກົດໝາຍພື້ນຖານ ລຽງລຸ່ມການຕະຫຼາດ ແລະ ແບບວິທີການ ການສ້າ(T/A)	
		IO-5	ແຜນງານສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງດ້ານ ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດໃນການວາງ ແຜນກະສິກໍາຢູ່ໃນສະຖາບັນການຈັດຕັ້ງ ທ້ອງຖິ່ນ	
		M-8	ສຶກສາການປຸງແຕ່ງ ແລະ ການຕະຫຼາດ ເຄື່ອງປ່າອອງດົງ	
		M-9		